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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 28-4-2022

Número 4 - Ano 2022

ACTA

da  sesión  ordinaria,  en  primeira  convocatoria,  celebrada  polo  Pleno  do
Excmo. Concello de Lugo o día

28 de abril de 2022

Ás dez horas e cinco minutos do día vinte e oito de abril de dous mil vinte e
dous;  baixo  a  presidencia  da  Excma.  Sra.  Alcaldesa,  DONA  LARA  MÉNDEZ
LÓPEZ,  reúnense  por  medios  telemáticos  os  concelleiros  e  concelleiras  DON
RAMÓN  CARBALLO  PÁEZ;  DONA  MARÍA  CARMEN  LÓPEZ  SILVA;  DON
ANTONIO  AMEIJIDE  OSORIO;  DONA  BEATRIZ  ISABEL  VÁZQUEZ  BELDA;
DONA MARÍA DEL MAR CARBALLAS PIÑEIRO; DONA SAGRARIO SÁNCHEZ
RAMIL;  DON ÓSCAR POY FRANCO;  DON JAVIER VÁZQUEZ PRADO; DONA
MARÍA  CRISTINA  ABADES  MARTÍNEZ;  DON  MANUEL  RAFAEL  PÉREZ-
PRADOS; DONA MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO, Ilma. Sra. Tenenta
de  Alcalde  da  Área  de  Gobernanza,  Economía  e  Recursos  Humanos;  DON
MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ, Ilmo. Tenente de Alcalde Delegado da Área de
Cohesión Territorial;  DONA ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA, Ilma. Tenenta
de Alcalde Delegada da Área de Cohesión e Dinamización Social; DON MAURICIO
VICTORIO REPETTO MORBAN, Concelleiro Delegado de Xuventude e Deportes;
DONA MARÍA OLGA LÓPEZ RACAMONDE,  Concelleira  Delegada  de Benestar
Social, Inclusión e Persoas Maiores; DONA SILVIA ALONSO PÉREZ, Concelleira
Delegada  de  Muller  e  Igualdade;  DON  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ,  Ilmo.
Tenente de Alcalde Delegado da Área Mobilidade e Infraestruturas Urbanas; DONA
TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN, Ilma. Tenenta de Alcalde Delegada da Área
de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua; DON ALEXANDRE PENAS ROIBÁS,
Concelleiro Delegado de Infraestruturas Urbanas; DONA MARÍA CRISTINA LÓPEZ
FERNÁNDEZ, Ilma. Tenenta de Alcalde da Área de Participación e Servizos para a
Veciñanza;  DON FELIPE RIVAS JORGE, Concelleiro Delegado de Educación e
Difusión do Coñecemento; DONA MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ e DON JUAN
MANUEL  VIDAL-PARDO  GARCÍA,  co  obxecto  de  celebrar  sesión  ordinaria  do
Excmo. Concello Pleno, en primeira convocatoria, conforme á correspondente orde
do día.

Para os efectos de votación, faise constar que a Corporación municipal está
formada por vinte e cinco concelleiros de feito e de dereito, incluída a presidenta.

Non asiste DON ÁLVARO SANTOS RAMOS, que xustifica a súa ausencia.

Dá  fe  do  acto  o  Secretario  Xeral  do  Pleno,  don  Rafael  José  del  Barrio
Berbel,  e  está  presente  o  Interventor  Xeral  Municipal  don  Manuel  Vázquez
Fernández.
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A presente sesión foi convocada por resolución da alcaldía de data 25 de
abril de 2022 e notificada por secretaría aos membros da Corporación conforme ao
seguinte ORDE DO DÍA:

A) PARTE RESOLUTIVA

INTERVENCIÓN

1/53 RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS 5-2022.

2/54 RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS 6-2022.

PROPOSICIÓNS

3/55 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
144/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA MINIMIZAR O IMPACTO DA SUBA
DO PREZO DA ENERXÍA (Exp. 2022/G004/000316).

4/56 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
145/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A RECUPERACIÓN DO CONSELLO
MUNICIPAL DE CULTURA (Exp. 2022/G004/000317).

5/57 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
146/2022 DE REXISTRO DE PLENO, SOBRE O ANÁLISE E ESTUDO DO GASTO
CORRENTE E EFICIENCIA ENERXÉTICA (Exp. 2022/G004/000318). 

6/58 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
147/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A CONVOCATORIA DA COMISIÓN
CONSULTIVA  DE PRAZAS  E  MERCADOS  DE CARA  A  ACTUALIZACIÓN DA
ORDENANZA  MUNICIPAL  E  ELABORACIÓN  DUN  PLAN  DE  DINAMIZACIÓN.
(Exp. 2022/G004/000319).

7/59 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
148/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A REALIZACIÓN DUN ESTUDO DA
COBERTURA FIBRA ÓPTICA NA ZONA RURAL (Exp. 2022/G004/000320).

8/60 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
149/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  ELABORACIÓN  DUN  PLAN  DE
ACCESIBILIDADE ÁS ZONAS VERDES DA CIDADE (Exp. 2022/G004/000321). 

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

PERSOAL
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9/61  DACIÓN  DE  CONTA  DOS  DECRETOS  DE  ALCALDÍA  SOBRE
LEVANTAMENTO  DE  REPARO  DE  LEGALIDADE  POLOS  SERVIZOS
EXTRAORDINARIOS DURANTE OS MESES DE NOVEMBRO E DECEMBRO DE
2021.

ACTAS E GOBERNO

10/62  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO  DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 21 DE MARZO DE 2022, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS E CORRESPONDENTES AO ANO 2022 (Exp.
2022/G004/000304).

ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:

A) ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
150/2022 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN COS PUNTOS DE
CARGA E DESCARGA. 

B) ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
151/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  RELATIVO  A  AMPLIACIÓN  DE
FIBRA ÓPTICA AOS NÚCLEOS DE OS CAMPOS E SAN VICENTE NA
PARROQUIA DE PÍAS.

C) ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
152/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  CON  DIVERSAS
ACTUACIÓNS  NA  ZONA  DA  GARABALLA  DEMANDADAS  POLOS
VECIÑOS.

D) ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
153/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  COA  A
REALIZACIÓN  DUNHA  VALORACIÓN  E  AVALIACIÓN  DOS  SERVIZOS
MUNICIPAIS DO CONCELLO DE LUGO. 

PREGUNTAS:

A) PREGUNTAS  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  159/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  COAS
ACCIÓNS LEVADAS A CABO CON MOTIVO DA BANDERA COLOCADA
NA FACHADA DO CUARTEL DE SAN FERNANDO.
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B) PREGUNTAS DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO,  NÚMERO
161/2022 DE REXISTRO DE PLENO, SOBRE AS NÓMINAS ABONADAS
CON REPARO DE LEGALIDADE.

Aberto o acto pola Presidencia e da súa orde,  éntrase seguidamente no
exame da orde do día, e adóptanse, en relación con ela, os seguintes ACORDOS:

A) PARTE RESOLUTIVA

INTERVENCIÓN

1/53 RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS 5-2022

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.- PROPOSTA DA ALCALDÍA, do 18 de abril de 2022, do teor literal seguinte:

“IMPORTE FACTURAS: 1.067.757,44 €
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURAS: 912.734,91 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 150.219,03 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 4.803,50 €
IMPORTE TOTAL: 1.067.757,44 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2022: 1.062.953,94 €

Durante  o  presente  exercicio  remitíronse  por  parte  de  diversos  servizos
municipais  ao departamento  de Contabilidade  municipal,  facturas devengadas e
executadas  en  exercicios  anteriores,  que  non  foron  imputadas  ao  respectivo
orzamento, por importe total de 1.067.757,44€

No presente exercicio procedeuse á verificacion da existencia dos informes
de  conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da Contabilidade municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais,  así  como  polos  titulares  das  concellerías  delegadas  de  Área  ás
mencionadas  facturas  corroborando  así  a  efectiva  execución  dos  servizos  e
subministracións.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluída no Orzamento corporativo para
o  exercicio  2022,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
Contabilidade  municipal  indicativas  das referencias  dos mandamentos  contables
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RC  asinados  pola  tesoureira  municipal  como  responsable  da  Contabilidade
municipal,  acreditativos  da existencia  de crédito  dispoñible,  por  importe total  de
1.067.757,44 € (contía imputable ao orzamento: 1.062.953,94 €) nas respectivas
aplicacións presupostarias de imputación relacionadas, sen que tal  circunstancia
supoña  ningún  menoscabo  na  prestación  dos  servizos  de  natureza  básica  e
esencial, asumindo como responsable da xestión orzamentaria que a imputación
dos gastos relacionados con cargo aos créditos do orzamento vixente non causará
ningún  prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do
exercicio corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sin minoración da
calidade dos servizos e con coherencia respecto dos obxectivos de estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos en beneficio dos intereses
xerais,  e atendendo á conformidade prestada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  xeral  municipal  Ref
2022/624, do 18.04.2022 relativo ao expediente administrativo de recoñecemento
extraxudicial de créditos 6-2022, coas consideracións nel contidas, esta alcaldía no
uso das atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do seguinte acordo:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 1.067.757,44 €

COD FRA PROVEEDOR NIF/CIF NUM FRA FEC_FACT CONCEPTO PARTIDA
NUM  OPE
PADRE

IMP
BASE IVE DED

IVE  NON
DED TOTAL

88420
RODRIGUEZ*MOSCOSO,JO
SE ANTONIO

33336446
Q 013 11/10/2021

HONORARIOS
CORRESPONDIENTES
AREDACCIÓN  DE
PROYECTO  DE
REURBANIZACIÓN
DE RÚA RAFAEL  DE
VEGA, LUGO---

15300.6110
0 202200025394 13.355,66 0,00 2.804,69 16.160,35

88877 ASES XXI SL
B8286995
9 D21438 19/10/2021

Inspección  de  área
de  juego  según
requisitos  de
seguridad  de
Decreto  de  Galicia
243/2003  y  de
Normas  UNE
147103:2001, UN

17100.2269
9 202200016154 270,00 0,00 56,70 326,70

89724
CREACIONES  LUMINOSAS
SL

B3635148
4 21F00151 21/12/2021

SUBMINISTRACIÓN
DE  ALUMEADO
ORNAMENTAL  EN
DIVERSAS  RÚAS  E
PRAZAS NAS FESTAS
DE SAN FROILAN DE
2021-2022  (EXP.
REF. (2021

33801R226
99 202200017053 30.590,00 0,00 6.423,90 37.013,90

89755 MARTINEZ*GARCIA,DIEGO
33555149
N 239 31/5/2021

RACOR  FLEXIBLE
300MM+BOCA
HIDRAULICA-
ELECTRODO  RUTILO
OMNIA46  2.5X350-
SPRAY  GALVA
BRILLO400  ML-
ESCOBA  POLIP  MM-
920 56C

17100.2130
0 202200021056 112,79 0,00 23,68 136,47

89814 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
02 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Coste  de  gestion-
Energia  consumida
P1

16100.2210
0 202200024091 2.063,30 433,29 0,00 2.496,59

89815 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
03 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Coste  de  gestion-
Energia  consumida
P3

16100.2210
0 202200024091 2.099,32 440,86 0,00 2.540,18

89817 NEXUS ENERGIA A6233258
0

NX2112EL004536
09

27/12/2021 IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Coste  de  gestion-
Energia  consumida

16100.2210
0

202200024091 3.564,92 748,63 0,00 4.313,55
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COD FRA PROVEEDOR NIF/CIF NUM FRA FEC_FACT CONCEPTO PARTIDA
NUM  OPE
PADRE

IMP
BASE IVE DED

IVE  NON
DED TOTAL

P3

89818 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
04 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Coste  de  gestion-
Energia  consumida
P3

16100.2210
0 202200024091 2.226,82 467,63 0,00 2.694,45

89820 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004535
99 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Energia  consumida
P5-Energia
consumida P6

16100.2210
0 202200024091 2.502,82 525,59 0,00 3.028,41

89821 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
00 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo de medida-
Energia
consumida  P5-
Energia
consumida P6

16100.2210
0 202200024091 2.474,82 519,71 0,00 2.994,53

89822 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004535
97 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Energia  consumida
P1-Energia
consumida P2

16100.2210
0 202200024091 2.474,67 519,68 0,00 2.994,35

89823 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004535
95 27/12/2021

IEE-Coste minimo de
gestion-Energia
consumida  P4-
Energia  consumida
P5

16100.2210
0 202200024091 507,24 106,52 0,00 613,76

89827 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
17 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Término  de
Potencia-Agrupación
para  todos  los
Suministros

16510.2210
0 202200024000 1.125,98 0,00 112,60 1.238,58

89829 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
20 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

16510.2210
0 202200024000

203.973,9
9 0,00 33.129,75 237.103,74

89830 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
18 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Término  de
Potencia-Agrupación
para  todos  los
Suministros-Término
de  Energía-
Agrupacio

16510.2210
0 202200024000 1.095,09 0,00 109,51 1.204,60

89840 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
89 28/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Término  de
Potencia-Agrupación
para  todos  los
Suministros-Término
de  Energía-
Agrupacio

16510.2210
0 202200024000 1.286,26 0,00 128,63 1.414,89

89842 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004537
08 28/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

16510.2210
0 202200024000

133.210,5
3 0,00 20.976,77 154.187,30

89843 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004537
09 28/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

16520.2210
0 202200023993 34.220,27 0,00 4.153,59 38.373,86

89869 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004537
13 28/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Término
de Potencia-Agrupa

16520.2210
0 202200023993 46.746,10 0,00 5.564,09 52.310,19

89872 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004537
12 28/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

16510.2210
0 202200024000

184.789,5
8 0,00 28.924,73 213.714,31

89881 MULTIENERGIA VERDE SL
B9940694
4 202111802 27/12/2021

GAS  30.09.21  A
13.10.21

93301.2210
2 202200023352 3.886,53 0,00 816,17 4.702,70

89890 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
12 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

93301.2210
0 202200023996 25.148,56 0,00 5.104,03 30.252,59

88936 HORTA GALEGA
B2703171
5 225 11/05/2021

MALLA  ANTIHERBAS
E OUTROS

17100.2130
0 202200019327 110,00 0,00 18,34 128,34

89941 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
13 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

32000.2210
0 202200022938 17.325,17 0,00 3.599,27 20.924,44

89942 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
14 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

93301.2210
0 202200022927 15.947,90 0,00 3.331,32 19.279,22

90055
GRAFICAS INTEGRALES CO
GA MI SL

B1565083
1 00812 26/7/2021

Deseño  e  impresión
de  cartel  tamaño
60x30 cm, impreso a
4+0tintas  en
estucado  brillo  de
135  grs.  TARDE  E
TARDIÑA-Progra

33000R226
99 202200017018 1.592,98 0,00 334,53 1.927,51

90056 GRAFICAS INTEGRALES CO
GA MI SL

B1565083
1

01141 21/10/2021 Carteles  tamaño
50x70  cm  impresos
a  4+0  tintas  sobre
papel estucado brillo
de  150  grs.  SAN
FROILAN  2021-

33801R226
99

202200017062 3.017,71 0,00 633,72 3.651,43
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac5346139736109371864.doc

Asunto: PLENO ORDINARIO DO 28-4-2022

COD FRA PROVEEDOR NIF/CIF NUM FRA FEC_FACT CONCEPTO PARTIDA
NUM  OPE
PADRE

IMP
BASE IVE DED

IVE  NON
DED TOTAL

Maquetacion e im

90100 SUBTERFUGE RECORDS SL
B8085886
3 2021241 18/10/2021

Concierto  de
Samantha  Hudson
en Lugo el 7-10---

33801R226
99 202200017054 6.000,00 0,00 1.260,00 7.260,00

90174 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112SEL00031
65 23/12/2021

IEE-Energia
consumida  P1-
Energia  consumida
P2-Energia
consumida P6

93301.2210
0 202200022927 18,37 0,00 3,86 22,23

90178 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
15 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso de Reactiva-
Agrupación  para
todos  los
Suministros

93301.2210
0 202200022927 12.879,09 0,00 2.191,68 15.070,77

90180 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
49 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

93301.2210
0 202200022927 22.772,02 0,00 4.663,18 27.435,20

90181 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
73 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.2210
0 202200022927 25.403,82 0,00 5.325,60 30.729,42

90182 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
74 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso de Reactiva-
Agrupación  para
todos  los
Suministros

93301.2210
0 202200022927 6.340,01 0,00 1.085,28 7.425,29

90183 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
76 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Término  de
Potencia-Agrupación
para  todos  los
Suministros-Término
de  Energía-
Agrupacio

16510.2210
0 202200022940 1.152,92 0,00 115,29 1.268,21

90184 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
75 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

16100.2210
0 202200022961 5.492,73 1.041,59 0,00 6.534,32

90185 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
62 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

32000.2210
0 202200022938 6.686,77 0,00 1.388,38 8.075,15

90186 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
79 28/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.2210
0 202200022927 30.384,14 0,00 6.208,61 36.592,75

90187 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
81 28/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Término
de Potencia-Agrupa

32000.2210
0 202200022938 12.024,67 0,00 2.488,74 14.513,41

90277
RAMOS  CASTELO  JOSE
ISMAEL

78809521
K 2 06/09/2021

Participación no ciclo
Tarde e Tardiña o 29
xullo de 2021 33000,23 202200010436 250,00 0,00 0,00 250,00

90431 WORK ON  SUNDAY SLU
B7024879
4 20 13/10/2021

Concerto  de  Ángel
Stanich nasfestas de
San  Froilán  2021,
Lugo.  Data
10.10.2021---

33801R226
99 202200017055 10.500,00 0,00 2.205,00 12.705,00

90432 WORK ON  SUNDAY SLU
B7024879
4 21 13/10/2021

Concerto  de
Corizonas nas festas
de San Froilán 2021,
Lugo.Data
08.10.2021---

33801R226
99 202200017056 7.500,00 0,00 1.575,00 9.075,00

90598 WORK ON  SUNDAY SLU
B7024879
4 022 13/10/2021

Concerto  de  María
Rodés  'Lilith'  nas
festas de San Froilán
2021,  Lugo.  Data
09.10.2021.---

33801R226
99 202200017058 8.000,00 0,00 1.680,00 9.680,00

90599 WORK ON  SUNDAY SLU
B7024879
4 23 13/10/2021

Concerto  de  María
Arnal y Marcel Bagés
nas  festas  de  San
Froilán  2021,  Lugo.
Data 11.10.2021---

33801R226
99 202200017057 15.000,00 0,00 3.150,00 18.150,00

90620
ASOCIACION  TEATRAL
ACHADEGO

G2711251
5 2 4/2/2022

Participación  en  4
videos  promocionais
do  Vello  Cárcere  de
Lugo entre o 21 e o
27 de xullo de 2020
600,00  €  (150,00
por

33312.2269
9 202200018922 600,00 0,00 0,00 600,00

90758 VIDRIERIA LARA SL
B2701381
2 40271 18/8/2021

OFCO,:L01270288
ORGE,:LA0005478
UNTR,:LA0005489-.-
REPOSICION  DE
VIDRIO  LAMINADO
6+6PULIDO  EN
VENTANA-
ARQUEOLOGICA

33600.2269
9 202200018882 311,61 0,00 65,44 377,05

90759 VIDRIERIA LARA SL
B2701381
2 40413 28/9/2021

OFCO,:L01270288
ORGE,:LA0005478
UNTR,:LA0005489-.-
REPARACION
VIDRIOS  PUERTA
AUDITORIO-REF
HELVETIA
21K010151 /// R

33000.2120
0 202200018883 205,18 0,00 43,09 248,27

90760 VIDRIERIA LARA SL B2701381
2

40414 28/9/2021 OFCO,:L01270288
ORGE,:LA0005478
UNTR,:LA0005489-.-

32000.2120
0

202200018884 34,68 0,00 7,28 41,96
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 28-4-2022

COD FRA PROVEEDOR NIF/CIF NUM FRA FEC_FACT CONCEPTO PARTIDA
NUM  OPE
PADRE

IMP
BASE IVE DED

IVE  NON
DED TOTAL

CLIMATICO-*

90761 VIDRIERIA LARA SL
B2701381
2 40488 14/10/2021

OFCO,:L01270288
ORGE,:LA0005478
UNTR,:LA0005489-.-
CLIMATICO-
BARROTILLO  INGLES
25

93301.2120
0 202200021538 80,52 0,00 16,91 97,43

91387

ASOCIACION  ESPAÑOLA
DE  COLECCIONISTAS  DE
PLAYMOBIL

G9272875
7 02 30/6/2021

Exposición  de
Playmobil

33381.2269
9 202200025125 1.576,69 0,00 331,11 1.907,80

91485 GLOBIINK SLU
B2749491
3 4716 27/3/2022 FLY BANNER SURF

33000.2269
9 202200025123 154,28 0,00 32,40 186,68

91503

ASOC  CULT  ROMANOS  E
CASTREXOS  DE  LUCUS
LLUG

G2739322
2 1 15/9/2021

PARTICIPACION  DE
TERRA COPORA NAS
ACTIVIDADES  -
ORGANIZADASCO
MOTIVO  DO  ARDE
LUCUS  2021-
MONTAXE  DUN
MERCADO
CASTREXO-MO

33802R226
09 202200017064 3.000,00 0,00 0,00 3.000,00

91579
CASTRO  PARGA
REHABITAT SL

B2741855
7 168 31/8/2018

-  Suministro  e
instalación
deFELPUDO  COCO
COLOR  CALDERO,
previo  desmontaje
de  felpudos
existentes   con
retirada a verte

34100.2120
0 202200024469 648,40 0,00 136,16 784,56

TOTAL
912.734,
91

4.803,5
0 150.219,03

1.067.757,
44

2.-  DITAME FAVORABLE EMITIDO POLA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E
ORDINARIA  DE  ALCALDÍA  E  GOBERNANZA:  ECONOMÍA  E  RECURSOS
HUMANOS na sesión celebrada o día 22 de abril de 2022.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 

Ciudadanos Lugo.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril, APROBAR a habilitación de crédito así como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 1.067.757,44 €

COD FRA PROVEEDOR NIF/CIF NUM FRA FEC_FACT CONCEPTO PARTIDA
NUM  OPE
PADRE

IMP
BASE IVE DED

IVE  NON
DED TOTAL

88420
RODRIGUEZ*MOSCOSO,JO
SE ANTONIO

33336446
Q 013 11/10/2021

HONORARIOS
CORRESPONDIENTES
AREDACCIÓN  DE
PROYECTO  DE
REURBANIZACIÓN
DE RÚA  RAFAEL  DE
VEGA, LUGO---

15300.6110
0 202200025394 13.355,66 0,00 2.804,69 16.160,35

88877 ASES XXI SL B8286995
9

D21438 19/10/2021 Inspección  de  área
de  juego  según
requisitos  de

17100.2269
9

202200016154 270,00 0,00 56,70 326,70
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 28-4-2022

COD FRA PROVEEDOR NIF/CIF NUM FRA FEC_FACT CONCEPTO PARTIDA
NUM  OPE
PADRE

IMP
BASE IVE DED

IVE  NON
DED TOTAL

seguridad  de
Decreto  de  Galicia
243/2003  y  de
Normas  UNE
147103:2001, UN

89724
CREACIONES  LUMINOSAS
SL

B3635148
4 21F00151 21/12/2021

SUBMINISTRACIÓN
DE  ALUMEADO
ORNAMENTAL  EN
DIVERSAS  RÚAS  E
PRAZAS NAS FESTAS
DE SAN FROILAN DE
2021-2022  (EXP.
REF. (2021

33801R226
99 202200017053 30.590,00 0,00 6.423,90 37.013,90

89755 MARTINEZ*GARCIA,DIEGO
33555149
N 239 31/5/2021

RACOR  FLEXIBLE
300MM+BOCA
HIDRAULICA-
ELECTRODO  RUTILO
OMNIA46  2.5X350-
SPRAY  GALVA
BRILLO400  ML-
ESCOBA  POLIP  MM-
920 56C

17100.2130
0 202200021056 112,79 0,00 23,68 136,47

89814 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
02 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Coste  de  gestion-
Energia  consumida
P1

16100.2210
0 202200024091 2.063,30 433,29 0,00 2.496,59

89815 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
03 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Coste  de  gestion-
Energia  consumida
P3

16100.2210
0 202200024091 2.099,32 440,86 0,00 2.540,18

89817 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
09 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Coste  de  gestion-
Energia  consumida
P3

16100.2210
0 202200024091 3.564,92 748,63 0,00 4.313,55

89818 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
04 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Coste  de  gestion-
Energia  consumida
P3

16100.2210
0 202200024091 2.226,82 467,63 0,00 2.694,45

89820 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004535
99 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Energia  consumida
P5-Energia
consumida P6

16100.2210
0 202200024091 2.502,82 525,59 0,00 3.028,41

89821 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
00 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo de medida-
Energia
consumida  P5-
Energia
consumida P6

16100.2210
0 202200024091 2.474,82 519,71 0,00 2.994,53

89822 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004535
97 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida-
Energia  consumida
P1-Energia
consumida P2

16100.2210
0 202200024091 2.474,67 519,68 0,00 2.994,35

89823 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004535
95 27/12/2021

IEE-Coste minimo de
gestion-Energia
consumida  P4-
Energia  consumida
P5

16100.2210
0 202200024091 507,24 106,52 0,00 613,76

89827 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
17 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Término  de
Potencia-Agrupación
para  todos  los
Suministros

16510.2210
0 202200024000 1.125,98 0,00 112,60 1.238,58

89829 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
20 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

16510.2210
0 202200024000

203.973,9
9 0,00 33.129,75 237.103,74

89830 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
18 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Término  de
Potencia-Agrupación
para  todos  los
Suministros-Término
de  Energía-
Agrupacio

16510.2210
0 202200024000 1.095,09 0,00 109,51 1.204,60

89840 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
89 28/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Término  de
Potencia-Agrupación
para  todos  los
Suministros-Término
de  Energía-
Agrupacio

16510.2210
0 202200024000 1.286,26 0,00 128,63 1.414,89

89842 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004537
08 28/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

16510.2210
0 202200024000

133.210,5
3 0,00 20.976,77 154.187,30

89843 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004537
09 28/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

16520.2210
0 202200023993 34.220,27 0,00 4.153,59 38.373,86

89869 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004537
13 28/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Término
de Potencia-Agrupa

16520.2210
0 202200023993 46.746,10 0,00 5.564,09 52.310,19

89872 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004537
12 28/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

16510.2210
0 202200024000

184.789,5
8 0,00 28.924,73 213.714,31
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 28-4-2022

COD FRA PROVEEDOR NIF/CIF NUM FRA FEC_FACT CONCEPTO PARTIDA
NUM  OPE
PADRE

IMP
BASE IVE DED

IVE  NON
DED TOTAL

89881 MULTIENERGIA VERDE SL
B9940694
4 202111802 27/12/2021

GAS  30.09.21  A
13.10.21

93301.2210
2 202200023352 3.886,53 0,00 816,17 4.702,70

89890 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
12 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

93301.2210
0 202200023996 25.148,56 0,00 5.104,03 30.252,59

88936 HORTA GALEGA
B2703171
5 225 11/05/2021

MALLA  ANTIHERBAS
E OUTROS

17100.2130
0 202200019327 110,00 0,00 18,34 128,34

89941 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
13 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

32000.2210
0 202200022938 17.325,17 0,00 3.599,27 20.924,44

89942 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
14 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

93301.2210
0 202200022927 15.947,90 0,00 3.331,32 19.279,22

90055
GRAFICAS INTEGRALES CO
GA MI SL

B1565083
1 00812 26/7/2021

Deseño  e  impresión
de  cartel  tamaño
60x30 cm, impreso a
4+0tintas  en
estucado  brillo  de
135  grs.  TARDE  E
TARDIÑA-Progra

33000R226
99 202200017018 1.592,98 0,00 334,53 1.927,51

90056
GRAFICAS INTEGRALES CO
GA MI SL

B1565083
1 01141 21/10/2021

Carteles  tamaño
50x70  cm  impresos
a  4+0  tintas  sobre
papel estucado brillo
de  150  grs.  SAN
FROILAN  2021-
Maquetacion e im

33801R226
99 202200017062 3.017,71 0,00 633,72 3.651,43

90100 SUBTERFUGE RECORDS SL
B8085886
3 2021241 18/10/2021

Concierto  de
Samantha  Hudson
en Lugo el 7-10---

33801R226
99 202200017054 6.000,00 0,00 1.260,00 7.260,00

90174 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112SEL00031
65 23/12/2021

IEE-Energia
consumida  P1-
Energia  consumida
P2-Energia
consumida P6

93301.2210
0 202200022927 18,37 0,00 3,86 22,23

90178 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
15 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de Reactiva-
Agrupación  para
todos  los
Suministros

93301.2210
0 202200022927 12.879,09 0,00 2.191,68 15.070,77

90180 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
49 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

93301.2210
0 202200022927 22.772,02 0,00 4.663,18 27.435,20

90181 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
73 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.2210
0 202200022927 25.403,82 0,00 5.325,60 30.729,42

90182 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
74 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de Reactiva-
Agrupación  para
todos  los
Suministros

93301.2210
0 202200022927 6.340,01 0,00 1.085,28 7.425,29

90183 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
76 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Término  de
Potencia-Agrupación
para  todos  los
Suministros-Término
de  Energía-
Agrupacio

16510.2210
0 202200022940 1.152,92 0,00 115,29 1.268,21

90184 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
75 27/12/2021

IEE-IEE-Alquiler  de
equipo  demedida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros

16100.2210
0 202200022961 5.492,73 1.041,59 0,00 6.534,32

90185 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
62 27/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

32000.2210
0 202200022938 6.686,77 0,00 1.388,38 8.075,15

90186 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
79 28/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.2210
0 202200022927 30.384,14 0,00 6.208,61 36.592,75

90187 NEXUS ENERGIA
A6233258
0

NX2112EL004536
81 28/12/2021

IEE-Alquiler  de
equipo  de  medida--
Exceso  de  potencia
P1-Agrupación  para
todos  los
Suministros-Término
de Potencia-Agrupa

32000.2210
0 202200022938 12.024,67 0,00 2.488,74 14.513,41

90277
RAMOS  CASTELO  JOSE
ISMAEL

78809521
K 2 06/09/2021

Participación no ciclo
Tarde e Tardiña o 29
xullo de 2021 33000,23 202200010436 250,00 0,00 0,00 250,00

90431 WORK ON  SUNDAY SLU
B7024879
4 20 13/10/2021

Concerto  de  Ángel
Stanich nasfestas de
San  Froilán  2021,
Lugo.  Data
10.10.2021---

33801R226
99 202200017055 10.500,00 0,00 2.205,00 12.705,00

90432 WORK ON  SUNDAY SLU B7024879
4

21 13/10/2021 Concerto  de
Corizonas nas festas
de San Froilán 2021,
Lugo.Data

33801R226
99

202200017056 7.500,00 0,00 1.575,00 9.075,00
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COD FRA PROVEEDOR NIF/CIF NUM FRA FEC_FACT CONCEPTO PARTIDA
NUM  OPE
PADRE

IMP
BASE IVE DED

IVE  NON
DED TOTAL

08.10.2021---

90598 WORK ON  SUNDAY SLU
B7024879
4 022 13/10/2021

Concerto  de  María
Rodés  'Lilith'  nas
festas de San Froilán
2021,  Lugo.  Data
09.10.2021.---

33801R226
99 202200017058 8.000,00 0,00 1.680,00 9.680,00

90599 WORK ON  SUNDAY SLU
B7024879
4 23 13/10/2021

Concerto  de  María
Arnal y Marcel Bagés
nas  festas  de  San
Froilán  2021,  Lugo.
Data 11.10.2021---

33801R226
99 202200017057 15.000,00 0,00 3.150,00 18.150,00

90620
ASOCIACION  TEATRAL
ACHADEGO

G2711251
5 2 4/2/2022

Participación  en  4
videos  promocionais
do  Vello  Cárcere  de
Lugo entre o 21 e o
27 de xullo de 2020
600,00  €  (150,00
por

33312.2269
9 202200018922 600,00 0,00 0,00 600,00

90758 VIDRIERIA LARA SL
B2701381
2 40271 18/8/2021

OFCO,:L01270288
ORGE,:LA0005478
UNTR,:LA0005489-.-
REPOSICION  DE
VIDRIO  LAMINADO
6+6PULIDO  EN
VENTANA-
ARQUEOLOGICA

33600.2269
9 202200018882 311,61 0,00 65,44 377,05

90759 VIDRIERIA LARA SL
B2701381
2 40413 28/9/2021

OFCO,:L01270288
ORGE,:LA0005478
UNTR,:LA0005489-.-
REPARACION
VIDRIOS  PUERTA
AUDITORIO-REF
HELVETIA
21K010151 /// R

33000.2120
0 202200018883 205,18 0,00 43,09 248,27

90760 VIDRIERIA LARA SL
B2701381
2 40414 28/9/2021

OFCO,:L01270288
ORGE,:LA0005478
UNTR,:LA0005489-.-
CLIMATICO-*

32000.2120
0 202200018884 34,68 0,00 7,28 41,96

90761 VIDRIERIA LARA SL
B2701381
2 40488 14/10/2021

OFCO,:L01270288
ORGE,:LA0005478
UNTR,:LA0005489-.-
CLIMATICO-
BARROTILLO  INGLES
25

93301.2120
0 202200021538 80,52 0,00 16,91 97,43

91387

ASOCIACION  ESPAÑOLA
DE  COLECCIONISTAS  DE
PLAYMOBIL

G9272875
7 02 30/6/2021

Exposición  de
Playmobil

33381.2269
9 202200025125 1.576,69 0,00 331,11 1.907,80

91485 GLOBIINK SLU
B2749491
3 4716 27/3/2022 FLY BANNER SURF

33000.2269
9 202200025123 154,28 0,00 32,40 186,68

91503

ASOC  CULT  ROMANOS  E
CASTREXOS  DE  LUCUS
LLUG

G2739322
2 1 15/9/2021

PARTICIPACION  DE
TERRA COPORA NAS
ACTIVIDADES  -
ORGANIZADASCO
MOTIVO  DO  ARDE
LUCUS  2021-
MONTAXE  DUN
MERCADO
CASTREXO-MO

33802R226
09 202200017064 3.000,00 0,00 0,00 3.000,00

91579
CASTRO  PARGA
REHABITAT SL

B2741855
7 168 31/8/2018

-  Suministro  e
instalación
deFELPUDO  COCO
COLOR  CALDERO,
previo  desmontaje
de  felpudos
existentes   con
retirada a verte

34100.2120
0 202200024469 648,40 0,00 136,16 784,56

TOTAL
912.734,
91

4.803,5
0 150.219,03

1.067.757,
44

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  ...  estamos  xa  todos  conectados  o  total  dos
participantes. Imos dar comezo á sesión plenaria do mes de abril co orde do día
establecido.
Polo tanto, empezaríamos no primeiro e segundo punto, tal e como se acordou na
xunta  de  portavoces  procedemos  a  facer  ese  debate  conxunto  e  despois  as
votacións por separado. Polo tanto, iniciamos xa co debate tendo pois tres minutos
a concelleira de Gobernanza, Paula Alvarellos. 

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Bos días a todos e a todas. Moitas
grazas,  señora  alcaldesa.  Pois  ben,  lévanse  a  pleno  para  ser  recoñecidas
extraxudicialmente 54 facturas por un importe total de 1.110.401 €, facturas que
practicamente  na  súa  totalidade  corresponden  ó  ano  2021,  correspóndense
fundamentalmente ás subministracións de electricidade, que non foron imputadas ó
seu correspondente orzamento.
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Fundamentalmente, polo retraso na remisión das mesmas por parte da entidade
prestadora do servizo básico, neste caso NexusEnergía.
En  todas  elas  a  subministradora  de  enerxía  incumpre  ademais  o  disposto
legalmente en canto ó impulso da factura electrónica e creación do rexistro contable
de facturas no sector público, xa que tarda entre dous e dez meses en presentar á
factura para a súa tramitación no Concello, entregando polo tanto unha media de
cinco meses, sendo ademais moitas delas rectificacións de facturas anteriores que
tamén foron presentadas extemporaneamente.
Como lles reitero unha e outra vez, a razón fundamental de que estas facturas non
foran  tramitadas  no  seu  exercicio  é,  practicamente  en todas,  a  inactividade  do
provedor.  Tamén podo poñerlle  outro exemplo,  doutro tipo  de facturas  que non
sexan de subministros eléctricos.  Temos tamén unha factura da colocación dun
felpudo da subministradora Castro Parga, a data do servizo prestado é do ano 2018
aínda que a factura recibiuse aquí no Concello o 1 de abril de 2022. É dicir, máis de
tres anos despois.  A segunda razón,  aparte desta  da inactividade  do provedor,
moitas veces é a falta de confirmación por dificultade na conformación da factura.
Pero teño que dicir  que cada vez o servizo tramitador deste tipo de facturas de
subministro conforma con más celeridade.
Unha vez máis danme a oportunidade, como lles digo, de poñer en valor todo o
traballo que se está a facer neste eido, así como poñer de manifesto a situación na
que se encontra o noso Concello en canto ó tempo que tardamos en abonar as
nosas  facturas  e  ós  nosos  provedores,  que  é  verdadeiramente  envexable  para
outras administracións. Como fixen noutros casos, vou a utilizar unha vez máis o
portal  do Ministerio  de Facenda para actualizarlle  os datos.  As entidades locais
galegas, por exemplo, os grandes Concellos. A nivel nacional estamos cun período
medio de pago de 78,2 días, pero Lugo ten 16,29 fronte a Ourense con 56 días,
Pontevedra con 31... e no mes de marzo sitúase en sete días exclusivamente. 
Non podemos dicir  o mesmo das entidades autonómicas.  A Xunta de Galiza en
febreiro estaba en 23,63 días e sempre presumía de que se pagaba rápido na
Xunta  de  Galiza,  teño  que  dicirlles  que  non,  que  das  dezasete  comunidades
autónomas,  no  momento  actual,  no  mes  de  marzo,  está  no  posto  17  das
comunidades autónomas. Polo tanto reitero, Lugo non ten ese problema de pagar
mal.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:Moi  ben,  moitas  grazas,  pois  quenda  agora  para  a
portavoz de Cidadáns, tres minutos. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Moi bos días a todos e a todas. Señora Alvarellos, na
miña casa sempre me dicían que mirara para aqueles que facían as cousas mellor
ca min, non ós que o facían peor. Mire, 54 facturas, más de 1.100.000 € neste novo
recoñecemento extraxudicial de crédito... ¿Pois que quere que lle diga? Ben, ben,
pois non parece ir. Sobre todo porque non vale escusarse, unha vez máis, en que
son facturas las eléctricas, de difícil comprobación... e que por riba nos diga que
isto sírvelle para poñer en valor e para presumir... ¡Nai de Deus! Cada pleno vainos
dando  toda  esa  letanía  que  nos  agasalla  para  tratar  de  tapar  as  vergoñas  en
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materia de xestión económica.  Vergoñas que podemos ver e que non son para
presumir,  porque esta vez ademais  hai  mais facturas,  e mire por  onde de San
Froilán,  que  é  dos  seus  socios  de  goberno.  Eses  que  ata  fai  moi  pouco  pois
estaban súper indignados por estas prácticas. 
Dicía o señor Arroxo, lémbrollo por se acaso, que estaba a facer un máster nisto
dos recoñecementos extraxudiciais de crédito por todo o que aprendera coa señora
Prieto,  a súa antecesora,  señora Álvarellos.  Parece que ten que repasar,  señor
Arroxo, porque tanto naquel momento como agora con vostedes no Goberno e con
facturas que dependen das súas áreas, sigan a ser unha absoluta irregularidade.
Seguro  que  tamén lembra  como  dicía  que  os  informes  de  intervención,  cando
facían  referencia  á  omisión  dos  trámites  esenciais,  metían  medo.  Todo  parece
indicar agora que é absolutamente igual, porque os informes seguen a ser iguais ou
aínda peores cando se refiren sobre todo ás súas concellerías.
Vai ser iso de que todo malo se pega, ou que con tal de ter ese 40% de orzamento
para poder xestionar pois é moito mellor ver e calar. Porque é verdade que isto de
calar  se  lle  está  dando bastante  ben ante  o  que non se está a  facer  ben.  De
verdade isto pois nós, dende o noso grupo non o podemos compartir.
Señora Alvarellos, agora ten vostede dous problemas, mire por onde. Un, que levan
anos intentando corrixir,  ó  que agora se suma que os seus socios de goberno
vendéronlle o medo a esas irregularidades e súmanse ó carro das malas praxes e
seguen  aumentando  pleno  a  pleno  as  facturas  con  reparos  de  legalidade  nos
recoñecementos  extraxudiciais  de crédito.  Non  se pode  imaxinar,  señor  Arroxo,
canto  votamos de menos aquela  a  súa indignación  ante  a  nefasta  xestión  dos
recoñecementos e do reparo.Quen o ve e quen o viu.
Señora Alvarellos, dende o Grupo Municipal de Ciudadanos pedímoslle que asuma
por unha vez ás súas responsabilidades, que faga valer esa competencia súa da
gobernanza, que queda moi ben no seu título pero que no está servir para nada,
para que estes informes de intervención deixen de poñer en entre dito a xestión
económica deste bi-goberno e deixen de ser unha vergoña para moitos dos que
estamos aquí presentes.
 
-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
portavoz do Partido Popular. 

- MARÍA CRISTINA ABADES MARTÍNEZ:  Bo día. Señora Alvarellos,  leva case
tres  anos  como  responsable  da  área  de  economía  e  segue  traendo  a  pleno
recoñecementos.  Cada ano a situación económica do Concello  de Lugo é máis
preocupante. Mes de abril,  traen gastos por importe de 1.110.000 €. No mes de
marzo presentaron facturas por outro millón de euros. Todo isto mediante a figura
do recoñecemento extraxudicial de créditos. É dicir, gastos referidos a exercicios
anteriores que non foron imputados ó orzamento correspondente.
En dous meses,  presentan facturas  por  dous millóns de euros cuadriplicando  o
importe de todos os recoñecementos que aprobaron no 2021, o que demostra que
non hai planificación nin control do gasto e existe un gran déficit de xestión.
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Vostedes gastan máis que ingresan e así non poden cadrar as contas. A maioría
dos gastos que hoxe traen a pleno son de subministro eléctrico, 29 facturas por
importe  de  940.000 €.  A  isto  sumámoslle  as  facturas  da  luz  de  marzo  por
880.000 €. En total vostedes van a pagar a unha empresa 1.820.000 € sen contrato.
Recórdolles que o importe do contrato menor de subministro é de 15.000 €. Cando
supera esa cifra ten que aprobarse un expediente de contratación.
Señores do Partido Socialista, levan más de 20 anos gobernando esta cidade e
creen que todo vale.  Poden  pagar  facturas  con omisión  dos procedementos,  ó
marxe da lei  e malgastando diñeiro público ¿A que esperan para regularizar los
contratos  coas  eléctricas?  Non demoren  a  licitación  do  contrato  de  subministro
eléctrico xa que estas malas prácticas o que provocan é pagarlle máis cartos ás
multinacionais.  Sorprende,  ademais,  que  se  pasen  o  día  falando  de  economía
sostible e verde, o GreenVancouver, e despois malgastan os fondos europeos en
facer unhas caldas de auga quente sen ter un mínimo estudo do que custará pagar
a luz. Estas caldas, moito nos tememos, vannos saír moi caras ós lucenses. O seu
mantemento vai a supoñer un lastre para a economía local nun momento en que la
recadación municipal está baixando.
E señora Méndez, os lucenses no queren ser ... [inintelixible].... A nosa cidade ten
historia e identidade propia, o problema que non coñece Lugo e tira o cartos en
ocorrencias cando se poderían empregar nunha praia pública de balde no Miño
para toda a veciñanza e non en piscinas de quita e pon. Nos recoñecementos que
se traen a pleno tamén figuran facturas do San Froilán de 2021 para pagar varios
concertos.
E eu pregúntome ¿Por que demoran a apertura de Auditorio en Magoi e impiden ós
lucenses  desfrutar  de  concertos  nas  festas  de  San  Froilán  deste  ano  nestas
magníficas  instalacións?  Pasaron  vinte  e  dous  meses  dende  que  recibiron  as
chaves e o edificio segue abandonado, con maleza ó redor.
Agora xa sabemos a razón. A señora alcaldesa anunciou que pretende inauguralo
dous meses antes de las eleccións municipais para o seu auto-bombo, non vaia ser
que os do Bloque Nacionalista Galego se lle adianten na programación e exista
conflito  de intereses.  Traen tamén a pleno facturas do Arde Lucus.  Por  iso lles
recordo a petición que o Partido Popular fixo no mes de marzo solicitando unha
comisión de seguimento do Arde Lucus para poder fiscalizar os gastos e presentar
propostas para enriquecer esta celebración. 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Segunda  quenda  de
intervención para a portavoz do Goberno, señora Alvarellos. 

-  MERCEDES  PAULA  ALVARELLOS  FONDO: Pois  moitas  grazas.  Señora
Louzao, si que me gusta o nome da miña concellería, gústame moito. Concelleira
de Gobernanza. E trato de facer honra a ese nome e trato de que co meu trabalo e
que coa axuda dos funcionarios facer honra a ese nome que tanto me gusta. E por
iso, o traballo é indiscutible nesta materia. Indiscutible. Porque vostede ben sabe o
que é un recoñecemento extraxudicial  de crédito e máis cando lle  digo,  señora
Louzao,  que no foi problema desta casa, senón problema de provedor que non
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aportou  a  factura  cando  a  tiña  que  aportar  para  imputala  ó  orzamento
correspondente, vostede ben o sabe.
Señora  Abades,  en  vostede  si  que  me  estraña.  Estráñame  porque  é  unha
funcionaria  pública  sabe  perfectamente  que  un  recoñecemento  extraxudicial  de
crédito e que acontece cando un subministrador aporta una factura fóra do ano do
orzamento. Vostede si que o sabe. Polo tanto só quere enganar. Porque vostedes
si  que coñecen  o  que  acontece  nestes  casos.  Polo  tanto,  señora  Abades,  non
engane a ninguén.  Se vostede quere falar  de  GreenVancouver,  das Caldas,  do
auditorio... fale, pero aquí estamos falando de facturas.
A morosidade da Administración, como vostede ben sabe, estrangula moitas veces
ás pymes e ós autónomos. Podemos ver concellos próximos como o de Ourense,
que lle acabo de dicir; ou á propia Xunta de Galicia, que está no posto dez das
dezasete comunidades autónomas, como acaban de ver e acabo de dar os datos
do Ministerio. Pois ben, se a media de re....

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:Moi  ben,  moitas  grazas.  Finalizou  a  súa  quenda,  é
quenda agora para a portavoz de Cidadáns.

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Señora Alvarellos, ben, temos formas distintas do que
significa gobernar e paréceme moi ben que as facturas das eléctricas lle dean a
escusa perfecta para poder defender una xestión económica que non está en entre
dito, neste caso, só polas facturas eléctricas. 
Comentábamos antes outras facturas que pertencen ós seus socios de Goberno e
entendo que como responsable da área de Xestión Económica debe poñerlles coto,
sobre  todo  explicarlles  por  se  non  o  saben,  porque  ó  mellor  cústalles  ler  o
regulamento, esa normativa, como teñen que presentar as facturas ou como deben
xestionar ás súas áreas de goberno e que para poder contratar un servicio ou un
subministro hai que facer un contrato.
Porque vostedes saben moi ben, e agora reméndolle o que vostede me dicía, como
vostede ben sabe, existe un informe de control interno no que o interventor, non
Olga  Louzao  nin  o  Partido  Popular,  di  o  uso  excesivo  que  está  facendo  dos
contratos  menores,  a  existencia  excesiva  dos  reparos  de  legalidade,  dos
recoñecementos extraxudiciais de crédito... supoño que vostede, como responsable
de Gobernanza, gobernar implica ter autoridade para poder facer as cousas, pois
non o están remediando. Isto é o que queremos dicir, porque se tan ben estivese,
pois non comezaríamos os plenos con recoñecementos extraxudiciais de crédito ou
reparos de legalidade.
¿Que estamos  mellor?  Home,  pensará  vostede  que  non  lle  temos  que  dar  as
grazas por facer as cousas que ten que facer, que é o seu traballo. O que non pode
ser  é  aquelo  co  que  metía  medo  o  señor  Rubén  Arroxo  fai  uns  anos  de  que
pagábamos  millóns  e  millóns  de  euros  coa  señora  Prieto  dándonos  clases  de
economía pleno tras pleno, da situación económica.
Por iso aprendemos tanto, o que me estraña é que os concelleiros do Bloque que
estaban  nese  momento,  a  señora  Ferreiro  e  o  señor  Arroxo,  pois  non
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comprenderan o que non se tiña que facer. Por iso, hoxe quería recordarlles o que
non deben facer como responsables de áreas de goberno.
 
-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  pois  segunda quenda  para a portavoz del
Partido Popular.

-  MARÍA  CRISTINA  ABADES  MARTÍNEZ:  No  Partido  Popular  lamentamos  a
política continuísta en materia económica de este bi-goberno. O problema é que
temos dous medios  gobernos que non se entenden,  case nin se falan,  e así  é
imposible  que  o  Concello  de  Lugo  progrese.  Nestes  momentos  a  cidade  está
paralizada.
Un auditorio de 25 millóns de euros abandonado, o Garañón pendente de derribo, o
Plan Xeral metido nun caixón, a ordenanza de urbanismo que prometeron fai mais
dun  ano sen  aprobar,  las  licencias  paralizadas  pola  inseguridade  xurídica  e  os
problemas  do  servizo  de  urbanismo,  os  contratos  caducados,  coma  o  de
publicidade, o oficio da auga, o contrato de lixo...
Por iso dende o Grupo Popular cremos que o Concello de Lugo ten que actuar e
adoptar medidas. E pedímoslle catro medidas: racionalización e control do gasto,
deixen a un lado os gastos superfluos en publicidade e propaganda e xestionen
eficazmente os recursos públicos. Aproveiten a oportunidade histórica dos fondos
europeos para facer de Lugo unha cidade mellor para vivir. Deixen de gastar en
ocorrencias e  non malgasten o diñeiro europeo. Impulsen unha nova política fiscal
que non supoña un atropelo para los veciños de Lugo, rebaixando taxas e impostos
para incentivar  la  creación de emprego e a mellora das empresas existentes,  e
incentiven a actividade económica dando seguridade xurídica ós emprendedores e
ás empresas para que invistan na nosa cidade.
Hai dous xeitos de entender a política, o Partido Popular que baixa impostos para
crear oportunidades e emprego que traerán máis ingresos para as administracións;
e o método PSOE e BNG, da esquerda máis caduca, subindo impostos para soster
os gobernos mais caros e predicibles da historia deste concello. Moitas grazas.
 
-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Bueno,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  a
portavoz do Goberno, señora Alvarellos.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Pois moitas grazas. Coma os datos
son os que tapan as bocas, vou a facer referencia a unha factura que acaban de
falar agora mesmo do Arde Lucus, o montaxe do mercado castrexo. Inactividade do
provedor, a factura recibiuse o 29 de marzo deste ano, seis meses despois da súa
emisión. O servizo asinouna o mesmo día ¿Que pasa, vou a pagar unha factura
sen que haxa chegado ó Concello? ¿Iso é o que están propoñendo?

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Bueno,  eu  creo que  a  mellor  mostra  de  que
saben perfectamente o que é un recoñecemento extraxudicial de crédito é
que se fala de todo, absolutamente de todo, dos proxectos de cidade, cousa
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que  pon  en  valor  todo  o  traballo  que  se  está  a  facer,  salvo  dos
recoñecementos extraxudiciais de crédito, que é o que vamos a votar agora
mesmo. 

2/54 RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS 6-2022

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.- PROPOSTA DA ALCALDÍA, do 18 de abril de 2022, do seguinte teor literal:

“IMPORTE FACTURAS: 47.447,23 €
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURAS: 39.212,59 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 8.234,64 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 0 €
IMPORTE TOTAL: 47.447,23 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2022: 47.447,23 €

Durante  o  presente  exercicio  remitíronse  por  parte  de  diversos  servizos
municipais  ao departamento de Contabilidade  municipal,  facturas  devengadas  e
executadas  en  exercicios  anteriores,  que  non  foron  imputadas  ao  respectivo
orzamento, por importe total de 47.447,23 €

No presente exercicio procedeuse á verificacion da existencia dos informes
de  conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da Contabilidade municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais,  así  como  polos  titulares  das  concellerías  delegadas  de  Área  ás
mencionadas  facturas  corroborando  así  a  efectiva  execución  dos  servizos  e
subministracións.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluída no Orzamento corporativo para
o  exercicio  2022,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
Contabilidade  municipal  indicativas  das referencias  dos mandamentos contables
RC  asinados  pola  tesoureira  municipal  como  responsable  da  Contabilidade
municipal,  acreditativos  da existencia  de crédito  dispoñible,  por  importe total  de
47.447,23  € (contía  imputable  ao  orzamento:  47.447,23  €)  nas  respectivas
aplicacións presupostarias de imputación relacionadas, sen que tal  circunstancia
supoña  nengún  menoscabo  na  prestación  dos  servizos  de  natureza  básica  e
esencial, asumindo como responsable da xestión orzamentaria que a imputación
dos gastos relacionados con cargo aos creditos do orzamento vixente non causará
ningún  prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do
exercizo corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sin minoración da
calidade dos servizos e con coherencia respecto dos obxectivos de estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.
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Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos en beneficio dos intereses
xerais,  e atendendo á conformidade prestada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  xeral  municipal  Ref
2022/631, do 18.04.2022 relativo ao expediente administrativo de recoñecemento
extraxudicial de créditos 6-2022, coas consideracións nel contidas, esta alcaldía no
uso das atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do seguinte acordo:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 47.447,23 €

COD_FAC
T PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E IVE_DED

IVE_NON_DE
D TOTAL

87762

ZONA  DE
OBRA  O
ROSAL  SL-
B94106663 000112

13/09/202
1

Certificación
nº6 de la obra:
Cuberta
parque  infantil
aguas férreas 17100.60900 202200021820 20.054,23 0,00 4.211,39 24.265,62

88137

ZONA  DE
OBRA  O
ROSAL  SL-
B94106663 000113

06/10/202
1

Liquidación  de
la  obra:
Cuberta
parque  infantil
aguas férreas 17100.60900 202200021819 19.092,90 0,00 4.009,51 23.102,41

91456

FRENOS
CARPE  S.L.
B27024397 143

28/05/202
1

Bujia  De
Espiga 92005.21400 202200023359 17,03 0,00 3,58 20,61
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91462

FRENOS
CARPE  S.L.
B27024397 149

14/10/202
1

PASTILLAS
DE  FRENO
DE 92005.21400 202200023359 48,43 0,00 10,17 58,60

            TOTAL 39.212,59 0,00 8.234,64 47.447,23

2.- DITAME FAVORABLE EMITIDO POLA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E
ORDINARIA  DE  ALCALDÍA  E  GOBERNANZA:  ECONOMÍA  E  RECURSOS
HUMANOS na sesión celebrada o día 22 de abril de 2022.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 

Ciudadanos Lugo.

En  virtude  de todo o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril, APROBAR a habilitación de crédito así como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 47.447,23 €

COD_FAC
T PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E IVE_DED

IVE_NON_DE
D TOTAL
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87762

ZONA  DE
OBRA  O
ROSAL  SL-
B94106663 000112

13/09/202
1

Certificación
nº6 de la obra:
Cuberta
parque  infantil
aguas férreas 17100.60900 202200021820 20.054,23 0,00 4.211,39 24.265,62

88137

ZONA  DE
OBRA  O
ROSAL  SL-
B94106663 000113

06/10/202
1

Liquidación  de
la  obra:
Cuberta
parque  infantil
aguas férreas 17100.60900 202200021819 19.092,90 0,00 4.009,51 23.102,41

91456

FRENOS
CARPE  S.L.
B27024397 143

28/05/202
1

Bujia  De
Espiga 92005.21400 202200023359 17,03 0,00 3,58 20,61

91462

FRENOS
CARPE  S.L.
B27024397 149

14/10/202
1

PASTILLAS
DE  FRENO
DE 92005.21400 202200023359 48,43 0,00 10,17 58,60

            TOTAL 39.212,59 0,00 8.234,64 47.447,23

DELIBERACIÓN

Asunto  debatido  conxuntamente  co  punto  1/53  da  presente  Acta.  As
intervencións producidas figuran transcritas ao pé do referido punto.

PROPOSICIÓNS

3/55  PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
144/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA MINIMIZAR O IMPACTO DA SUBA
DO PREZO DA ENERXÍA (Exp. 2022/G004/000316)

Vista a citada proposición,  que foi  ditaminada pola Comisión Especial  de

20

C
V
D
:
 
C
j
/
E
r
+
T
L
E
Y
O
+
8
9
R
E
V
s
b
c

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac5346139736109371864.doc

Asunto: PLENO ORDINARIO DO 28-4-2022

Contas e  Ordinaria de Alcaldía  e Gobernanza:  Economía e  Recursos Humanos
celebrada o día 22 de abril de 2022, expresiva do seguinte:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
En el último año, el encarecimiento de la factura de las distintas fuentes de

energía ha tenido graves consecuencias sobre la economía y la sociedad española.
Sin duda el gran impacto que provocó la invasión rusa de Ucrania en el mercado
energético, ha elevado los precios de la luz, gas y petróleo al máximo, pero este
terrible  evento  no  ha  hecho  otra  cosa  que  agravar  una  situación  que  ya  era
insostenible.

La  primera  crisis  de  precios  se  produjo  en  el  mercado  eléctrico,  cuya
trayectoria  es  ascendente,  pero  comenzó  en  enero  de  2021  con  la  tormenta
Filomena y no ha parado de subir, llegándose cada día a precios históricos que
mantienen la factura en niveles prohibitivos. 

El precio de la electricidad en el mercado mayorista se situó el lunes 7 de
marzo en 442,54 euros MWh, lo que supone un aumento de más del 17% respecto
al día anterior, que fue su precio más alto desde que existen registros. A lo largo del
mes de marzo, el precio promedio de la electricidad se situó en 340,43 euros/MWh,
más de 100 euros por encima de la media registrada el pasado mes de diciembre.

A su vez, el precio de la luz está condicionado por el precio del gas y se
debe tener  en  cuenta  que  la  crisis  estructural  de  los  canales  de suministro  de
Argelia y Rusia, se ha visto incrementada con la guerra de Ucrania, provocando una
subida descontrolada del precio del gas. El temor de una interrupción del suministro
de gas ruso ha provocado el aumento en un 40%, en las últimas semanas, de los
precios de la energía en Europa. En los últimos cinco años, las importaciones rusas
representaron un tercio del suministro de gas a Europa. Sin embargo, en lo que va
de 2022 cayeron a solo el 17%. El gas europeo estableció un nuevo récord el 9 de
marzo y cerró la jornada por encima de los 215 euros con un fuerte pico de 345. 

Por  último,  el  barril  de Brent,  que marca la  referencia del  petróleo en el
mercado europeo, ha alcanzado en el mes de marzo, picos de 139 dólares (unos
127 euros), precio que no se había visto en los últimos 14 años. Si lo miramos
desde el año pasado la subida es espectacular, ya que el precio del petróleo casi se
ha triplicado en un año. 

Esta  crisis  energética  demuestra  que  los  paradigmas  energéticos
tradicionales están en crisis y nos ofrecen una lección importante: se debe apostar
por un cambio de modelo energético a través de las energías renovables, con el fin
de garantizar una mayor autonomía económica a los distintos países, sin embargo,
la  transición  ecológica  debe  ser  sostenible,  económica  y  social.  Debemos
considerar  de  nuevo  el  papel  de  la  energía  nuclear  como energía  de  respaldo
fundamental  en  esta  transición  e  invertir  fuertemente  en  investigación  para  el
desarrollo  de  tecnologías  de  almacenamiento  a  gran  escala  para  que  estas
energías renovables puedan cubrir nuestras necesidades energéticas.

Siendo  como  se  expone,  ésta  situación  global,  es  de  destacar  que  los
países de nuestro entorno han sido muy sensibles al aumento de los precios de la

21

C
V
D
:
 
C
j
/
E
r
+
T
L
E
Y
O
+
8
9
R
E
V
s
b
c

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac5346139736109371864.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 28-4-2022

energía. Alemania ha reducido a la mitad o impuestos recaudados o el precio de la
electricidad utilizada para financiar las energías renovables, con la intención de que
desaparezca en la segunda mitad del año. El estado también ofreció un paquete de
subvenciones de 130 millones de euros para los hogares de menos renta. Italia ha
reducido del  22 al  5% el  IVA del  gas en la  factura de todos los consumidores.
Además, eliminó los cargos del sistema de facturación eléctrica a 29 millones de
consumidores  domésticos  y  a  6  millones  de  pequeñas  empresas.  El  Gobierno
eslovaco ha anunciado que fijará el precio de la electricidad hasta 2024. El MWh no
podrá subir de los 61,21 euros, excluyendo el coste regulatorio y de distribución. El
primer ministro de Polonia confirmó una histórica bajada de impuestos, a partir del 1
de febrero, para hacer frente ante la inflación. El IVA del combustible se bajó del 23
al  8% y el  del  gas se eliminó al  pasar  del 8 al  0%. Por otra parte,  el  IVA dos
alimentos básicos y de los fertilizantes también se eliminaron, pasando del 5% y del
8%, respectivamente, al 0%.

En España, el pasado mes de diciembre, el Consejo de Ministros aprobó el
Real  Decreto-ley  29/2021,  de 21 de diciembre,  por  la  que se adoptan medidas
urgentes  en  materia  energética  para  el  fomento  de  la  movilidad  eléctrica,  el
autoconsumo y el despliegue de las energías renovables, incluida la prórroga de las
ayudas fiscales ya adoptada durante este último trimestre del año para paliar  la
factura de la luz. Por tanto, se prorroga hasta el 30 de abril de 2022 una reducción
del 10% del IVA en las facturas de electricidad de los consumidores con hasta 10
kW de potencia  contratado.  Hasta  esa misma fecha,  los  beneficiarios  del  bono
social eléctrico mantendrán descuentos de entre el 60 y el 70% de su consumo. El
Impuesto Especial  sobre la  Electricidad (IEE)  continuará hasta el  30 de abril  al
0,5%, el mínimo permitido por la normativa europea, mientras que el Impuesto que
grava  con  un  7%  el  Valor  de  la  Producción  de  Energía  Eléctrica  (IVPEE)
permaneció suspendido hasta el pasado 31 de marzo.

A partir  de ahí,  en el  peor momento de la crisis  de precios,  el  Gobierno
central no volvió a responder las necesidades más apremiantes de sus ciudadanos,
más allá  de parches que no solucionan el  problema.  Por  el  contrario,  desde el
Ministerio  de  Hacienda,  indirectamente,  a  través  de  las  recomendaciones  del
Comité de Expertos para la Reforma del Sistema Tributario - foro promovido por el
propio Ministerio como coartada al aumento generalizado de las cifras impositivas
de nuestro sistema tributario-, está proponiendo, incomprensiblemente, una subida
del Impuesto sobre el Valor Añadido a todos los niveles y un aumento sustancial en
los hidrocarburos, en particular del gas natural y combustibles.

Desde Ciudadanos consideramos fundamental que, para hacer frente a la
situación actual, se deben profundizar las medidas para moderar la actual crisis de
precios  de  las  diversas  fuentes  de  energía,  ampliando  las  ya  iniciadas  en
electricidad  y  ampliando  las  actuaciones  a  mercados  de  gas  y  gasolina.  Los
descuentos aplicados en las últimas semanas al precio del combustible han sido
caóticos  en su implementación,  no supone una ayuda redistributiva  y  parece la
maniobra perfecta para que el precio de los carburantes continúe subiendo.

Desde  el  Ayuntamiento  de  Lugo,  además  de  reclamar  la  rebaja  de
impuestos queremos proponer acciones que repercutan directamente en el bolsillo
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de los Lucenses ante el enorme reto que supone la coyuntura global actual, en la
vida cotidiana, como es que el transporte público sea gratuito durante la próximos
tres meses para que sirva de estímulo para los lucenses que vienen utilizando su
propio vehículo, elijan el transporte urbano como forma alternativa de movilidad.

Igualmente  entendemos  necesario  retomar,  del  plan  de  dinamización  de
economía  local  contra  los  efectos  del  Covid-19,  presentado  por  este  grupo,  la
modificación de pago del IVTM, reiterando nuestra propuesta de entender necesario
introducir  modificaciones  para  que  los  vehículos  de  uso  profesional  sean
bonificados en el  pago del  Imposto sobre vehículos de tracción mecánica en el
próximo período de pago fiscal en que sea posible aplicar dicha bonificación.

Por  todo  lo  expuesto,  el  Grupo  Municipal  Ciudadanos  Lugo  presenta  al
Pleno de la Corporación para su debate y, si procede, aprobación, los siguientes,

A C U E R D O S
1.- Instar al gobierno local a establecer el transporte público gratuito durante tres
meses ante el aumento en el precio de los combustibles.
2.- Instar al gobierno local a establecer bonificaciones en el pago del Imposto sobre
vehículos de tracción para los vehículos de uso profesional.
3.-Instar al Gobierno de España a aplicar el tipo superreducido del Impuesto sobre
el Valor Añadido del 4% en la factura del luz, gas y combustible.”

Visto, así mesmo, a emenda de adición presentada polo Grupo Municipal do
Partido Popular, na que se propón engadir ao primeiro punto da proposta o seguinte
texto: “Que se poña en marcha de xeito inminente a gratuidade do servizo de bus
para os  xubilados,  menores  de dezaoito  anos e familias  de menos recursos,  a
gratuidade dos transbordos para todos os usuarios e que se poña en marcha unha
APP móbil que permita, entre outras prestacións, coñecer en tempo real a ubicación
dos buses e planificar as rutas tal e como se acordou no pleno”. Emenda que foi
aceptada polo Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo, autor da proposición.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, coa redacción
dada pola emenda aceptada, acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR a proposición presentada polo Grupo Municipal Ciudadanos Lugo, coas
modificacións introducidas pola emenda aceptada, anteriormente transcritas.

23

C
V
D
:
 
C
j
/
E
r
+
T
L
E
Y
O
+
8
9
R
E
V
s
b
c

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac5346139736109371864.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 28-4-2022

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Pois iniciamos o seu debate. A quenda para o grupo
propoñente, para Cidadáns. Tres minutos.

-  JUAN  MANUEL  VIDAL-PARDO  GARCÍA:  Buenos  días  a  todos.  Pues  hoy
traemos a pleno, hemos querido traer a pleno una propuesta que sin duda está en
boca de todos y afecta a todos. Es lo que tiene que ver con la subida de precios de
la energía. Además, ya en nuestra en nuestra propuesta, analizábamos una serie
de datos que no voy  a  reproducir  y  además que son de conocimiento  público,
porque el hecho de que el gas, la electricidad, los combustibles hayan subido en
general es algo público, conocido y notorio. Y a las administraciones públicas lo que
les toca es tratar de paliar estas subidas con las medidas oportunas y necesarias.
De hecho, algunas de ellas se están tomando pero nosotros, como parte de esta
administración, también lo que queremos es aportar nuestro granito de arena para
que esta forma de paliar esta subida de precios se haga desde una perspectiva
quizás  un  poco  diferente.  En  nuestra  propuesta  decíamos  que  los  paradigmas
respecto a los sistemas de energía que conocemos hasta ahora deben cambiar,
que  se debe  apostar  por  las  energías  renovables,  que debemos  de reflexionar
acerca de la dependencia que tenemos de los sistemas de energía clásicos, pero
que esto hay que hacerlo de una forma ordenada, de una forma sostenible y sin
que se quede nadie por el camino, que es quizás lo más difícil de esto.
Y  sorprende  que  muchas  de  las  medidas  que  se  están  tomando  desde  las
diferentes  administraciones  tengan  que  ver,  y  no digo  que  esté  mal,  pero  solo
tienen que ver con tratar de incidir directamente en el precio y que este precio baje.
Sin  embargo,  no se tienen en cuenta  cosas que en economía básica  deberían
tenerse, como jugar con la oferta y la demanda para que estas medidas en un
futuro no aumenten los precios y no supongan pan de hoy y hambre de mañana.
Pero es que al mismo tiempo creemos que además de incidir directamente en los
precios de esta energía, las políticas tendrían que apostar también por incentivar
que no se consuman tanto lo que podríamos llamar energías tradicionales.
De ahí  que una de nuestras propuestas  tenga que ver  con el  uso del  autobús
gratuito durante tres meses. Es decir, una de las cosas que tenemos que hacer por
parte de las administraciones es tratar de promover e incentivar que se dejen de
usar los coches que se vienen utilizando habitualmente por los particulares y con
ello el uso de estos combustibles fósiles o combustibles tradicionales, y apostar por
la movilidad o transporte público, que entendemos que así también va a haber un
ahorro no solo en el bolsillo de los contribuyentes, de los particulares, sino también
del sistema en general.
Respecto,  se  está  acabando  el  tiempo,  respecto  a  la  enmienda  del  PP,  la
aceptamos. Desarrollamos en la siguiente intervención. 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz do Bloque Nacionalista Galego. 
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-  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ:  Ola,moi  bos  días  a  todas  e  todos.  Ben,
primeiramente creo que todas e todos podemos estar de acordo co que vén sendo
o espírito desta moción. Ademais, creo que é evidente que temos que tratar de
apostar non só por unha redución dos custos da enerxía, senón por apostar por
unha  transición  cara  enerxías  limpas,  cara  enerxías  renovables  e  tamén  para
reducir  algunhas  que  se  veñen  utilizando  durante  años  e  que,  a  día  de  hoxe,
evidentemente xa están obsoletas. 
En canto a iso, esta é unha proposición que, logo, cando chegamos ós acordos si
que fai un pouco de popurrí, porque trae propostas que van ligadas directamente
pois neste caso ó transporte público, outras que van ligadas ós impostos municipais
e outras que van ligadas a impostos que dependen do Estado.
Realmente poderíamos estar máis de acordo con algúns puntos e con outros pois
non tanto pola argumentación que vamos a expoñer agora mesmo. Poderíamos
estar perfectamente de acordo co último punto, cremos que ademais unha redución
de impostos para o que son a enerxía, os combustibles, aínda que sexa temporal, si
que  pode  ser  unha  boa  medida  para,  ademais,  para  permitir  sobre  todo,  que
pequenas empresas, autónomos, que precisan dos seus vehículos para o traballo,
pois que poidan ser rendibles ¿Non? Algo que a día de hoxe pois si que estamos
nunha situación pois complexa, polo que xa se comentou.
Pero con respecto en concreto ó que se falta da gratuidade do transporte público
durante  tres  meses,  non estamos de acordo e  vou a  expoñer  por  que razóns.
Primeiramente, hai que ter en conta que un recente informe de FACUA, que saíu en
novembro, este pasado novembro, fai catro meses, mencionaba que Lugo era a
cidade de todo Estado que tiña o transporte público máis barato.
De feito, dende novembro houbo outras cidades, a maioría, que incluso subiron o
prezo do transporte público. Temos que ter en conta que o IPC tamén subiu, pero
en Lugo aínda non se subiu. Polo tanto ese dato aínda é máis destacado.
E ademais temos que ter en conta que realmente os datos din que cando o bus se
pon de balde non hai un incremento rechamante de usuarios. Un pouco sería, por
exemplo, o Días Sen Coche. O Día Sen Coche, malia que se fai unha campaña,
que incluso se fan campañas nos colexios onde se intenta concienciar  a que a
xente ese día en concreto non use o seu vehículo privado, e o transporte público
ese día é de balde, a pesar de que hai unha campaña detrás diso o incremento con
respecto a esa media semanal adoita a ser de un 2%, a pesar de que posiblemente
ese 2% sexan precisamente as persoas que se conciencian de que ese día non
queren coller o coche.
Polo tanto, o uso do bus en Lugo non está ligado ó custe, porque é demasiado
barato ¿Non? Entón, aínda que o fagas de balde é pouco..., non hai datos de que
poidan incrementar o seu uso. Ademais esta medida tería un custe. Temos que ter
en  conta  estes  tres  meses  de  máis  de  200.000 €  que  no  irían,  non  se  lles
descontarían ó Concello, senón que pois terían pois un custe para os veciños de
Lugo a través do...
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Partido Socialista. 

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas. Señor Vidal Pardo,
sinto dicirlle que esta proposición que vostede asina non reflicte ou mais ben oculta
o verdadeiro esforzo que por parte do Goberno de España se está a facer para
minimizar o impacto da subida de enerxía, falando de datos a medias que a día de
hoxe están ou xa superados, normalmente por outros plans moito máis ambiciosos.
O certo  é  que  ante  a  situación  do mercado enerxético  con constantes  subidas
históricas do prezo da luz, o Goberno aprobou un plan cunha serie de medidas
urxentes para poñer coxín o seu impacto nas facturas dos consumidores. E tamén o
29 de marzo aprobouse o Real Decreto Lei 622 coma un plan de choque contra o
impacto económico e social da guerra entre Rusia e Ucraína en materia de enerxía,
polo cal se prorroga a rebaixa fiscal na factura da luz, os descontos adicionais do
bono social  ata o 30 de xuño... así como tamén se establece unha rebaixa nos
cargos que alcanzarán ata o 55% ate o 31 de decembro deste ano 2022.
Polo tanto, na súa exposición de motivos obvia vostede deliberadamente este Real
Decreto Lei, esta última circunstancia tan relevante, e polo contrario pon vostede
exemplos  con  países  como  Alemaña,  Italia,  Eslovaquia  ou  Polonia  na  súa
exposición  de motivos,  que sendo loables  as súas accións para conseguir  esta
rebaixa  nas  enerxías,  evidentemente  non  é  comparable  co  esforzo  que  está
facendo o Goberno de España, que se quere resúmollo un pouco.
Prorróganse os recortes fiscais ata o 30 de xuño de 2022. É dicir, suspéndese o 7%
de xeración de enerxía eléctrica, redúcese o IVE do 21 ó 10 e redución tamén dun
imposto eléctrico do 5% ó 0,5%. Tamén se estende o desconto concedido a través
do  bono  social,  moi  importante,  ata  o  30  de  xuño  do  2022.  Os  consumidores
economicamente vulnerables, con este Real Decreto, pasaron ó 60% de desconto,
antes era do 25; e os vulnerables severos a un 70% e antes era do 40. As axudas ó
bono social térmico aumentan tamén pasando de 25 € a 35 € a axuda mínima por
consumidor vulnerable. E por suposto, a prórroga do escudo social.
Amplíase  o  prazo  polo  cal  se  prohibe  o  corte  de  subministros  básicos  a
consumidores vulnerables beneficiarios do bono social eléctrico ata o 30 de xuño de
2022.
Pero a última e quizais máis importante de todas estas propostas e que hai que
destacar,  é que España e Portugal arrancaron este martes a Bruxelas un pacto
clave para rebaixar a factura da luz de fogares e empresas. Ámbolos dous países
poderán limitar  o  prezo do gas que utilizan as centrais  térmicas para conquerir
electricidade. Unha medida impresionante. Estímase que se reducirá á metade o
importe do recibo. Respecto das medidas que vostede propón no acordo contéstolle
na segunda intervención. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois iniciamos esa segunda...
non, perdón, queda a quenda do portavoz do Partido Popular.
 

26

C
V
D
:
 
C
j
/
E
r
+
T
L
E
Y
O
+
8
9
R
E
V
s
b
c

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac5346139736109371864.doc

Asunto: PLENO ORDINARIO DO 28-4-2022

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Muchas gracias, alcaldesa. Bueno, yo creo que la
subida de los precios, la subida de electricidad, la inflación en general es dramática.
A día de hoy le está costando mucho a los hogares españoles.
Nos  está  costando  mucho  a  los  hogares  españoles  salir,  salir  de  ella  o  salir
adelante con ella. La verdad es que es llamativo escuchar a Paula Alvarellos poner
en valor las medidas del gobierno central, que llegan tarde, mal y arrastro; pero que
no hable de ninguna de las medidas, o por lo menos que no ponga excusas, o que
no nos diga porque no se han puesto  o no se han cumplido  las  medidas que
propusimos desde el Partido Popular,  precisamente para aplacar esta subida de
impuestos  cuando  proponíamos  una  bajada  del  IBI,  una  bajada  del  rodaje,  o
cuando  hablábamos  de  la  bonificación,  por  ejemplo,  del  50%  del  IBI  para  las
personas que instalasen energías alternativas en sus hogares o en sus negocios o
en sus viviendas. Nos gustaría saber esa respuesta. 
Yendo al tema nacional, que es por donde lo quiere llevar ahora mismo la señora
Alvarellos y el compañero de Ciudadanos, desde el Partido Popular planteamos una
serie de rebajas fiscales, un pacto o una serie de medidas para mejorar o para que
los españoles pudiésemos salir de esta crisis. El presidente Feijoo planteó la rebaja
de los tres primeros tramos del IRPF y la implantación de un nuevo tramo temporal
del  mínimo  exento,  así  como  ayudas  directas  de  entre  200  y  300 €  para  las
declaraciones entre 14 y 17.000 €, la reducción de los módulos para los sectores
más afectados y la bajada del IVA de la luz y la electricidad entre el cuatro y el
cinco por ciento ¿Ustedes saben que cada punto que sube la inflación suben 2 mil
millones de euros la recaudación nacional para las arcas del Gobierno de Pedro
Sánchez y los comunistas? 
Bueno, pues si la inflación a día de hoy está casi en el 10%, con datos del Banco de
España, estamos hablando de que han sobre-recaudado aproximadamente veinte
mil millones extra. Lo único que les pedimos desde el Partido Popular es que les
devuelvan ese dinero que les han cobrado de más a los ciudadanos. No puede ser
que el Gobierno de Pedro Sánchez se esté forrando con la subida de precios, con
la  inflación,  mientras  los  españoles  no  podemos  pagar  la  factura  de  la  luz  o
estamos viendo como no se pueden llenar los depósitos de gasolina.
Y esto es lo que se pide desde Ciudadanos y es lo que pedimos desde el Partido
Popular. Y lo que nos encontramos es a un Pedro Sánchez y a unos comunistas al
frente del Gobierno de España que lo que quieren es seguir esquilmando el bolsillo
de los españoles, que se niegan a cumplir estos plazos, que se niegan a aceptar
estas propuestas.
Desde  el  Partido  Popular  seguiremos  insistiendo  en  esta  medida,  pero  nos
encontramos  con  el  portazo  de  Pedro  Sánchez  igual  que,  por  ejemplo,  los
peluqueros, el sector de la peluquería y la estética, se encontró con el portazo de la
alcaldesa que no los quiso recibir este lunes, mientras el resto de grupos de esta
corporación los acompañábamos en su demanda por bajar el IVA al 10%.
No nos vengan con las excusas de la guerra, porque los países más cercanos a la
guerra  no  están  sufriendo  la  inflación  con  la  misma  crudeza  que  la  estamos
sufriendo  nosotros,  porque  la  inflación  ya  estaba  antes  de  la  guerra  y  porque
además, países como Portugal, lo acaba de citar Paula Alvarellos, están en una
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situación mucho mejor que España. En España lo único que falla es el Gobierno,
que no está a la altura de las circunstancias. El peor gobierno en el peor momento.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben. Agora si, iniciamos esa segunda quenda de
intervencións, minuto e medio para o portavoz de Cidadáns. 

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA:  Muchas gracias. Respecto a lo que
comentaba el señor Arroxo y la gratuidad, queremos dejar claro que en realidad es
una propuesta en la que creo que ahí es perverso relacionar la gratuidad con el
precio.  Es  decir,  la  medida  es  promocional.  No  queremos  decir  con  esto  ni
queremos hablar del precio que no podemos negar que, por supuesto, es barato.
Es que es una cuestión de promoción. Y esa promoción, en esos ejemplos que se
ponen, si se fija uno, siempre son ejemplos en los que se hace, que se pone por
ejemplo "Será gratuito el autobús un día", "Será el autobús gratuito una semana",
pero  las  familias  no se pueden  organizar  si  el  autobús  es  gratis  un día  o  una
semana. Si el  autobús es gratis tres meses las familias,  por ejemplo de aquí al
verano,  sí  se  pueden  organizar.  Sí  podemos  ver  si  realmente  es  una  medida
efectiva y creemos que realmente,  desde el  punto de vista de la  promoción de
incentivar, es muy atractivo. O sea, es un potencial al que creo que no debemos
renunciar y que sí iría en esta línea en la que nosotros creemos que tiene que ver
con incentivar el transporte público, sobre todo en Lugo, que no le vendría nada
mal. Y respecto a lo que me comenta mi compañera, la señora Alvarellos, claro al
final yo entiendo que es una cuestión de conceptos.
Yo es que no estoy de acuerdo con lo que está proponiendo el Gobierno, lo que
está proponiendo el gobierno tiene que ver con subir la demanda y no la oferta. Y
eso en el 100% de los casos lo que hace es que suban los precios. Esto es lo que
va a conseguir que dentro de tres meses volvamos a estar en el mismo... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do BNG, señor Arroxo. 

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas. A ver, a cuestión da gratuidade do bus
non só se fixo, non é que só se faga en Lugo no día sen coche, téñense feito
probas deste tipo en diversas cidades e chegaron a unha conclusión, cidades que
tiñan o billete bastante máis caro que en Lugo, chegaron á conclusión de que non
había un incremento do uso, porque realmente temos que ter en conta que usar o
bus é máis barato que usar o coche.
Entón ti se realmente decides usar o bus por una cuestión de economía valo facer
igual se é gratis que desta forma que tamén che segue sendo máis barato, porque
ademais non es cuestión de organizarse tres meses, ninguén vai a vender o coche
para dentro de tres meses ter que comprar outro e mentres tanto usar o bus. Iso
non lles cambia ese tipo de dinámicas.
Ti vas a usar o bus pois se che compensa, se o consideras útil, se che resulta más
cómodo... E agora ademais estamos nunha situación na que hai que combater un
problema que realmente, segundo o INE, está habendo en todo Estado, que é o
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medo que existe aínda por unha determinada capa social  a utilizar  o transporte
público. Está pasando en tódalas cidades, de feito por iso a gran caída que hai a
nivel  estatal  do  uso de todo tipo de transporte público  sexa metro,  sexa o bus
interurbano, houbo unha caída moi bestial a raíz diso, e ademais parece que neste
momento, como tamén hai unha normalización da situación da pandemia e como
ademais subiron os prezos dos combustibles, pois está habendo un incremento en
tódalas cidades ó respecto do transporte público.
Seguramente pois sexa tamén un novo cambio de ciclo que vaia...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Partido Socialista, señora Alvarellos. 

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Señor Ameijide. E que é gracioso
escoitalo ¿Vostede sabe que a Xunta de Galiza recibe o 50% do IVA que recada o
Estado?¿Sabe que recibe o 58% do Imposto Especial  de Hidrocarburos? ¿Sabe
que  recibe  ata  o  100%  do  imposto  da  electricidade?  Ben  "O  goberno  está
forrándose", estará forrándose a Xunta. Ben, non vou a entrar nese tema. Vou a
falar da proposición e vou a ser respectuosa ca proposición do señor Vidal Pardo.
Respecto ó segundo acordo que propoñen, respecto ás bonificacións no Imposto de
Vehículos, quero dicirlle,  señor Vidal  Pardo, que a concesión de bonificación ou
exencións dos tributos está suxeita á reserva de Lei. Vostede ben sabe o que é iso.
A  entidade  local  só  pode  contemplar  nas  ordenanzas  fiscais,  bonificacións  ou
exencións previstas nunha lei.  E no artigo 93 da Lei  Reguladora das Facendas
Locais regúlanse as exencións a este tipo de impostos, o de vehículos, que son de
carácter obrigatorio. Como vostede verá, na nosa ordenanza están recollidas. E no
artigo  95  desta  mesma  lei  prevese  que  as  entidades  locais  poden  facer
determinadas bonificacións potestativas, pero dentro dun límite que vostede tamén
pode ver na nosa ordenanza. O que lle digo é, concluíndo, que o establecemento
destas bonificacións no pago do imposto de vehículos de tracción mecánica, para
vehículos de uso profesional, non é posible. Porque non existe ningunha norma que
ampare a posibilidade de establecer bonificacións potestativas neste imposto e en
función do uso do vehículo, e vostede está falando do uso profesional. Polo tanto... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Partido Popular.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Señora Alvarellos, celebro causarle risa o gracia
a usted pero a mí me causa preocupación, porque que la concejal de Economía
haga estas afirmaciones es preocupante.
Claro que la Xunta de Galicia recibe más dinero con la subida de impuestos, pero
no es menos cierto que mientras el Estado se está forrando sin bajar los impuestos
a los españoles, la Xunta de Galicia,  con el presidente Alberto Núñez Feijóo, ha
hecho ya un plan fiscal de rebajas fiscales para devolver el dinero que se les está
cobrando de más a los españoles. Así que infórmese.
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Y lo que le pido es que les devuelvan lo que les están cobrando de más a los
españoles, los 20.000 millones de euros. Pongamos el dinero de los españoles en
el bolsillo de los españoles para que puedan superar esa cifra récord de inflación
que estamos sufriendo  en España.  Mientras  en Portugal  están con el  4,4% de
inflación, nosotros estamos con el 9,8, según reconoce su ministra.
Y esto es insufrible para los españoles. Esto no lo podemos tolerar y mientras nos
tenemos que encontrar con que ustedes ni quieren rebajar impuestos en el Estado
ni quieren rebajar impuestos en el Ayuntamiento de Lugo, ni quieren hacer gratuito
el transporte para incentivar el uso del transporte urbano, ni quieren hacer lo que
les metemos en nuestra enmienda de adición, que es aprobar y poner en marcha lo
que se aprobó en este salón de plenos y dejar de tomarnos el pelo a los lucenses.
Gratuidad del transporte urbano para menores de 18 años, transbordos gratuitos
para todos los lucenses y la puesta en marcha de una aplicación móvil como Dios
manda para el transporte urbano. Eso es lo que queremos, que Lugo mejore. Que
España les devuelva el dinero que le está cobrando de más a los españoles y, en
definitiva, que podamos superar esta crisis.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas gracias. Quenda agora para o grupo
propoñente, para Cidadáns, trinta segundos.

-  JUAN  MANUEL  VIDAL-PARDO  GARCÍA:  Muchas  gracias.  Pues  nosotros
insistimos  en  nuestra  propuesta.  Creemos  que  legalmente  sí  se  pueden  bajar
impuestos y es una cuestión simplemente de voluntad política.
Al igual que es una cuestión de voluntad política, quizás con discusión respecto a la
idoneidad o a la mayor o menor oportunidad, pero también respecto al transporte
urbano,  que  creemos  que  todas  aquellas  medidas  que  tengan  que  ver  con
incentivarlo  no  se  pueden  despreciar.  Y  creo  que  en  un  momento  como  este
deberíamos apostar  por  eso.  Por  eso creemos que es una pena que rechacen
este...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois unha cuestión simplemente, porque o teño
dito  en  moitísimas  ocasións,  o  que  non  vale  é  a  mentira.  En  primeiro  lugar  a
demagoxia pois aínda pode ser parte de quen lle interesa utilizala cando non ten
outros argumentos, pero a mentira é algo que non se pode permitir e menos nun
cargo público.
Eu non tiven ningunha solicitude de petición por parte do sector da perruquería,
porque se non os houbera recibido. Porque se algo me caracteriza é escoitar a todo
o mundo, dende o cidadán de a pé ata calquera colectivo ou institución, as portas
deste Concello están abertas para todo o mundo.
É  curioso  escoitar  tanta  demagoxia,  porque  no  sei  eu,  señor  Ameijide,  se  os
membros  do  Partido  Popular  recordan  quen  subiu  ese  IVE  das  perruquerías,
pasando dun 8 a un 21%. É dicir, unha suba de trece puntos no ano 2012, en plena
crise económica.  Polo tanto,  tanta demagoxia  é ata burdo,  e convertese ata en
irrisorio para todo un sector  que efectivamente o está pasando mal.  E aí  ven a
corroborar,  ano  2012,  plena  crise  económica,  goberno  do  Partido  Popular,
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presidente do Goberno, o señor Rajoy. E vostedes aquí aplaudindo coas orellas esa
suba sen dicir absolutamente nada. Do oito ó  vinte e un, 13 puntos.
E agora, facendo demagoxia, veñen a pedir totalmente o contrario. Polo que lles
digo eu moitas veces,  que son moito máis útiles á sociedade na oposición que
cando gobernan, porque cando gobernan fan todo o contrario do que predican. Polo
tanto, é ben que estean na oposición e que prediquen en aras desa parte social e
solidaria.  Iso  é  o  que  sae  estando  na  oposición.  Vamos  a  proceder  a  votar  a
proposta de Cidadáns coa emenda do Partido Popular incluída, esa emenda de
engádega que se presentaba.

4/56  PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
145/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A RECUPERACIÓN DO CONSELLO
MUNICIPAL DE CULTURA (Exp. 2022/G004/000317)

Vista a devandita proposición, que foi ditaminada na Comisión Ordinaria de
Cultura, Turismo e Promoción da Lingua e de Mobilidade e Infraestruturas Urbanas
celebrada o día 21 de abril de 2022, e cuxo teor é o seguinte:

“Exposición de motivos:
No mes de maio do ano 2000, en sesión plenaria, foi aprobado inicialmente

o proxecto de Regulamento do Consello Municipal de Cultura, proxecto que no mes
de  maio  dese  mesmo  ano  viuse  modificado  de  xeito  consensuado  tras  unha
xuntanza  dos  grupos  políticos  municipais,  aprobándose  finalmente  por
unanimidade. 

Creouse así un órgano de carácter consultivo e de participación democrática
na programación e xestión das actividades culturais do Concello, co obxectivo de
promover a cultura e de achegar a mesma a todos os niveis da vida cidadá, polo
que coordinará as iniciativas municipais coas de calquera particular ou entidade,
tanto  pública  coma  privada.  Así  aparece  expresado  no  seu  Regulamento,  que
tamén contempla unha periodicidade trimestral das sesións deste Consello.

Pero  como  tantos  outros  órganos,  quedou  na  aprobación  do  seu
Regulamento e da súa constitución, sen máis actividade.

No mes de abril de 2016, a concelleira Maite Ferreiro, defendía a creación
dun  Consello  Municipal  de  Cultura  e  Patrimonio,  que  tivera  como  obxectivo
promover  actividades  culturais  e  de defensa do patrimonio,  porque consideraba
naquel momento que había que "dar opción a que participen todas as persoas que
teñan  algo  que  aportar".  Na  súa  intervención  indicaba,  co  que  estamos
completamente de acordo, que neste Consello había que tratar de integrar a todo o
mundo que queira e non vetar a ninguén.

O valor incalculable do eido cultural na nosa cidade, con múltiples e variadas
iniciativas desde distintas entidades e asociacións debe estar presente no deseño
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da  planificación  cultural.  En  maio  de  2016  nomearonse  os  representantes  dos
grupos  municipais,  para  convocar  dito  consello  co  obxectivo,  entre  outros,  de
actualizar un regulamento considerado xa obsoleto.

No BOP de marzo de 2017,  aparece publicado o anuncio  do trámite de
consulta  pública  para  que  se  poidan  facer  achegas  por  parte  dos  interesados
acerca dos problemas a solucionar por esta norma; da necesidade e oportunidade
da súa modificación; dos obxectivos a cumprir pola mesma e das posibles solucións
alternativas xa sexan regulatorias ou non regulatorias.

E nos consta que se enviaron aportacións por distintas entidades, co fin de
mellorar o regulamento en canto á súa composición, para facelo máis participativo,
ás súas funcións e tamén ao seu funcionamento.

Durante meses pouco ou nada se avanzou nesa nova redacción. En xuño
de 2018, a señora Ferreiro presentou varias preguntas en relación a este asunto,
para saber porque non se reunira de novo o Consello desde a última reunión e para
coñecer se había avances na reforma do Regulamento. A concelleira responsable
de Cultura naquel momento, a señora Basadre, afirmou que non se podían levar a
cabo  a  maioría  das  cuestións  porque  faltaba  a  Xefa  de  Sección  deste
departamento, polo que estaban moi limitados.

E aí quedou o compromiso do goberno socialista no mandato anterior no
relativo ao Consello de Cultura. Moi boas palabras, pero pouca acción.

Hoxe, 6 anos despois, e coa señora Maite Ferreiro do BNG desde fai 3 anos
como concelleira responsable de Cultura e máxima defensora da creación deste
órgano participativo, e cun departamento de Cultura con Xefe de Sección, nada se
ten  avanzado  neste  asunto.  Non  só  non  se  sabe  nada  da  modificación  do
Regulamento, senón que nestes anos non se convocou nin unha soa vez.

Desde  o  noso  grupo  municipal,  consideramos  a  participación  como  piar
fundamental de calquera goberno democrático. E máis no eido da cultura, onde as
aportacións, o debate, o seguimento, a avaliación e, por suposto, a rendición de
contas acerca das políticas culturais que se deseñan para a nosa cidade, deben
contar cun espazo propio coa finalidade de poñer en valor o ecosistema cultural rico
e diverso que se desenvolve na  nosa cidade tanto desde o ámbito cultural público
como privado.

Tralo  exposto  anteriormente,  o  grupo  municipal  de  Ciudadanos  Lugo
considera de interese municipal que o pleno da corporación acorde:
1. Instar ao goberno municipal a convocar de xeito inmediato o Consello Municipal
de Cultura, co fin de comezar a traballar na modificación do Regulamento para a
planificación das actividades culturais para os vindeiros meses.
2. Instar ao goberno municipal a aprobar antes de final de ano o novo Regulamento
do Consello Municipal de Cultura.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24
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- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRA.- Instar ao goberno municipal a convocar de xeito inmediato o
Consello  Municipal  de Cultura,  co fin de comezar a traballar  na modificación do
Regulamento  para  a  planificación  das  actividades  culturais  para  os  vindeiros
meses.

SEGUNDA.- Instar ao goberno municipal a aprobar antes de final de ano o
novo Regulamento do Consello Municipal de Cultura.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois iniciamos o debate. Tres minutos para a portavoz
de Cidadáns.

- OLGA LOUZAO ALDARIZ:  Moitas grazas. Pois moito temos falado neste salón
de plenos do valor  da cultura  da nosa cidade  coma un patrimonio  máis  que a
distingue e a diferencia e grazas sobre todo ó diverso e rico movemento cultural
que  existe,  xerando  este  sector  cultural  tamén  un  importante  desenvolvemento
económico  moi  favorable  e  positivo  para  á  cidade  que  foi,  e  non  debemos  de
esquecelo, un dos mais castigados pola crise do COVID.
Así o recoñecían fai uns días tanto a alcaldesa Lara Méndez como a concelleira de
Cultura, a señora Ferreiro, cando informaban que Lugo será a capital cultural do
Eixe Atlántico no 2023. Dicía a alcaldesa que se apostaba pola cultura coma uns
dos elementos decisivos do desenvolvemento social, económico e de identidade do
municipio. Podemos non compartir como se leva a cabo esa aposta pero si que
estamos de acordo en consideralo un elemento decisivo.
E debe a cultura ser impulsada, favorecida e apoiada polas institucións. Un sector
cultural vivo é símbolo dunha cidade moderna, integradora, diversa e plural. Lugo
ten a sorte de contar cun ecosistema cultural plural e de gran riqueza. Asociacións,
artistas, creadores, empresas... ó igual que moitos cidadáns que están implicados
na vida cultural da nosa cidade. Unha rede que non se debería desaproveitar para
traballar  en conxunto se realmente se considera que Lugo é cultura, tal e como
afirmaba a señora alcaldesa.
Esta rede ten que ter o seu espazo propio, un espazo estable pero ó mesmo tempo
dinámico e organizado para a posta en común, o diálogo e participación no eido
cultural municipal. Un espazo diverso e integrador porque a cultura lucense non é
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so duns poucos. Ese espazo ten que ser e debe ser o Consello da Cultura. Un
Consello da Cultura concibido coma órgano participativo, de natureza consultiva,
informativa  e  tamén  asesora  no  que  se  poidan  facer  suxestións,  presentar
iniciativas... Do mesmo xeito que sexa o lugar onde se presente e se de a coñecer
a programación anual prevista pola Concellería de Cultura xunto co seu orzamento,
sendo un modo máis de estimular o desenvolvemento cultural  e  de contribuír  a
melloralo.
Un órgano participativo y transparente no que caiban todos, tal e como pedía a
señora Ferreiro no ano 2016, cando se sentaban na bancada da oposición. Pero
todo  semella  que  foi  asumir  a  responsabilidade  da  vida  cultural  municipal  e
esquecerse da transparencia e da pluralidade que ela mesma reivindicaba, porque
en tres anos nunca tivemos noticias dese regulamento pendente para poñer en
marcha. E iso que cando no ano 2017 foi publicado no BOP houbo entidades que
amosaron  as  súas  inquedanzas  e  suxestións  para  poñelo  en  marcha.  Señora
Ferreiro, todo parece indicar que esta integración e diversidade da que alardeaba
pois quedou en nada. E só lle quero recordar que a cultura é de todos e para todos,
non só para os do carné socialista ou os que izan a bandeira nacionalista.
Fai un par de meses, o BNG de Vigo propoñía a creación dun Consello da Cultura
logo de comprobar  que Vigo quedara fora do ranking das principais  referencias
culturais  de  España  que  elabora  o  Observatorio  da  Cultura  da  Fundación
Contemporánea.  Vigo  aparece  de  número  26  e  supoño,  señora  Ferreiro,  que
saberá  en  que  número aparece Lugo.  En ningún,  porque  non  aparece  ni  nese
ranking.  Así que ímoslle dicir  o mesmo que dixo o seu compañeiro de goberno
vigués. Esta exclusión volve a evidenciar o profundo devalar cultural que atravesa a
cidade coma consecuencia directa dunha nefasta política municipal neste ámbito
que se ten traducido na desertización cultural.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do goberno, a
Delegada da área, a Concelleira de Cultura. 

- TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN: Ben, moi bo día. Efectivamente, ten razón
o  grupo  municipal  Ciudadanos  de  que  nós  fóramos  quen  propuxéramos  ese
Consello Municipal de Cultura que iniciou o seu proceso xa alá no ano 2000 e que a
última  actividade  foi  no  ano  2017,  que  quedou  paralizado  pois  no  cambio  no
regulamento,  no  cambio  no  regulamento  despois  de  ter  unha  reunión  onde  se
solicitaron  achegas  para  ese  cambio  de  regulamento  e  que  non  chegaron  a
aprobarse en pleno. Iso foi no ano 2017, efectivamente nesta concelleira chegamos
ó goberno  no  2019,  vostedes  saben  ben  en  que  situación,  e  loxicamente  este
goberno pois marcou prioridades á hora de traballar para facer que o tecido cultural
de Lugo neste caso pois seguira traballando para poder gañar cando estaba toda a
sociedade paralizada.
Efectivamente, nos seguimos con ese compromiso adquirido, nunca o deixamos de
ter, pero tamén teño que dicirlle que nos seguimos en contacto con todo ese tecido
do que vostede está falando e de feito, temos programación con máis da metade de
colectivos que estaban representados nese Consello Municipal de Cultura.
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Xa  vexo  que  non  está  moi  informada  tampouco  das  actividades  que  hai
programadas en Lugo, porque eu a  verdade é que nelas non a vexo, é lóxico que
non estea enterada. Pero mire, eu pódolle informar de que Lugo leva xa tempo, si,
leva  tempo  cunha  programación  semestral  fixa  onde  está  planificada  xa
semestralmente  para  que  saibamos  cada  semestre  o  que  podemos  ver  e  as
actividades, acabamos de ver un festival de teatro clásico e dende logo que eu si
lles podo nomear a cantidade de actividades culturais que se levan celebrando en
Lugo  que  xa  vexo  que  vostede  non  as  coñece  pero  recoméndolle  que  vaia  a
algunha delas. E voulle poñer o exemplo. Mire, levamos tres días organizando, en
colaboración co Conservatorio de Danza de Lugo, unha gala onde dende a área de
Cultura se lle facilitou a utilización do Gustavo Freire. Por certo, non sei se estivo
alí, eu si e estaba absolutamente cheo de persoas vendo ese talento que sae dese
conservatorio de danza co que mantemos contacto dende área de Cultura así como
co conservatorio de música, así como con distintos colectivos que fan de Lugo teña
unha axenda cultural, non sei vostede de onde, que información ten e con quen
fala, pero dende logo que está no mapa do país. Actividades moi variadas como
arte,  danza,  música,  maxia,  teatro...  e  dende  logo  que  moitas  máis  disciplinas
artísticas moi...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Partido Popular.

-  BEATRIZ  ISABEL  VÁZQUEZ  BELDA:  Bos  días  a  todos  e  grazas,  señora
alcaldesa.  Evidentemente,  o grupo municipal  do Partido  Popular  tamén apoia  a
proposta de constituír canto antes ese Consello Municipal de Cultura, xa que dende
o principio convimos en que a súa actividade era moi necesaria e hoxe seguimos
pensando  exactamente  o  mesmo,  non  coma  o  BNG  que  antes,  cando  non
gobernaba,  consideraba  que este  Consello  de Cultura  debería  de dar  cabida  a
tódalas  opinións,  pero  agora  que  precisamente  é  a  área  que  eles  gobernan,
fixéronse os esquecidos.
E é que en toda esta lexislatura, este bi-goberno está a demostrar que calquera
proposta en materia de cultura ou turismo que fagan os demais grupos municipais
no  ten  cabida  nos  seus  plans.  Sobre  todo  se  esas  achegas  veñen  do  Partido
Popular, que parece que mesmo lles da alerxia.
Nin  a  proposta  da  comisión  do  Arde  Lucus,  nin  a  de  recuperar  a  nosa  banda
histórica municipal, nin as melloras do turismo cultural, nin nada. E non falemos da
nosa proposta de que Lugo se presentase a capital española da gastronomía, algo
que vostedes, BNG e PSOE, votaron en contra no pleno; e que resultou que un par
de horas despois a señora Ferreiro anunciaba na prensa que si se ía facer. Resulta
que este ano descubrimos en FITUR que sorprendentemente renuncian, porque os
que si se van a presentar son os seus compañeiros do BNG de Pontevedra, que ata
alguén podería sospeitar  que lles venderon a nosa proposta, pero xa digo, será
alguén. 
Iso  si,  teñan en conta  que a quen se prexudica é  ós lucenses é ás  empresas
lucenses,  que espero que llo  fagan notar moi cedo.  Pero isto non sucede coas
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nosas propostas, non só sucede coas nosas propostas en sesión plenaria, senón
que tamén as comisións nas que se tratan estes temas de cultura son puro paripé.
Non nos comunican os borradores previos das actividades, a conselleira, a edil di
que hai moitas actividades pero non as consultan con ninguén, con ninguén, polo
que non podemos aportar nada a elas.
Nos informan por la prensa e xa co programa feito en exclusiva polo BNG ou polo
PSOE, cada quen nos seus dominios, claro que non se falan. 
E as achegas que facemos alí tampouco valen para nada porque a realidade ben
demostra  que  no  son  tidas  en  contra  en  absoluto.  Só  serven  para  xustificar
falazmente que escoitan á oposición pero a escoita entralles por un oído e sáelles
polo  outro.  Este  bi-goberno  dedícase  a  pasar  o  rolo,  a  contratar  con  contratos
menores  a  quen  lles  peta  e  non  teñen  en  contra,  como ben  di  á  metade  das
asociacións,  e non teñen en conta para nada as inquedanzas e as preferencias
culturais de todos aqueles veciños ós que representamos a oposición, que lles es
lembro que son gran parte dos lucenses e que no están satisfeitos con que o BNG
lles interpreten a prensa cales son os seus gustos.
En definitiva, o importante sería que agora a señora Ferreiro, se fixera eco das súas
propias reivindicacións e puxera en marcha ese Consello Municipal de Cultura, que
o  convoque  canto  antes  para  que  se  actualice  o  regulamento,  se  aprobe  o
regulamento e empece a funcionar xa. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, segunda quenda para o grupo
propoñente, a portavoz de Cidadáns.

-  OLGA LOUZAO ALDARIZ:  Mire,  señora Ferreiro.  Está é vostede,  non sei  se
pode verse, no ano 2016, cando vostede estaba na oposición. Pero claro, o que se
ve dende a oposición pois resúltalle complicado. E o que deixan moi claro vostedes
dende que están no goberno é que todo o que sexa participación, todo o que sexa
integración, todo o que sexa diversidade,  pluralidade e sobre todo transparencia
pois dálles repelús, e ós feitos nos remitimos.
E porque o que non pode facer, señora Ferreiro, non a deixa en moi bo lugar, é que
para defender a súa inexistente xestión cultural teña que faltar ó resto de grupo da
oposición.  Porque  mire,  si,  vostedes  poden  seguir  en  contacto  cos  sectores
culturais, pero hai más vida mais alá dos sectores culturais nacionalistas, hai unha
rica vida cultural fora do ámbito nacionalista que tamén pode e ten dereito a opinar.
Vostede é  a  que falaba da integración,  de que todos tiñan cabida  no Consello
Cultural.  Pois  ábrao a todo o público,  ábrao a todas as asociacións e todas as
entidades. Comentáballe antes que se supoño que vostede saberá o que fan os
seus compañeiros noutros concellos, e gustaríanos que nos explicara por que Lugo
nin aparece neste ranking, neste observatorio.
Así  que dende o noso grupo imos a seguir  promovendo e propoñendo espazos
participativos  para  todos  aqueles  que  estean  interesados  e  cremos  que  este
Consello  de  Cultura,  como  tamén  o  de  Turismo,  meréceno  para  contribuír  e
fortalecer os piares fundamentais tanto a nivel social como económico para a nosa
cidade.  E  isto  só  se  conseguirá  coas  aportacións,  o  debate,  o  seguimento,  a
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validación e por suposto a rendición de contas das políticas culturais deseñadas
para a nosa cidade.  Nos queremos que a riqueza cultural  da cidade enriqueza,
tamén a promovida pola Concellería de Cultura, e que a cultura sexa de todos e
para todos.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Moi  ben,  moitas grazas.  Quenda para a  portavoz do
Goberno, señora Ferreiro

-  TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN:  Ben,  a  verdade  é  que  me sorprende
escoitar  á oposición  tanto do Partido  Popular.  Señora Beatriz  ¿Vostede sabe o
número  de  colectivos  e  asociacións  que  están  representados  ou  que  estaban
representados no Consello Municipal de Cultura? ¿Sábeos? Porque eu si, e dígolle
que máis da metade. Con máis da metade estivemos en contacto con eles. O que
pasa é que claro, é normal, vostede non o sabe.
Señora Louzao,  eu creo que dedicase a ofender  a esas persoas coas que nos
estamos  en  contacto  continuamente,  que  son  colectivos  que  non  sei  se  son
nacionalistas ou se son socialistas ou son de Ciudadanos, porque eu non lle pido o
carné a ninguén. Non sei, eles terán que decidir  de que ideoloxía son se é que
teñen algunha ideoloxía. Falan tamén vostedes e acúsannos de que no temos en
conta as opinións dos colectivos. Ben, pois precisamente os colectivos son os que
nos  indican  as  actividades  que  podemos  levar  a  cabo  na  área  de  Cultura.
Escoitámolos a todos. Pero xa vexo que vostedes, como non asisten ás actividades
culturais,  pois non saben o que están facendo.  Si,  si,  por moita gracia que lles
ocasione, saian por aí adiante e pregunten pola actividade cultural de Lugo a ver
quelles din. Claro, pregúntenlle á xente que sabe, que sabe e que efectivamente ten
coñecemento do que está hoxe sendo o máis visto e o máis recoñecido a nivel
cultural.
En fin, eu como xa dixen ó principio, imos retomar en canto se poida á creación
dese Consello  Municipal  de Cultura,  porque nunca deixamos de crer nel  e polo
tanto...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Última quenda para a portavoz
do Partido Popular.

- BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA: Grazas. Congratulámonos de que por fin
considere que haxa polo menos unha posibilidade de que os demais representantes
dos cidadáns poidamos defender as súas preferencias culturais coa súa voz propia.
Nós somos representantes, non estamos a falar por nós mesmos, falamos por eles.
E que todas,  e recalco, todas as asociacións,  empresas culturais...  teñan agora
tamén unha oportunidade,  pero dúas cousas:  unha,  con verdadeira  impaciencia
estamos a esperar o día que se faga a primeira convocatoria desa comisión, pois
como se convoque tarde, mal e arrastras como se convoca a comisión de festas vai
a ser igual de inútil; e dúas, esperemos que non se converta no mesmo paripé que
ata o de agora foi esa comisión de festas.
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Votaremos,  nos  votaremos  a  favor,  pero  reclamaremos  á  área  de  cultura  ese
compromiso que di que ten e que se vai a seguir mantendo, que se trate dunha
comisión que funcione realmente. Isto é na que se poida discutir, consensuar para
chegar a acordos e non pasar o rodo da votación, na que se vexa que si se adoptan
as distintas propostas de todos os grupos, na que de forma transparente se indique
en que, a quen se contrata e como se contrata, e na que se dean as contas de
forma detallada e sen escusas. Moitas grazas.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Pois  para  cerrar  a  quenda  de  intervención,  trinta
segundos para o grupo propoñente.

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Señora Ferreiro, ó mellor debería mirar ben porque a
veces non me ve, que lle vamos facer. Xa sei que non son do seu agrado, pero
repítolle o que lle dixen cando acabei a miña segunda intervención. A cultura é de
todos e para todos, e deixa moi claro vostede como responsable de Cultura que a
participación,  a  transparencia,  dálles  repelús,  e  non hai  más que velo  en  cada
pleno,  en  cada  actuación,  en  cada  momento  que  vostedes  teñen  oportunidade
déixano moi claro. Transparencia e pluralidade,a cultura é de todos e para todos.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Imos entón a proceder a votar a proposta.

5/57  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 146/2022 DE REXISTRO DE PLENO, SOBRE O ANÁLISE E ESTUDO
DO GASTO CORRENTE E EFICIENCIA ENERXÉTICA (Exp. 2022/G004/000318)

Vista a antedita proposición, que foi ditaminado pola Comisión Especial de
Contas e Ordinaria  de Alcaldía e Gobernanza:  Economía e Recursos Humanos
celebrada o 22 de abril de 2022, e que é do seguinte teor:

“O Sector Público seguíu nos últimos anos a tendencia do crecemento dos
gastos públicos en proporcións moi superiores á súa capacidade de xerar ingresos,
é por isto que podemos dicir que nos atopamos ante unha única vía, a redución do
gasto. Pero isto implica un sistema de control eficiente que permita coñecer o que
ocorre co gasto dende que xurde a necesidade que o require ata que se satisface.

Estamos nun momento de redución de ingresos e ante o reto de soster os
servizos públicos co mesmo nivel  de calidade ou, incluso,  cun nivel  superior.  O
sector público actúa nun entorno complexo, en cambio continuo, e o cidadán esixe
cada día máis servizos e de máis calidade.

Faise preciso dar a coñecer onde se aplica cada recurso e cales son os
resultados obtidos cos mesmos, así cómo a obriga de reducir aqueles custos que
non  son  precisos,  de cara  a  conseguir  a  maior  eficiencia  para  dar  servizos  de
calidade ao cidadán. Esto implica dispoñer dun sistema de xestión que informe do
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consumo de recursos,  dos procesos e dos diferentes proxectos que se están a
realizar. Pero non só recursos, temos a obriga de coñecer de primeira man o gasto
corrente e tratar  de diminuír  aquelas partidas susceptibles deso,  é momento de
desbotar todo gasto superfluo para centrar os esforzos naquelo que realmente debe
preocuparnos,  mellorar  a  eficacia  e  a  eficiencia  do  gasto  público.  Unha
administración  avanzada,  eficiente,  áxil  e  que  faga  fronte  aos  problemas  dos
cidadáns debe ser o obxectivo prioritario.

O  Sector  Público,  e  con  el  a  administración  local,  ten  a  obriga  de
transformarse  e  adaptarse  ás  necesidades  cambiantes  dos  cidadáns,  das
asociacións,  do  tecido  empresarial,  etc.   Pero  tamén  ten  a  obriga  do  control
pormenorizado  de  proxectos  e  traballos.  Non  poden  darse  casos  como  o  da
Biblioteca de A Piringalla que tras varias licitacións veu incrementado o seu custe
sen que este se vise reflectido en melloras substanciais desta infraestrutura. Pero
non só estas instalacións mostran a desidia desta administración local, casos como
a Fábrica  da Luz,  o  Garañón,  o  parque solar  de O Ceao,  o  MIHL&#8230;  son
mostras de gastos descontrolados sen retorno para os cidadáns, ou cando menos,
cun retorno moi inferior ao esperado. Actuacións que requiren dunha análise polo
miúdo para evitar o descontrol de gastos ao que nos teñen habituados. 

O control do gasto non pasa mentres pola reducción de custes, pasa por
darlle utilidade ás inversións realizadas, de xeito que teñan un retorno á sociedade
e teñan utilidade para a veciñanza e pasa por poñer en funcionamento sistemas
alternativos que permitan a redución dos consumos, por exemplo, aquelas medidas
destinadas  a  acadar  a  independencia  enerxética.  Nestes  intres  o  custo  da
electricidade  acumula  cifras  récord  e  debe  ser  un  compromiso  do  equipo  de
goberno a procura de vías  alternativas  que freen a  escalada  dos importes das
facturas do subministro eléctrico. Para elo debe levar a cabo un profundo estudo
dos consumos eléctricos das distintas instalacións e edificios municipais, de cara a
perseguir a maior eficiencia enerxética posible, algo moi importante dende o punto
de  vista  da  sostenibilidade  e  do  medio  ambiente,  pero  tamén  no  tocante  á
economía municipal. Outro dos asuntos a estudar é buscar as opcións máis baratas
e competitivas á hora do subministro das distintas enerxías das que depende o
Concello,  levando  a  cabo  licitacións  que  permitan  obter  as  mellores  e  máis
transparentes ofertas.

Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe  esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:
- Elaborar un análise pormenorizado do gasto corrente no que incorren todas
e  cada  unha  das  dependencias  e  instalacións  municipais,  facendo  un  estudo
daqueles  prescindibles  co  obxectivo  de  optimizar  recursos  e  acadar   unha
prestación de servizos completa e de calidade.
- Elaborar  un  estudo  dos  consumos  e  eficiencia  enerxética  dos  distintos
edificios  e instalacións  municipais,  de cara a reducir  ao máximo a dependencia
enerxética, así como para apostar pola sostenibilidade dun xeito real. Levar a cabo
a  tramitacións  oportunas  para  agrupar  e   para  lograr  licitar  o  subministro  das
distintas  fonte  de  enerxía  das  que  depende  o  Concello,  nos  prezos  máis
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competitivos.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois iniciamos o debate co Partido Popular como grupo
propoñente. Tres minutos.

-  ANTONIO  AMEIJIDE  OSORIO:  Muchas  gracias,  alcaldesa.  Decía  antes  la
alcaldesa  que  no  recibía  ninguna  solicitud  de  las  peluqueras  del  sector  de  la
estética. Hombre, estuvieron en la puerta del Ayuntamiento. Para otros colectivos sí
que se acercó a saludarlos, con estos no tuvo esa deferencia. Es cierto que subió el
IVA el PP en su día, pero estamos en otro momento. Ustedes están en el Gobierno.
Bájenlo. Ya le anuncio que nosotros votaremos a favor sin ningún tipo de problema.
Este  es  el  momento  en  el  que  estamos  viendo  una  subida  dramática,  como
hablábamos antes de la inflación y estamos viendo como la cesta de la compra
prácticamente  se  hace,  bueno,  inadmisible  para  las  personas,  no  pueden,
inasumible  para  las  personas.  Mientras,  en  el  Ayuntamiento  de  Lugo,
despilfarramos dinero, derrochamos. Esto es lo que están haciendo PSOE y BNG.
Huertos de 10.000 €, huertos VIP de 10.000 €, 734.000 € para hacer 74 huertos en
el entorno de las Termas, cuando no son capaces de llenar los huertos de Fontiñas.
Y esta es la manera que tienen ustedes de gastar el dinero.
Yo no, no me meto. No decimos que no sea una buena idea hacer unos huertos,
pero a lo mejor en vez de 734.000 € hay que gastar 200.000 € porque se puede
hacer  con  bastante  menos.  Están  cogiendo  complejos  de  sultanes,  de  jeques
árabes,  con  su  forma  de  derrochar  el  dinero  en  este  ayuntamiento.  Llama  la
atención, por ejemplo, 2 millones y medio de euros enterrados en el edificio inútil
Verde. Perdón, en el Impulso Verde. Ese edificio que no sabemos a qué se va a

40

C
V
D
:
 
C
j
/
E
r
+
T
L
E
Y
O
+
8
9
R
E
V
s
b
c

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac5346139736109371864.doc

Asunto: PLENO ORDINARIO DO 28-4-2022

destinar, pero que siguen derrochando el dinero en él. Por eso, desde el Partido
Popular pedimos un plan de optimización de recursos.
Queremos  saber  cuánto  tenemos  de  gastos  corrientes,  cuánto  nos  cuesta  el
mantenimiento  de  todo,  cuánto  nos  cuesta  la  electricidad.  Por  ejemplo,  hemos
pedido que se nos facilite el dato real del coste del suministro eléctrico en este
Ayuntamiento y no se nos ha facilitado. Se nos ha negado, pero sí hemos visto
publicado un dato en los medios de comunicación: 4,8 millones de euros en 2020,
5,5 millones de euros en el año 2021 y en este primer trimestre 2,8.
Es  decir,  si  sigue  así  en  lo  que  va  de  año,  pagaremos  11  millones de  euros
multiplicando por dos la factura del año del año pasado. Y esto saldrá de algún sitio,
señores del Partido Socialista y del BNG. Tendrán que quitar de otros lados y al
ritmo que están derrochando dinero, no sabemos cómo podrá llegar a final de año
este ayuntamiento. Estos datos son los que avalan la proposición que les traemos
hoy aquí. Lo que queremos es eficiencia en el gasto, eficiencia energética. Lo que
queremos son consumos energéticos razonables.
Queremos  que  hagan  contratos,  contratos  que  sean  realmente  unificados,  que
promuevan el mejor precio para el Ayuntamiento de Lugo, que es exactamente lo
contrario de lo que ustedes están haciendo. Queremos que gestionen con rigor el
dinero de todos los lucenses, no como aquella ministra socialista que decía que el
dinero público no es de nadie. Les pedimos algo muy simple, señora Lara Méndez y
señor Rubén Arroxo, que no actúen como nuevos ricos, que gestionen con seriedad
el dinero de todos los lucenses como si fuese el suyo propio, no como si les viniese
regalado.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do goberno, señor Penas.

- ALEXANDRE PENAS ROIBÁS: Moi bos días a todas e a todos. Moitas gracias,
alcaldesa. Encantado de ver especialmente a Mar e a Rafa, encantado de vervos
así, así de ben. Unha proposición do Partido Popular en pro da eficiencia á hora de
xestionar o gasto enerxético no Concello de Lugo. Efectivamente, creo que todos,
calquera  persoa,  estará  de acordo en que así  obriga  tamén a  lei,  por  certo.  A
xestión do gasto público debe ser eficiente e eficaz,  como na introdución desta
proposición que se expón.
A  parte  positiva  emprázanos  a  poñer  en  marcha,  e  leo  textualmente,  aquelas
medidas destinadas a acadar a independencia enerxética. Acto seguido poñen os
puntos de acordo, chamándome a atención esta expresión, e bueno, efectivamente
alí non había ningunha proposta de tarifa eléctrica galega, demandada polo meu
partido político en concreto nin a recuperación das concesións hidroeléctricas en
mans das grandes eléctricas, esas que abrazaba tanto o seu presidente Feijóo, que
están a caducar neste momento ¿Non? Recuperar para a xestión pública, dende
logo, sería acadar a independencia enerxética de todos os cidadáns, podería ser.
Como se dixo xa hoxe neste pleno, cando vostedes están na oposición pois a veces
defenden cousas moi contraditorias co que solen facer cando gobernan ¿Non? Si
que  se  fala  nesta  proposición  reiteradamente  da  importancia  da  eficacia  e  a
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eficiencia para acadar iso mesmo no ido económico, tamén así como no eido da
sustentabilidade do medio ambiente. Engadiríamos nos tamén de garantir no que
vén  a  conto  co  gasto  público  de  iluminación  pública  pois  esa  sensación  de
seguridade que nalgunhas zonas da cidade pois fai falla e que hai que inverter niso.
Estamos,  por  tanto,  de  acordo  co espírito  desta  proposición,  pero  como vou  a
expoñerlle a continuación pois é un traballo que xa se está facendo, coido que con
moito  rigor  e  con  moito  esforzo  económico  como  ten  que  ser,  ¿non?  Nestes
momentos,  por exemplo,  hai varios edificios municipais  con obras dedicadas en
exclusiva a esta mellora enerxética.
En canto á planificación da organización pública, pois so hai que coller o que é o
Boletín Oficial da Provincia destes anos e ten aquí unha serie de datos. Xa empezar
por, simplemente, o que fixemos no eido económico no segundo semestre do 2019,
o completar este mandato, onde xa nese suplemento, con ese pouquiño tempo que
se levaba no goberno, xa se incluíron mais de medio millón de euros tanto para a
organización pública como para edificios municipais.
E seguimos, no orzamento do 2020 pois, xunto co suplemento do 2020, foron mais
dun millón e medio de euros: Avenida das Américas, iluminación do Grupo da Paz...
unha serie de datos que continuarei na seguinte intervención porque coido que se
me acaba o tempo.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
de Cidadáns. Cambiarei o orden de intervención, desculpen. Despois retomamos a
orde ordinaria.

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Moitas grazas. Alégrome de que o Partido Popular se
una ó que desde Ciudadanos levamos repetindo dende que se iniciou este novo
mandato, que esta administración non é capaz de manter o seu ritmo de gasto.
Contar  cun Concello  con débeda cero con remanente de crédito tal  e  como se
reitera e se presume dende o equipo de goberno, pois non é síntoma dunha xestión
eficaz e eficiente do gasto público, mais ben o contrario. 
Durante o mandato anterior,  a normativa en vigor esixía que os remanentes de
crédito,  moi  elevados  debido  a  un  nivel  moi  baixo  de  execución  orzamentaria,
eliminasen  a  débeda  existente  en  primeiro  lugar  ó  non  cumprir  cos  requisitos
necesarios para dedicalos a outras posibilidades, sobre todo polo incumprimento do
período de pago a provedores.
Logo deixaron ter  débeda pero con millóns  de euros sen gastar e encheron as
contas  nos  bancos.  Coa  chegada  dos  fondos  europeos,  a  estratexia  DUSI,  o
proxecto Life ou o Smart City incrementáronse os recursos que sumaron cantidades
importantes  os  xa  existentes  pero  que  por  desgraza  non  contaron  cunha
planificación e deseño e un análise pormenorizado das necesidades reais da cidade
as que darlles solución coa finalidade de mellorar a nosa cidade e a calidade de
vida dos nosos veciños. En lugar diso, comezaron a planificarse proxectos custosos
que unicamente servirán para engrosar o gasto municipal ó que se terá que facer
fronte nos vindeiros anos.
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Porque  en  ningún  momento,  repito,  en  ningún  momento  e  a  pesares  de  ser
reiterado e esixido en múltiples ocasións polos grupos da oposición existiu unha
análise  exhaustiva,  pormenorizada,  do  que  suporá  o  gasto  das  mal  chamadas
Caldas, do Edificio Verde, o edificio para os artistas, dos novos centros sociais, dos
novos centros urbanos, do pavillón deportivo de madeira de tres millóns de euros...
E todo isto cando a nivel de ingresos municipais xa non chega para cubrir os gastos
comprometidos que tamén se incrementan ano a ano, como se pode comprobar por
exemplo no capítulo de persoal ou tamén nos contratos vixentes, moitos deles cun
aumento considerable no seu custo.¿E que faio goberno ante isto? Pois nada, máis
ben o contrario, segue ancorado nunha fuxida cara adiante, presentando grandes
iniciativas  na  actualidade,  en  moitos  casos  innecesarias,  baseadas  nun  mero
interese propagandístico, non nun estudo de necesidades que seguirán a hipotecar
as arcas municipais.
E iso sen reducir o gasto corrente nin subir impostos é inasumible para un Concello
coma o noso. Apóstano vostedes todo ós cartos que cheguen de fóra ou ás rendas
dos anos pasados que están a permitir polo momento sobrevivir economicamente a
esta administración. E se a este descontrol  do gasto sumamos o incremento do
gasto corrente en materiais, en combustible, en enerxía... que tamén afecta a esta
administración,  terán  vostedes  que  recoñecer  que  se  gasta  moi  por  riba  das
posibilidades reais de ingresos. Como xa lles dixen noutras ocasións, é preciso que
abandonen esta carreira de anuncios e fotos, pisen o freo e reflexionen acerca de
herdanza que están a deixar ás xeracións futuras, que se verán obrigadas a pagar
as festas deste bi-goberno absolutamente descontrolado.
Gastar, por suposto, pero con sentido común. Repítollo e pídolles por favor que
reflexionen  como  xa  fixen  en  moitísimas  outras  ocasións.  Cremos  que  estas
propostas  do  Partido  Popular  van  nesa  dirección  de  controlar  e  supervisar  os
recursos  municipais  e  sobre  todo  eliminar  todo  gasto  superfluo  existente,  que
asfixiarán aínda máis, se non se toman medidas, ás arcas municipais.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Segunda quenda agora para o
grupo propoñente. Minuto e medio.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO:  Señor Penas, por supuesto que obliga la ley a
hacer  todos  estos  contratos,  pero  ustedes  son  como forajidos.  Van  siempre  al
margen de la ley. Habla de concesiones hidroeléctricas y perdimos la concesión de
la fábrica de la luz, que era municipal, por culpa de Lara Méndez y por culpa de sus
socios de Adega. 
Tenemos el peor gobierno en el peor momento, en España y en Lugo. Miren, ya no
es que estemos hablando de la inflación, estamos hablando de que tenemos un
gobierno que ha provocado que las cuentas de Lugo sean deficitarias. ¿Por que?
Porque van de nuevos ricos. Esa es su manera de gobernar. Van de nuevos ricos.
Gastan más de lo que ganan. Lo hemos visto en el año 2021 y lo vamos a ver
durante el año 2022. En la basura, por ejemplo, en el 2021 contaban con recaudar
14 millones y recaudaron sólo el 60%. En el ICIO, en construcciones, recaudaron
solo el 57% de lo previsto. Ustedes saben lo frustrante que es para los lucenses ver
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cómo otros ayuntamientos consiguen captar empresas, consiguen generar empleo
y ganar población,  y en Lugo la perdemos. Ustedes son conscientes de que un
ayuntamiento como Palas de Rey, acaba de conseguir 2500 nuevos empleos para
sus vecinos y ustedes no son capaces de captar una sola empresa.
¿Ustedes saben lo frustrante que es ver como la mayoría de mis amigos, de mi
generación, se han tenido que ir de Lugo porque aquí no tenían opciones? Hijos,
nietos  de  los  que  están  aquí,  se  han  tenido  que  ir  de  Lugo  porque  no  tienen
opciones en Lugo. Lugo necesita un cambio, Lugo necesita ilusión. Lugo necesita
esperanza, oportunidades. Lugo necesita futuro y ustedes son pasado.
 
-  LARA  MÉNDEZ LÓPEZ:Moi  ben,  quenda  agora  para  portavoz  de  Cidadáns.
Minuto e medio. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ:  Sorpréndeme que a señora Alvarellos non participe
neste debate porque ela como máxima responsable de economía pois seguro que
nos podería ilustrar, ou escusarse tamén, ante esta situación. Ou quizais é porque
sabe perfectamente que esta situación é unha situación insostible e que tarde ou
cedo, ó mellor non hoxe, non mañá, pero si que explotará nas mans, seguramente
non deste goberno, pero si no seguinte ¿Por qué? Polo que dicía antes. Puidémolo
ver nas liquidacións dos orzamentos, este concello gasta moito mais do que ingresa
e iso ten dúas posibles solucións: Ou rebaixan vostedes a calidade dos servizos, o
que significa os seus custes; ou soben os impostos ós nosos veciños. Porque non
poden vivir  de rendas toda a vida,  que é o que están a facer  vostedes nestes
momentos,  están  apostándoo  todo  ós  cartos  que  veñen  de  fóra,  dos  fondos
europeos  ou  tamén  dos  fondos  das  axudas  estatais,  pero  non  a  unha  análise
pormenorizada do gasto corrente que vostedes teñen. 
Dicía antes,  soben servizos,  sobe persoal e isto hai  que mantelo,  porque todos
queremos uns servizos de calidade e traballadores municipais que poidan prestar
unha atención como se merecen todos os nosos veciños. Entón a vostedes só lles
queda tomar medidas e,  sobre todo,  plantexar que cada proxecto que vostedes
queiran levar a cabo cumpra as necesidades ou responda ás necesidades reais da
cidade  ¿Realmente  vostedes  cren  que  nesta  voráxine  que  levan  vostedes  de
presentación de mega-proxectos, que en moitos casos son inútiles, imos a poder
mantelos no futuro? E que xa me imaxino como as Caldas,  nun futuro non moi
próximo, estarán alí abandoadas e sen poder manterse porque no somos quen de
pagar o recibo de la luz. E isto será culpa de vostedes. Esa será a herdanza que
vostedes deixen ás futuras xeracións.
 
- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
doGobierno, o concelleiro de Infraestructuras, o señor Penas. 

-  ALEXANDRE PENAS ROIBÁS:  Moitas  grazas,  alcaldesa.  Sego  dando  datos
rápidamente.  Creo que son de inversión.  Eu creo que tanto Olga Louzao como
Ameijide igual non leron a moción que presenta o Partido Popular, porque están
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falando de todo, creo que de organización e de xestión do gasto enerxético, para
iso hai que investir.
Estaba dando datos de que levamos investidos neste mandato moitísimos cartos.
Iso vai baixar moitísimo o que é o gasto económico e creo que todos estamos de
acordo. Orzamento do 2020 e suplemento, mais dun millón de euros. Orzamento do
2021, 1.100.000 €; orzamento do 2022, medio millón facendo proxectos.
Isto é o que realmente conta á hora da eficiencia enerxética, o que podemos facer
digamos a nivel local. Existe unha planificación, que é o que di esta proposición que
está aquí, evidentemente hai unha planificación, non empezamos de norte a sur nin
de este a oeste. Hai unha planificación dependendo do que din os técnicos, onde
hai  que  inverter  prioritariamente,  e  é  o  que  se  fai  pois  con  rigor,  con
profesionalidade e con moito coidado, xa que son cartos públicos e iso eu creo que
é o que viñamos a falar aquí.
Eu creo que vostedes se estanse desviando para falar doutras cousas, como se xa
houbera eleccións dentro dun mes. Adiántolles que se queren presentar algunha
proposición o Partido Popular  ou Ciudadanos estes días para dicirlle  ó goberno
municipal que intente peonizar o tramo da Mosqueira, adiántolles que xa estamos
traballando niso. Nada máis.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas grazas.  Pois  última quenda  para o
grupo propoñente, trinta segundos. 

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Señor Penas, estamos preocupados porque en el
2021 no fueron capaces de pagar lo que gastaron y en el 2022 van peor de lo que
estábamos ya en 2021. Son el gobierno del derroche, del déficit, de la desilusión y
de la paralización. Son el gobierno de los nuevos ricos de la política gallega y lo
único que les decimos es que gestionen con rigor, que Lugo necesita un cambio,
que Lugo necesita futuro y que ustedes son pasado. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: A verdade é que é curioso, non se saben ler un sinxelo
dato de liquidación dun orzamento, pero si ten a ousadía e a desfachatez de dicir
que están falseados, que é tanto como dicir que dende o servizo de intervención se
nos permite falsear información. Tremendo, tremendo.
Nunca xestionaron no Concello de Lugo fondos europeos e polo tanto ata podo
entender o descoñecemento pero, home, polo menos a preocupación de informarse
e saber cómo funcionan ¿Non? Porque así,  moi resumidamente, un prepara un
proxecto para presentar a sua candidatura, pasa distintos filtros e díselle  desde
Europa se é beneficiario deses fondos ou non. Por exemplo o Life, que lles recordo
que  o  noso  Life foi  un  dos  dous  que  houbo  en  toda  España,  con  ese  gran
recoñecemento que nos está poñendo nun mapa nacional e internacional.
Co Edificio Impulso Verde, mañá mesmo ven un concello de León a visitar este
edificio.  Mais aló de expertos internacionais, mais aló de todo o recoñecemento,
méritos e distincións que xa está recibindo, avalado a nivel nacional e internacional,
incluso avalado polo seu presidente da Xunta de Galicia, que agora vai a a ocupar
outros menesteres, e tamén puxo en valor a importancia da finalidade deste edificio,
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do uso da madeira,  da transformación...  e  vostedes seguen véndoo coma unha
casiña de madeira con esa mirada curtopracista que teñen sen ver a importancia
real.
Ou é capaz de dicir que en vez de gastar setecentos e pico mil euros nos futuras
hortas urbanas,  con outro concepto que será tamén de impacto e así  o dixo o
representante deste proxecto na UPM, na Universidade Politécnica de Madrid, que
é quen forma parte deste proxecto, quen redactou estes proxectos. É dicir, expertos
con traxectoria e indica que vai a ser un referente a nivel nacional e vostede está
dicindo tan alegremente que se recorte, que se destine só 200.000 €, parece que
vai aí a peso, dictando "Pois veña, quitamos catrocentos e deixamos douscentos"
sen saber que no propio proxecto, cando nos presentamos a candidatura, ía un
epígrafe que se dedicaba a hortas urbanas neste eido 1,4 hectáreas e polo tanto
temos a obriga de facelo.
Pero non, falan destes proxectos, que somos acredores de recibir eses créditos e
de recibir ese orzamento para dinamizar a economía e para tamén transformar ás
sociedades,  que é un dos grandes obxectivos tamén destes fondos europeos a
través das distintas estratexias, cousa que vexo que descoñecen, como poden falar
igual... Ben, agora da pasarela inútil xa non falan, porque como vén que a cidadanía
pois  a  está  recibindo  con  moito  agrado,  que  está  facendo  moito  uso  dela,  xa
deixaron de falar da pasarela, pero como deixarán de falar das Caldas cando vexan
a importancia que van a ter  e supor para a cidade,  como deixarán de falar  do
Impulso Verde cando vexan que é un elemento tractor e dinamizador, e cambio de
concepto de mentalidade das segundas transformacións que estamos a facer en
Lugo, como deixarán de falar de moitos outros proxectos unha vez que funcionan.
É polo tanto o único obxectivo seu, aparte do gran descoñecemento que mostran,
polo tanto é mellor que sigan sendo oposición, que como digo son moito máis de
utilidade  e  ata  pois  máis  progresistas  tamén  na  oposición  que  despois  cando
gobernan. Evidentemente, creo que lles queda un longo camiño nese eido. 
Pero falan tamén de que grazas a que temos fondos europeos. Afortunadamente,
porque  os  merecemos,  porque  presentamos  bos  proxectos  e  porque  somos
merecedores  dilo.  Pero  tamén  facemos  un  esforzo  inversor,  o  concelleiro  do
goberno  intentáballe  trasladar  pois  todos  os  cambios  que  estamos  facendo  en
temas  luminarios,  nas  distintas  rúas  da  cidade,  porque  estamos  dedicando
orzamento  municipal  para  este  fin,  como  lle  dedicamos  tamén,  ou  solicitamos
tamén subvencións para a planta de biomasa, para todos os proxectos do IDAE que
van a transformar tamén para buscar esa eficiencia, esa eficacia enerxética.
É dicir, proxectos que están en marcha, que non é que falemos de futuribles, é que
xa están ou finalizados ou se están a realizar,  ou incluso ese binomio público-
privado con ese protocolo que asinamos para crear en Lugo a primeira rede de bio-
gas que vai a abaratar despois o consumo das familias e vai a permitir  que lle
abarate esa factura que terá que pagar  a final  de mes,  co cal  é que estannos
dicindo que fagamos o que xa vimos facendo, estamos a facer propostas que xa se
están  a  realizar  e  por  iso  lle  temos  dito  en moitas  ocasións  que  cando  sexan
iniciativas que xa estamos a realizar, que de verdade que non van a contar co noso
apoio para facer demagoxia.
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O que lle  pedimos é que fagan unha oposición seria,  responsable e que fagan
propostas en positivo que axuden realmente a dinamizar  la economía da nosas
cidade. Porque falar de que non estamos facendo nada dende o Concello de Lugo
cando é o primeiro concello que dedica un fondo de capital risco, o primeiro de toda
Galiza con doce millóns de euros, que por certo vostedes votaron a favor deste
crédito,  votaron a favor deste crédito, que podíamos facelo en solitario  dende o
Goberno  porque  temos  a  maioría  pero  queríamos  a  unanimidade,  e  non  son
capaces  nin  de  recoñecer  como  bo  aquelo  que  votan  vostedes  a  favor.  Doce
millóns de euros, que xa se falou incluso por parte da entidade xestora deste fondo
dos postos que vai a crear, mais de mil postos de traballo directos.
Pero parece que só ven os beneficios nos concellos do lado, e non vamos a entrar
en debate desa planta porque o señor Feijoo marcha como entrou, enganando á
cidadanía e con moitas débedas históricas por todo o territorio. O que lles pido é
que sumen a favor da cidade, que fagan propostas en positivo, que neste momento
de dificultade a cidadanía o vai a agradecer moitísimo mais que esa demagoxia na
que están instalados. 
Vamos a proceder a votar a proposta do Partido Popular.

6/58  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 147/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A CONVOCATORIA DA
COMISIÓN  CONSULTIVA  DE  PRAZAS  E  MERCADOS  DE  CARA  A
ACTUALIZACIÓN DA ORDENANZA MUNICIPAL E ELABORACIÓN DUN PLAN
DE DINAMIZACIÓN. (Exp. 2022/G004/000319)

Vista a referida proposición, que foi ditaminada pola Comisión Especial de
Suxestións  e  Reclamacións  e  Ordinaria  de  Participación  e  Servizos  para  a
Veciñanza celebrada o día 21 de abril de 2002, e na que se pon de manifesto o
seguinte:

“Nas  pasadas  semanas,  dende  a  Concellería  de  participación  cidadá,
remitiuse aos industriais da Praza de Abastos e do Mercado de Quiroga Ballesteros
una misiva que recordaba as obrigas que impón a ordenanza municipal aos titulares
dos diferentes postos.

Como sexa que nos últimos tempos estes industriais se viron afectados por
diversas  actuacións  municipais  como  a  reforma  da  Praza  de  Abastos  ou  a
peonalización da calle Quiroga Ballesteros, este Grupo vese na obriga de traer ante
o  pleno  a  demanda  de  que  se  proceda  a  cumprir  cas  obrigas  que  dependen
directamente da institución municipal para dar conta e chegar a un consenso nas
medidas precisas para dinamizar e poñer en valor os negocios que teñen a súa
actividade nestas instalacións municipais. Se ben a ordenanza municipal recolle a
obrigatoriedade  de  convocar  unha  comisión  consultiva  cada  ano  con  carácter
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ordinario, podendo convocarse con carácter extraordinario si así o require algunha
das partes, cabe plantexar se non debería ser neste órgano consultivo onde se
adoptasen e transmitisen aquelas demandas que cada unha das partes teñan por
convinte.

Estamos ante unha ordenanza que non se está a cumprir, que carece de
revisións que garantan a súa idoneidade así como a súa actualización e utilidade,
pero estamos nunha situación na que a administración municipal decide esixir o seu
cumprimento  literal  aos  titulares  dos  postos  cando  non  é  quen  de  cumprir  cas
obrigas que ela mesma se impuxo no seu momento ao redactar a norma.

Este Grupo Municipal xa levou a comisión de pleno diversas consultas sobre
esta comisión, sendo como outras tantas iniciativas da oposición, ignoradas polo
equipo de Goberno, que fai caso omiso das achegas polo simple feito de ser feitas
pola oposición ou de apropiarse delas en beneficio propio.

Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe  esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:
- Convocar de xeito inmediato a Comisión Consultiva de Prazas e Mercados
no horario que facilite a asistencia do maior número de membros posible e que esta
se estableza como cauce de comunicación entre o Concello de Lugo e os titulares
dos postos da Praza de Abastos e do Mercado Municipal de Quiroga Ballesteros.
- Crear, a partir de dita comisión, un grupo de traballo para a actualización da
ordenanza municipal, adaptando o seu contido as demandas e necesidades actuais
(a ordenanza é do ano 2011) e buscando medidas ambiciosas que leven a estas
instalacións municipais a ter o volume de operacións comerciais desexables.
- Establecer, de acordo cos titulares dos postos, un plan de dinamización dos
mercados tradicionais que inclúa a Praza de Abastos e o Mercado Municipal e que
fomente de forma activa as transaccións comerciais nestes establecementos.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Convocar de xeito inmediato a Comisión Consultiva de Prazas
e  Mercados  no  horario  que  facilite  a  asistencia  do  maior  número  de  membros
posible e que esta se estableza como cauce de comunicación entre o Concello de
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Lugo e os titulares dos postos da Praza de Abastos e do Mercado Municipal de
Quiroga Ballesteros.

SEGUNDO.- Crear, a partir de dita comisión, un grupo de traballo para a
actualización da ordenanza municipal,  adaptando o seu contido as demandas e
necesidades actuais (a ordenanza é do ano 2011) e buscando medidas ambiciosas
que leven a estas instalacións municipais a ter o volume de operacións comerciais
desexables.

TERCEIRO.- Establecer,  de acordo cos  titulares  dos postos,  un plan de
dinamización  dos  mercados  tradicionais  que  inclúa  a  Praza  de  Abastos  e  o
Mercado  Municipal  e  que  fomente  de  forma  activa  as  transaccións  comerciais
nestes establecementos.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois iniciamos novamente co grupo do Partido Popular.
Tres minutos. 

- SAGRARIO SÁNCHEZ RAMIL: Gracias, alcaldesa. Imos poñer en antecedentes
ó cidadán.  Nas pasadas semanas dende a Concellería de Participación  Cidadá
remitiuse ós industriais da Praza de Abastos e do Mercado de Quiroga Ballesteros
unha misiva que recordaba as obrigas que impón a ordenanza municipal ós titulares
dos diferentes postos no tocante ós horarios mínimos de atención ó público.
Ata aquí estamos todos de acordo en que temos que cumprir o que firmamos. Pero
é neste momento cando eu lle teño que recordar ó goberno que hai que predicar có
exemplo, xa que na mesma ordenanza recolle a obrigatoriedade de convocar unha
comisión  consultiva  cada  ano  con  carácter  ordinario,  podendo  convocarse  con
carácter extraordinario se así o require algunha das partes.
Estamos ante unha ordenanza que non se está a cumprir, que carece de revisións
que garantan a súa actualización e utilidade, pero estamos nunha situación na que
a administración municipal esixe ese cumprimento ós titulares dos postos cando
non é quen de cumprir coas obrigas que ela mesma se impuxo no momento de
redactar  a  norma.  Este grupo municipal  xa  levou á comisión de pleno  diversas
consultas sobre esta comisión consultiva.
Para ser exactos levouse en outubro e novembro, sendo esta última na que dona
Cristina López nos contestou o seguinte e leo textualmente "Non é competencia
dos concelleiros, entón entendo que isto é da alcaldía, e despois se quere delegar
ou non en min iso xa será pois decisión dela, tal e como pon a propia ordenanza e
entón entende que se ten que trasladar á propia alcaldesa se quere unha comisión
e se quere constituíla ou non". Continúa "Todo o mundo ten aceso a min en todas
as cuestións referidas a prazas e  teñen unha comunicación fluída e constante,
teñen o meu número de teléfono".
Neste momento asáltame a primeira dúbida. Se é suficiente con que teñan o seu
número  ¿Para  qué  se  solicita  que  se  convoque  esta  comisión  como  se  nos
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comunicou fai unha semana? ¿Será porque non chega con esa vía e necesitan
explicarse cara a cara? Por isto mesmo reunímonos con eles, recorrendo posto a
posto e escoitando ás súas inquedanzas.
A outra dúbida que me xorde é con respecto a cando se nos di que dirixamos o
rogo ou pregunta á señora alcaldesa. Recórdolles que nunha comisión dixéronnos
que o  goberno era o que redirixía as preguntas  da comisión a pleno  ó servizo
correspondente. Polo tanto, non entendo por qué as preguntas sobre este tema
formuladas en abril, ás que se supón que non pode responder a conselleira deste
servizo, volven a ser redirixidas á comisión de suxestións, na cal se nos volve a
contestar o mesmo que en novembro.
É dicir,  que é cousa da señora alcaldesa.  E por  se isto  fose pouco,  unha das
representantes do PSOE alí presente contestou que alcaldesa non tiña tempo para
convocar tantas comisións. Recórdolles que o seu soldo é por atender asuntos do
Concello  de Lugo,  se non teñen tempo ó mellor  se teñen que plantexar  deixar
outros menesteres alleos a esta administración.
En conclusión, como non sei se toda esta información chegou con anterioridade á
alcaldesa, hoxe xa escoita en vivo e en directo todo o que lle digo, e así poderá
aportar e apoiar esta iniciativa polo ben dos praceiros e animarse a convocar nos
próximos días á Comisión Consultiva de Prazas e Mercados. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
portavoz de Cidadáns.
 
- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Ben, a Praza e o Mercado de Abastos son dous dos
espazos emblemáticos da nosa cidade, cunha actividade económica moi importante
e nunca foron suficientemente valorados polos gobernos anteriores e tampouco por
este  bi-goberno.  E  con  comentarios  como  aquel  de  "Non  venden  porque  non
queren" pois a verdade non se está indo a mellor. Houbo que esperar anos para
que  se  completase  a  adxudicación  dos  postos  baleiros  e  das  concesións
caducadas, para así rematar cunha situación de clara irregularidade e indefensión
dos  adxudicatarios,  e  rematar  tamén  así  cunha  interinidade  que  impedía
investimentos  nos  postos.  Isto,  por  suposto,  foi  durante  anos  un  freo  á  sua
revitalización  na que  esta  administración  ten a  máxima responsabilidade,  ó  ser
municipal. 
Cos investimentos do plan Urban trataron de darlle un lavado de cara con obras por
importe  de  mais  dun  millón de  euros,  douscentos  mil  euros  recordemos,  que
quedaron sen rematar e con grandes deficiencias ás que aínda se lles acaba de
estar poñendo remedio. Así aconteceu co soto da praza, que aínda logo de gastar
trinta mil euros mais tiñan ata fai pouco pois importantes filtracións de auga, o chan
irregular e carcheado, a instalación eléctrica e o cableado á vista... 
Coa conseguinte dúbida dos traballos de finalización da Rúa Quiroga Ballesteros os
praceiros tamén seguiron sufrindo as consecuencias das obras con escaso apoio
político  e  menos  simpatía  tamén  polos  grupos  do  bi-goberno.  Ata  houbo  que
pedirlles que colocasen unha rampla para poder acceder á praza. Por no falar da
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súa páxina web, na que se gastaron miles e miles de euros e que pasou mais
tempo inoperativa que funcionando.
E por certo, señora López, leva desde xaneiro sen actualizar, algo vostedes farían.
Ademais, o domingo cremos que hai que recordar que houbo concertos pero claro,
como non  foron  organizados  polo  partido  socialista,  pois  non  querían  vostedes
darlles propaganda E todo así. O único que lles importa ós dous é a súa propia
rendibilidade.  Política,  por  suposto,  para  a  cidade  ningunha.  O  demais  dálles
absolutamente  igual.  É  ben  coñecido  por  todos  que  dende  o  noso  grupo  se
presentaron distintas propostas e iniciativas para dinamizar e impulsar este espacio
municipal, que para nos segue tendo moitísimas posibilidades.
Pero claro, para isto hai que crer nel e apostar por el.
 Actualizar a ordenanza municipal é básico tendo en conta que se levan realizando
cambios por decreto importantes no funcionamento do mercado da praza, en canto
á  normativa  de  reserva  do  uso  dos  espazos,  o  calendario  de  aperturas,  o
funcionamento do mercado tradicional...  que non aparecen na ordenanza actual.
Vostedes son máis de entregarlle papeliños ós praceiros cos feitos consumados en
lugar de escoitalos.  Pero para isto a Comisión Consultiva,  señora López,  que a
pesar de que vostede diga que é competencia da alcaldesa convocala, entendo que
será a súa responsabilidade pedirlle que a convoque. Unha pola outra, pois a casa
segue sen barrer.
Porque como xa lles dixen noutra das miñas intervención, e este é un feito mais
consumado, señora Ferreiro, toda a participación e a escoita activa pois séguelles
dando repelús.
Se realmente queren apostar dun xeito activo por un dos lugares mais valorados
polos lucenses,  entre os que sen dubidalo tamén me atopo,  e non por suposto
grazas a vostedes, comecen por escoitar, e máis a aqueles que día tras día abren
os seus negocios  tradicionais,  ofrecen os mellores servizos e que,  por suposto,
deben  contar  cunha  normativa  actualizada,  consensuada  e  acorde  á  situación
actual e ás súas necesidades, non ó que lle compete a este bi-goberno.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
delegada da área de Participación Cidadá.

- MARÍA CRISTINA LÓPEZ FERNÁNDEZ:Bo día a todos e a todas. Antes que
nada pedir desculpas polo ton de voz que teño, que estou ante un proceso gripal.
Ben,  e  unha  vez  dito  esto  quero  dicir  que,  ante  a  proposición  trasladada  polo
Partido Popular,  que na maior brevidade posible convocaremos a esta Comisión
para así darlles voz e participación,  que así a teñen, aínda que digan que non,
todos os comerciantes da Praza de Abastos e do mercado municipal. Unha vez dito
isto quería trasladar, quería destacar a importante labor que levaron a cabo tantos
comerciantes tanto da Praza de Abastos como do mercado municipal, sobre todo
nos momentos máis duros da pandemia.
Vimos como estes traballadores día a día traballaron arreo co fin de dar traslado e
poder facilitar a compra a todos os veciños e as veciñas nos momentos máis duros
onde a xente non se podía mover dos seus fogares. Así, neses primeiros intres
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puxéronse en contacto con esta parte do goberno, con esta concellería, co fin de
poder trasladar e dar comunicación e darlles voz e poder trasladar á cidadanía ese
reparto a domicilio que fixeron arreo, que se traballou moito para así poder atender
todas  aquelas  demandas  destes  cidadáns  que  tiñan  dificultades  para  poder
trasladarse  naqueles  momentos  tan  duros  de  mobilidade  que  tiñamos  e  así
puideron facilitarlles as compras e poder facilitarlles que puideran recibir nos seus
fogares esas mercadorías que con tanto traballo nos achegan todos os días, tanto
os praceiros do mercado como da Praza de Abastos.
Vimos cómo se trasladaban ás distintas lonxas para poder  ofrecernos pescado,
pescados e mariscos frescos. Vimos como elixen as súas reses, que comercializan
nos  distintos  puntos  cárnicos.  Ó  mesmo tempo  vimos  como  traballan  tamén  a
elección tanto de froitas e verduras para poder facilitarnos a maior frescura dos
productos  de  proximidade,  da  maior  calidade  e  atendidos  por  profesionais  de
primeiro  nivel  como  nos  podemos  topar  alí.  En  todo  momento  estamos  a
disposición  deles,  de  todas  aquelas  reivindicacións  ou  de  todas  aquelas
colaboracións que eles entenden que podemos aproveitar o foco do Concello, pois
ben, a través desas comunicacións e deses medios de comunicación para trasladar
ese tipo de demandas.
En canto ás actividades. Actividades pois ben, quero destacar como é campaña de
"O noso mercado é un agasallo", que vimos facendo durante todos estes anos. É
unha  campaña  que  se  fai  durante  o  Nadal,  campaña  moi  importante,  moi  ben
aceptada tanto pola cidadanía como polos propios comerciantes, onde vemos que
se están fidelizando clientes ó longo de todo o ano. A maiores tamén temos que
destacar a importancia das luces de Nadal como inicio do Nadal comercial como
vimos facendo durante todos estes anos.  É un referente xa da nosa cidade,  as
visitas a estes espazos tanto no mercado como na Praza de Abastos para ver esas
luces...

-  LARA  MÉNDEZ LÓPEZ:Moi  ben,  moitas  grazas.  Iniciamos  entón  a  segunda
quenda de intervencións, minuto e medio para a portavoz do Partido Popular. 

- SAGRARIO SÁNCHEZ RAMIL: Gustaríame facer fincapé en que non sabemos se
lle chega toda esta información á señora alcaldesa, por iso lle vou facer un resumo
das peticións que realizan parte dos praceiros. Unhas peticións que non sabemos
se están  no whatsapp  da concelleira  responsable  ou no buzón  de  voz  do seu
teléfono, pero supoñemos que non xa que non se están a solucionar. Entón vamos
por puntos. Horarios, punto un ¿Saben vostedes a qué hora chegan a maioría dos
peixeiros e peixeiras? Pois ás catro e media ou cinco da mañá, e moitos están no
posto ata as cinco da tarde. E pregúntanse ¿Cantas horas máis queren que fagan?
Punto dous: Limpeza. Trasládannos que necesitan que o servizo de limpeza utilice
mecanismos  mais  efectivos  xa  que  a  fregona  non  é  suficiente.  Punto  tres:
Comunicación. Por una banda está o tema da Comisión Consultiva,  que non se
convoca,  aínda que agora Cristina di  que si  que a pode convocar.  E por outra
banda  non  se entende  porque no  mercado  hai  wifi  e  pola  contra  na Praza de
Abastos non o hai. Punto catro: Loxística. As obras remataron no mes de outubro e
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dende esa data o montacargas non funciona, colgando da súa porta un cartel que
así  o  indica.  ¿Saben  vostedes  o  prexuízo  que  isto  conleva?  ¿Entenden  que  a
descarga  da  mercancía  faise  na  planta  baixa  e  hai  que  subila?  Punto  cinco:
Dinamización dos mercados tradicionais. Neste punto teño que dicir que a simple
vista está que moitos dos establecementos están sen ocupar. Temos que recoñecer
que Cristina intenta dinamizar o sector da Praza, pero necesitase que se fomente
de forma máis activa as transaccións comerciais tanto de prazas como do mercado,
así como que se fagan as ofertas dos postos más interesantes para que se animen
os lucenses a presentar proxectos para ocupar os establecementos baleiros.
Como ven, xa lles facilitamos á orde do día da Comisión Consultiva. Agora só teñen
que convocala. Grazas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
de Cidadáns. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ:  Señora López, nos non vamos a poñer en entredito
se pode facer as accións que está levando a cabo para dinamizar a praza, e que
moito mellor  do que se facía antes,  que non se facía nada pois  é,  pero  aínda
quedan cousas que hai que tratar de mellorar.
E  unha  delas  é  que  as  normativas  que  se  están  cambiando  por  decreto  non
responden á situación actual nin ás necesidades dos praceiros, e iso implica que
non hai unha comunicación fluída con eles. Polo tanto, hai que darlle remedio a
este asunto porque a praza e o mercado non van a funcionar se non hai praceiros
que abran os seus postos. Polo tanto, creo que os máis interesados, tanto vostedes
como eles, teñen que levar a cabo esa escoita activa. E a comisión existente na
ordenanza pois é un bo medio para levala á cabo e sobre todo que se comunique
coa señora alcaldesa para ver quen ten a responsabilidade.
Nós presentamos no ano 2017 unha proposta de dinamización da praza, porque
nese  momento  os  postos  aínda  estaban  sen  adxudicar.  Había  moitos  postos
baleiros,  moitos  en  infinidade  e  iso  supoñía  pois  unha  falta  de  investimentos
importante  e  tamén  falábamos  doutras  propostas  para  dinamizar.  Nós
recomendámoslle  que as recupere,  o mellor  non son do seu agrado porque xa
sabemos que en moitas cousas Ciudadanos e o Bloque Nacionalista Galego non
están de acordo pero espero que no que se trata de mellorar  e poñer en valor
espazos emblemáticos da cidade ou mellorar a nosa cidade pois si que se poidan
ter en conta. Pódese facer moito máis do que se está a facer e recórdolle outra vez
que a páxina web segue sen actualizar, e o que teñen que facer é pechala para non
seguir gastando cartos públicos ou darlle realmente contido que serva para algo
máis que para estar aí. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Moi ben, moitas grazas. Pois novamente a portavoz do
goberno ten a quenda de palabra. 

-  MARÍA  CRISTINA  LÓPEZ  FERNÁNDEZ:  Ben,  pois  seguindo  coas  múltiples
actividades que se están levando alí a cabo, quero destacar tamén os obradoiros
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infantís, estamos acercando as crianzas ó mercado municipal e á Praza de Abastos
para que sexan un espazo que teña en conta ós país e nais e así poidan vir  a
mercar con todo o tempo do que dispoñan xa que así as súas crianzas van a ser
atendidas  non  soamente  en  obradorios  de  creatividade,  non  soamente  lúdicos,
senón de formación tanto medioambental como de cociña e máis.
Tamén queremos recordar que o arranxo do soto da Praza de Abastos tamén nos
está supoñendo e está tendo unha importante demanda por empresas que queren
vir  a  facer  aquí  actividades.  Entón,  en  breve  teremos  o  campionato  estatal  de
futbolín, que temos previsto celebralo no mes de agosto e ó mesmo tempo temos
pois no mes de setembro, celebraremos entre setembro e outubro a Feira do Mel,
esa é unha tradición, a celebración deste evento que dinamiza moitísimo a zona e
achega a moitísima xente de Lugo a vir a mercar ese producto tan espectacular
como temos que é o mel e todas as súas propiedades.
Tamén queremos destacar que no mes de outubro tamén celebraremos o Expo-
Bodas. Entón no que me reitero é en que hai un montón de actividades que se
están levando a cabo na Praza de Abastos e no mercado municipal, e si se están
atendendo ás peticións  dos praceiros e praceiras e todas aquelas  achegas que
teñan os distintos grupos da oposición aquí estamos para poder recibilas e poder
atendelas  e  poder  facer  pois  todo  o  posible,  porque  non  podemos  esquecer  o
importante dinamismo económico e o centro neurálxico e económico que supoñen
tanto a Praza de Abastos coma o mercado ...
 
- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas gracias. Pois derradeira quenda para o
grupo propoñente. Trinta segundos. 

-  SAGRARIO  SÁNCHEZ  RAMIL:  Está  claro  que  a  ordenanza  necesita  unha
actualización  e  que  é  necesaria  a  Comisión  Consultiva  para  que se  adapte  ás
demandas actuais dos usuarios.
Agora o goberno municipal xa non se pode culpar mutuamente ou dicir que non
estaban informados. Todos temos a información completa. Xa non se poden evadir
responsabilidades. Polo tanto espero que voten tanto uns como outros a favor, xa
que o BNG sempre di que lo faría pero que non é responsabilidade deles e o PSOE
coa alcaldesa ó fronte terá que votar a favor se non quere que os cidadáns os
culpen  de  deixación  de  funcións.  Recórdolle  coas  súas  palabras  que  esta  é  a
proposta  que  vostede  solicita  en positivo  e  para  a  dinamización  económica  da
cidade. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois así o faremos, tal e como lle dicho a portavoz do
Goberno,  e tamén lles digo que durante tres anos puideron xa habelo traído con
anterioridade a pleno, e o mellor incluso se houbera levado antes adiante.
Tamén é certo que eu creo que a veces esquecen a contextualización, a situación
actual que estamos vivindo, primeiro pandémica e agora de crise económica, tamén
pola situación bélica,  pero o que si tamén me gusta é escoitalos,  de verdade é
gratificante, ver como todo o mundo agora pon en valor a Praza de Abastos e o
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mercado  municipal.  Como  queremos  dinamizar,  iso  é  bo  e  moi  positivo,
evidentemente é un dos grandes obxectivos.
Mágoa que non atopáramos este apoio no pasado mandato, que cando ademais eu
xa como alcaldesa puxen en marcha a segunda fase dentro deses fondos URBAN,
dos  fondos  europeos  que  tanto  critican,  que  no  momento  en  que  se  está
executando pois nos dá uns titulares magníficos como o que nos deu o Partido
Popular falando do furor da improvisación nesa segunda fase que puxen en marcha
como alcaldesa xa no pasado mandato, e que non fomos quen de poñer en marcha
a  Planta  Soto  porque  non  contamos  co  apoio  da  oposición  para  aprobar  eses
fondos, para poder sacalos adiante. 
Qué pena que agora, unha vez que xa está finalizado, que estamos nun mandato
cunha estabilidade orzamentaria que nos permite pois poñer moitas das obras que
tíñamos proxectadas e que tíñamos xa iniciadas no pasado mandato, e unha vez
finalizadas eso si é cando falan de dinamizar, de poñer en valor, de incentivar...
Que de verdade, que nos alegramos moitísimo de que se sumen a esas iniciativas
xa  postas  en  marcha  polo  Concello  e  que  mágoa  de  tempo  perdido  para  a
cidadanía lucense. En todo caso, tal e como lle dixen, como me compete poñerei en
marcha  esa  Comisión  Consultiva  para  dar  voz  á  oposición  como me trasladou
tamén xa moi ben a concelleira e portavoz do Goberno.
As liñas están directas para todo o mundo, para as propostas tamén da oposición
pero en todo caso é certo e se convocará e tamén é certo que a puideron haber
traído  dende  fai  tres  anos  ata  agora  a  outros  moitos  plenos  celebrados  con
anterioridade. Pero para que vexan que cando é algo propositivo e bo contan o voto
do goberno, pois vamos a visualizalo nesa votación que procedemos a realizar.

7/59  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 148/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A REALIZACIÓN DUN
ESTUDO  DA  COBERTURA  FIBRA  ÓPTICA  NA  ZONA  RURAL  (Exp.
2022/G004/000320)

Vista a citada proposición, que foi ditaminada pola Comisión Ordinaria de
Sostibilidade Urbana e Cohesión Territorial celebrada o 22 de abril de 2022, e cuxo
teor é o seguinte:

“Nos últimos días a concelleira de gobernanza, Dª. Paula Alvarellos, firmaba
o decreto que da luz verde  ao Plan de Despliegue dunha rede de acceso de nova
xeración baseada na arquitectura de fibra ata o fogar,  tendo como ámbito unha
serie de entidades singulares situadas en diferentes núcleos rurais de poboación
pertencentes ao Concello de Lugo, presentado por Telefónica de España.

Este Plan inclúe unha serie de núcleos rurais do Concello  de Lugo pero
deixa moitos fora desta programación.  Se ben é certo que Lugo é un Concello
cunha elevada extensión de terreo, non é menos certo que non se debería tratar
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aos veciños das diferentes parroquias  con diferencias substanciais  nos servizos
que se lles ofrecen. Non parece oportuno deixar en mans da empresa privada a
decisión  de  qué  núcleos  serán  bendicidos  cos  servizos  ofertados,  senón  que
debería ser o Goberno quen exercese a súa autoridade e demandase o servizo con
criterios de igualdade  e facendo que este sexa extensible  ao maior  número de
usuarios posible. 

Estamos ante un Plan que fai referencia a unha limitada relación de zonas
de despliegue pero que recolle a posibilidade de amplialas, é aquí onde este Grupo
demanda do Concello de Lugo un estudo que determine con criterios obxectivos
(non  de  rentabilidade  ou  empresariais)  cales  son as  zonas  que  precisan  deste
servizo, con rigor e sensibilidade. E unha vez obtidos todos estes datos, levar a
cabo todas as  xestións  posibles  coas operadoras,  de cara  a que se garanta a
cobertura  de  fibra  óptica  en  todos  os  núcleos  de  poboación,  para  elo  pódese
recorrer a incentivos fiscais, bonificacións, así como as xestións oportunas dende
os  departamentos  municipais,  para  implicar  ás  compañías  distribuidores  neste
obxectivo.

Os tempos de pandemia deixan tras de si  cambios  sociais  que requiren
dunha resposta por parte das administracións. Así, o éxodo de persoas cara o rural
e as segundas vivendas durante o confinamento debe ser entendido como unha
oportunidade de facilitar nestas zonas un asentamento poboacional que demanda
servizos como internet para poder traballar e ter o  mesmo acceso á prestación que
os núcleos urbanos.

Pero  non  só  se  trata  de  “facer  vida”  no  rural,  tamén  debe  ser  unha
oportunidade para o emprendemento. O acceso á fibra óptica permite que casas
rurais,  ganderías,  cooperativas  ou  calquera  outra  iniciativa,  podan  competir  no
mercado en igualdade  de  condicións  a  aquelas  que  se atopan nas cidades  ou
polígonos industriais.

Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe  esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:
- Realizar un estudo integral sobre a cobertura da rede de fibra óptica na zona
rural do municipio de Lugo, no que se determine as necesidades dos diferentes
núcleos de poboación.
- O Concello de Lugo, en base aos datos obtidos, levará a cabo todas as
medidas e xestións posibles para esixir, incentivar e fomentar que as compañías
distribuidoras de fibra, faciliten o acceso á fibra óptica ao maior número posible de
veciños do noso municipio.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

56

C
V
D
:
 
C
j
/
E
r
+
T
L
E
Y
O
+
8
9
R
E
V
s
b
c

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac5346139736109371864.doc

Asunto: PLENO ORDINARIO DO 28-4-2022

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Pois tres minutos para o Partido Popular  como grupo
propoñente. 

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ:  Grazas, alcaldesa e bo día de novo a todos e a
todas. Esta iniciativa ten como único obxectivo que tódolos veciños e veciñas do
rural teñan un mesmo trato nese plan único do Goberno de España para mellorar
as infraestructuras dixitais, algo que non ven reflectido no propio plan xa que como
o propio Concello puido comprobar existen zonas brancas. Todas as competencias
de telecomunicacións recaen sobre o goberno do Estado xa que ademais é o que
conta cos fondos europeos para este fin.
Así, o último plan deseñado para a conectividade e as infraestructuras dixitais conta
cun presuposto nada máis e nada menos que de 4.300 millóns de euros. Isto fai
que  a  participación  das  administracións  autonómicas  nesta  materia  estea  moi
limitada. De feito, a Xunta participa con fondos FEADER no plan de Banda Longa
2020, pero este plan atópase limitado ás actuacións que lle autoriza o goberno do
Estado. Ademais, o goberno do Estado é o que define as zonas de actuación, e
logo son os operadores de telecomunicacións interesados os presentan as súas
ofertas detallando as zonas que cubran e que resultan por tanto beneficiarias. 
Ante a falla de actuacións do Estado no tocante á telefonía móbil, a Xunta púxose a
traballar cos Concellos e deseñou unha iniciativa en colaboración a FEGAMP para
mellorar a cobertura móbil no rural. Algo polo que tamén nos interesaremos ante a
falla  de  avances  para  saber  como  están  esas  actuacións  e  autorizacións  que
dependen do Concello de Lugo. 
Aquí  a  Xunta  publicou  en  xaneiro  unha  convocatoria  de  axudas  dirixidas  a
operadores para o despregamento de redes que permitan dotar de cobertura móbil
a aquelas zonas mais rurais con deficiencias.
O que nos estraña moito foi que a señora Alvarellos firmou nos últimos días un
decreto  que  da  luz  verde  ó  plan  de  despregue  dunha  rede  de  acceso  á  nova
xeración baseada na arquitectura de fibra ata o fogar,  tendo como ámbito unha
serie de entidades singulares situadas en diferentes núcleos rurais presentada por
Telefónica de España.  Este plan,  como dixen,  deixa fora unha serie de núcleos
rurais, tratando así a uns veciños de primeira e a outros de segunda.
Non parece lóxico deixar en mans da empresa privada a decisión de que núcleos
serán bendicidos cos servizos ofertados, senón que deberá ser o propio goberno
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municipal o que exerza a súa autoridade e demandase ese servicio con criterios de
igualdade e facendo que este sexa extensible ó maior número de usuarios posibles.
E isto é o que pedimos nesta iniciativa,  que se faga un estudo integral sobre a
cobertura da rede de fibra óptica na zona rural do municipio no que se determine a
necesidades  dos  distintos  núcleos  de  poboación  e  logo  se  lle  traslade  isto  ó
Ministerio e tamén á Telefónica de España para que...

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas, quenda agora para o grupo Cidadáns,
tres minutos.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. Bueno, pues respecto
a esta propuesta, desde este grupo creemos que lo que subyace realmente y lo que
nos parece realmente interesante es lo que tiene que ver con el modelo de ciudad o
con el modelo de municipio que queremos.
Si queremos un modelo de municipio que apueste por construcciones verticales,
por  aprovechar  el  espacio;  o  creemos  en  un  modelo  de  municipio  que  quiera
aprovechar  su territorio,  que desarrolle  sus cincuenta y cuatro parroquias y que
apueste por las viviendas unifamiliares. Desde nuestro grupo apostamos por este
segundo modelo y en este segundo modelo es básico, es fundamental contar con
una buena red de fibra óptica en las cincuenta y cuatro parroquias del Ayuntamiento
de  Lugo.  Y  es  que,  efectivamente,  el  COVID  en  los  últimos  tiempos  puso  de
manifiesto la evidencia y evidenció la necesidad de contar con una red de cobertura
rápida para que la gente pueda teletrabajar. Una red de cobertura rápida para que
la gente pueda tener asistencia sanitaria, tele-asistencia sanitaria.
Y  es  que  además,  la  carencia  de  estos  servicios  sin  duda  se  traduce  en  un
problema de despoblamiento en el rural, de pérdida de empleo. Dos causas que
son claves a la hora del desarrollo territorial y que además genera una gran brecha
digital y territorial, como decimos.
Pero  es  que  además  esta  falta  de  conectividad  tiene  una  proyección  casi
transversal. Porque si nos fijamos en la falta de acceso que afecta, a quien afecta
es a las personas mayores en su gran mayoría, y en estas personas mayores que
quedan  aisladas,  sin  poder  ir  al  médico,  que  quedan  aisladas  sin  contar  con
sistemas digitales adecuados, en los que a través de una asistencia, por ejemplo,
de un familiar, puedan tener esos servicios.
Pero es que además hay materias, por ejemplo, como es el de la igualdad o la
violencia de género, en el que paliar esta brecha digital también puede ayudar a
combatir. Por eso entendemos que la propuesta que se realiza desde el grupo del
Partido Popular es adecuada y esperamos que se apruebe para poder desarrollar
una red digital que llegue a todo el territorio en las mismas condiciones que nos
llega a la gente que vivimos en el núcleo urbano. Nada más y muchas gracias.

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ:  Desculpade que no me deixaba desactivar o
silencio. Ben, grazas. Tres minutos agora quenda para o portavoz do Goberno.
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- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ:Bo día a todos, moitas grazas. Pois para este
grupo municipal a conectividade no rural resulta algo absolutamente fundamental
para  o  desenvolvemento  socioeconómico,  para  garantir  a  igualdade  de
oportunidades e tamén para incluso tratar de fixar poboación.
Por iso,  aínda que non sexa unha competencia directa dos Concellos,  levamos
tempo  traballando.  Primeiramente  contactando  con  todos  os  operadores  ou
operadoras, incluso explorando a posibilidade de cederlles terreos municipais para
a instalación de torres onde fora viable; e posteriormente logrando pois un completo
e  rigoroso  estudo  de  calidade  do  servizo  e  de  necesidades  de  cobertura  nos
trescentos vinte núcleos de poboación das cincuenta e catro parroquias.
Estudo que posteriormente trasladamos en primeiro lugar, ou por unha banda, á
Xunta de Galicia,  concretamente en relación ás parroquias do Val do Mera e do
tramo do Camiño Primitivo, e por outra banda ó Ministerio de Asuntos Económicos
e de Transformación Dixital. No primero caso adscribímonos ademais ó convenio
subscrito entre a FEGAMP e a Xunta de Galiza para a instalación de antenas,
comprometéndonos os concellos á cesión de terreos, a habilitar  os accesos e a
garantir  pois  o subministro eléctrico.  Un esforzo importante das entidades locais
bastante desproporcionado en relación ó que aporta a Xunta de Galiza, pero que se
considerou en todo caso necesario para mellorar a cobertura, e no municipio de
Lugo beneficiaranse un total de dezaseis entidades de poboación.
En relación á banda ancha, remitimos no seu día o informe completo ó Ministerio e
na Banda Ancha,  no plan de banda ancha actual  aprobáronse melloras en 593
agrupacións  de  vivendas  do  Concello,  sendo  en  primeiro  lugar  Adama  e
actualmente  Movistar  as  operadoras  encargadas  de  despregar  a  rede.  É  un
ministerio,que eu creo que confunden a veces, señor Carballo, banda ancha, fibra
óptica con telefonía móbil. O ministerio anualmente licita o despregue en múltiples
lugares, actualmente afecta a 370.000 zonas de todo o territorio español, 370.000
zonas,  e  faino  en  base  ós  seus  propios  estudos  de  zonas  de  sombra,  de
conectividade,  etc,  etc.  Ós informes que lle  elabora  cada xefatura provincial  de
Inspección de Telecomunicacións e no caso de Lugo tamén ó informe que nos lle
aportamos.
E teño que dicir que a xefatura provincial de Lugo aquí fixo un excelente traballo de
documentación ó punto que Lugo é unha das provincias máis favorecidas neste
plan,  non  só  de  Galicia  senón  de  toda  España.  E  na  propia  convocatoria
despréndese á dificultade de atender á totalidade das demandas que se poidan
producir.  Cousa  distinta  é  que  colaboremos  coa  xefatura  provincial  para
anticiparnos cara as necesidades de futuro. Para iso contamos co traballo da propia
xefatura...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Finalizou  o  seu  tempo.
Iniciamos a segunda quenda de intervencións, turno para o Partido Popular como
grupo propoñente.

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas de novo, alcaldesa. Miren, estamos ante un
plan  que  foi  referencia  e  fai  referencia  a  unha  limitada  relación  de  zonas  de
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despregue pero que recolle a posibilidade, señor Fernández, de amplialas, e aquí é
onde nos demandamos a actuación do goberno municipal facendo ese estudo das
cincuenta e catro parroquias do rural.
Xa sei que a Xefatura Provincial de Telecomunicacións fixo un estudo, pero segue
habendo zonas escuras as cales se deben incluír nese estudo. O que non parece
de recibo é que en maio de 2020 entrase no rexistro do Concello a solicitude de
Telefónica de España para levar a cabo ese despregue e non fose ata febreiro de
2022  cando  a  señora  Alvarellos  firmou  o  decreto  de  aprobación  do  plan  de
despregue da fibra óptica. Deberán explicarnos a nós e tamén a tódolos veciños de
Lugo onde estivo gardado ese expediente durante eses dous anos, e moito nos
tememos que estivese gardado esperando o mellor  momento para obter réditos
electorais.
Vostedes sempre poñen diante os seus intereses partidistas por riba dos intereses
dos veciños e veciñas de Lugo e moito máis por riba dos veciños do rural. Por iso,
aínda que sexa tarde o que lles pedimos agora é  que non deixen a ninguén fora
dese  plan,  que  dende  logo  melloraría  moito  a  vida  das  persoas  que  viven  e
traballan no rural. E estou seguro de que este servizo é probablemente o servizo
que faría mais atractiva a vida no rural, ademais de que fixaría poboación sobre
todo agora que vimos de pasar unha...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Moi ben, grazas. Quenda agora para Cidadáns.

-  JUAN  MANUEL  VIDAL-PARDO  GARCÍA:  Muchas  gracias.  Pues  sí,
efectivamente,  como  bien  decía  el  concejal  del  Partido  Socialista,  Miguel
Fernández,  es importante distinguir  el  tema de de la cobertura móvil  de la fibra
óptica
 Este grupo municipal también ha tenido la oportunidad de acudir  a las oficinas
territoriales para preguntar acerca de la cobertura móvil y es cierto que allí se dice
que existen muchas zonas que ya tienen una cobertura y sin embargo luego los
vecinos te dicen que esta cobertura no es tan buena como en un primer momento
se le dice. ¿Esto por qué es así? Porque en realidad muchas de las quejas de los
vecinos no tienen que ver,  aunque a veces se confunda con la cobertura móvil
porque pueden hacer una llamada, sino que tiene que ver efectivamente con el
caudal de fibra óptica que llegan a tener.
Y  esto  es  porque  cada  vez  más  gente,  sobre  todo  gente  joven,  lo  que  está
intentando  es  o  teletrabajar  en casas  que tienen  en  el  rural,  en  alguna  de las
parroquias  que  tenemos  en  Lugo,  o  porque,  por  ejemplo,  alguna  de  las
explotaciones ganaderas ya mucha de la información y de las gestiones que se
hacen directamente con la Xunta de Galicia se hacen a través de la red. Como no
hay, como no hay fibra o no hay buena red, muchas veces lo que se hace es tratar
de pinchos, por decirlo así, que utilizan como si fuera su internet, su fibra óptica.
Pero eso no es suficiente, no les dan caudal suficiente. Por eso creemos que sí es
oportuno  hacer  ese  estudio  para  ver  qué  zonas  realmente  no  tienen  la  fibra
adecuada  y creemos,  como decíamos antes,  que es un pilar  fundamental  para
tratar de generar ese modelo de...
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Moi ben, moitas grazas. Pois novamente quenda para o
portavoz do Gobierno, o concelleiro de Cohesión Territorial.

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ:  Grazas  de  novo.  Pois  señor  Carballo,  as
propostas que nos fan, eu creo que por descoñecemento, son inviables.
Primeiro ese novo estudo, porque o estudo fixémolo moi rigoroso e moi completo,
ensineillo,  e  está  aquí  a  súa  disposición,  ese  novo  estudo  que  nos  pide  sería
tecnicamente moi complexo porque habería que realizalo xa non núcleo a núcleo
como  fixemos,  senón  directamente  casa  por  casa  e  o  máis  importante,  non
aportaría  demasiados  datos  ó  que  xa  se  sabe.  Porque  mire,  sabemos  as
realidades,  sabemos as necesidades,  sabemos o que se está executando.  Polo
tanto resulta sinxelo saber o que queda pendente.
E tamén incentivar ou esixir, como din, ás operadoras, tampouco ten sentido. Os
plans elabóraos o propio Ministerio e as operadoras son as que acoden á licitación,
no seu caso o que fan é executar. Pero mire, a fibra óptica son infraestructuras
físicas que se desprenden en rede. Algo así, para que me entenda, e perdóeme ó
símil, como as tubos de abastecemento da auga ¿Verdade?
Polo tanto é materialmente imposible chegar a tódolos domicilios ó mesmo tempo, é
imposible. E o que diga o contrario ou minte ou trata de manipular e enganar ós
veciños e ás veciñas. Cando unha zona determinada se cubre, pois as agrupacións
de  vivendas  previstas,  é  necesaria  a  elaboración  do  novo  plan  para  poder
continuar. Nós continuaremos traballando, continuaremos esixindo como sempre o
fixemos, continuaremos en contacto ca...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben, moitas grazas, finalizou o seu tempo. Última
quenda para o grupo propoñente, trinta segundos.

-  RAMÓN  CARBALLO  PÁEZ:  Si,  primeiro  agradecer  o  apoio  de  Ciudadanos.
Lamentamos  que  o  goberno,  este  bi-goberno  volva  a  votar  en  contra  dunha
iniciativa do Partido Popular polo sinxelo feito de vir do Partido Popular. Pero o que
demostra, como di ben o señor Fernández, é que vostedes non están para traballar.
Se verdadeiramente quixeran traballar, nos si que nos comprometemos a ir vivenda
por vivenda para saber as necesidades e demandar que se poña a fibra óptica, e a
fibra óptica chegue a todos eses núcleos. Non, non o fixeron, porque vai a haber
zonas que son aínda escuras e non teñen cobertura. Polo tanto, fáganse...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Ben, unha sinxela aclaración, mais aló da explicación
técnica que xa lles deu pois o portavoz do goberno de cómo e por qué se están a
realizar pois estas actuacións. Dicirlle que a señora Alvarellos firmou todos os plans
de  despregue  no  momento  en  que  se  viron  cumpridas  todas  as  esixencias
administrativas,  como  non  pode  ser  doutra  maneira,  como  se  traballa  neste
Concello con rigorosidade e, dentro do posible, coa máxima premura cando o fin é
tan necesario, porque compartimos moitas das cuestións que se fixeron aquí, tan
necesario nun momento onde vemos que as telecomunicacións están sendo xa
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imprescindibles, no ámbito laboral, educativo, social, para evitar illamentos tamén
pois nas nosas persoas maiores e polo tanto pois contará co apoio e co traballo e
coa dedicación deste goberno.
Procedemos entón a votar a proposta do Partido Popular.

8/60  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  149/2022  DE REXISTRO  DE PLENO,  PARA  ELABORACIÓN  DUN
PLAN  DE  ACCESIBILIDADE  ÁS  ZONAS  VERDES  DA  CIDADE  (Exp.
2022/G004/000321)

Vista a antedita proposición, que foi ditaminada pola Comisión Ordinaria de
Sostibilidade Urbana e Cohesión Territorial celebrada o día 22 de abril de 2022, do
seguinte teor:

“Nun paseo polas distintas zonas verdes da cidade, ponse de manifesto o
mal estado dos accesos ás mesmas. Obstáculos no chan o pendentes de acceso
moi pronunciadas fai que estas contornas naturais sexan inaccesibles para aqueles
usuarios de idade avanzada ou con limitacións de mobilidade.

Así vemos algún espazo que dispón de aparatos de ximnasia biosaudable, e
outros que serían susceptibles da súa instalación, que suporían un bo reclamo para
usuarios destas características pero que debido ao abandono e á falta de previsión
son inaccesibles para estas persoas.

As persoas con diversidade funcional son titulares dos mesmos dereitos que
o resto dos cidadáns, e as administración locais deben ser quen de garantir que
podan disfrutar en igualdade de condicións de todas as dotacións das que dispón
cada un dos municipios.

A  Unión  Europea  identificou  na  súa  ‘Estrategia  Europea  2020’  ao
‘Envejecimiento Activo y Saludable’ como un dos grandes retos de todos os países
europeos.  É  por  isto  que  o  noso  Concello  non  pode  quedar  ao  marxe  destas
iniciativas  e debe dar resposta a este reto dando a posibilidade de disfrutar  de
actividades de ocio, en xeral, e de ocio en espazos naturais, en particular, a todos
os cidadáns independentemente das súas características persoais.

O  Concello  de  Lugo  non  pode  manter  a  súa  materia  pendente  na
accesibilidade, sexa cal sexa a súa localización ou o seu destinatario. Cómpre levar
a cabo unhas actuacións mínimas, inicialmente,  e inmediatas que solucionen os
casos máis curiosos para logo ir ampliando as actuacións de xeito que abarque a
todas as zonas verdes da nosa cidade.

Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  suscribe  esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

- Elaborar un plan de accesibilidade de zonas verdes da cidade de Lugo que
garanta que as persoas con discapacidade, poidan disfrutar da riqueza das nosas
zonas verdes.”
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Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, tres minutos para o Partido Popular para ser
portavoz.

-  MARÍA DEL CARMEN  LÓPEZ SILVA:  Gracias,  alcaldesa.  El  objeto  de  esta
iniciativa  es  conseguir  que  las  zonas  verdes  de  nuestra  ciudad  sean  lo  más
accesibles posible. El acuerdo es a priori sencillo, ya que se trataría de elaborar un
plan de accesibilidad global para planificar y dar prioridad a las acciones que sean
necesarias para alcanzar una excelencia que permita disfrutar a las personas con
discapacidad del patrimonio natural que tenemos en Lugo.
Antes de profundizar en esta iniciativa,  quiero destacar el trabajo hecho en este
campo  por  Auxilia  Lugo,  que  precisamente  este  año  está  celebrando  su  50
aniversario.  Quiero  hacer  hincapié  en la  guía de accesibilidad  que han creado,
donde  también  hay  un  apartado  específico  para  los  principales  parques  de  la
ciudad. Las mejoras de accesibilidad en Lugo no se pueden entender sin el trabajo
de esta entidad. Son todo un ejemplo y un orgullo para nosotros.
Si aspiramos a tener una ciudad accesible e inclusiva, no solo hay que trabajar para
peatonalizar el centro de Lugo o la Ronda. También hay que mirar hacia los barrios
y suprimir los obstáculos en el suelo o dar soluciones a las pendientes de acceso
en algunos casos muy pronunciadas.  Básicamente,  lo  que queremos es que se
planifique  el  trabajo  pendiente  y  que se dé  respuesta  a  los  vecinos,  como por
ejemplo,  a  la  petición  que  nos  hizo  estos  días  un  padre  para  llevar  a  su  hijo
dependiente  al  Parque  del  Rato  reclamando  que  se  reserve  una  zona  de
aparcamiento para discapacitados y también más pasos de peatones.
Nosotros ya hicimos un recorrido, no les quepa duda, por la mayoría de los parques
y zonas verdes de la ciudad, donde detectamos la necesidad de llevar a cabo una
serie de actuaciones mínimas e inmediatas que solucionen los casos más urgentes,
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para luego ir ampliando las actuaciones de manera que abarque todas las zonas
verdes de nuestra ciudad.
Quiero  aprovechar  esta  iniciativa  para  solicitar  que se estudie  la  posibilidad  de
incorporar en alguna zona más de las que hay en actualidad aparatos de gimnasia
bio-saludables y también pedirles que se mejoren su mantenimiento. Las personas
con diversidad funcional son titulares de los mismos derechos que el resto de los
ciudadanos y las administraciones locales deben ser capaces de garantizar que se
pueda disfrutar  en igualdad de condiciones  de todas las  dotaciones de las que
dispone cada uno de los municipios. La Unión Europea identificó en su estrategia
europea de 2020 al envejecimiento activo y saludable como uno de los grandes
retos de todos los países europeos. 
Es  por  esto  que  nuestro  Ayuntamiento  no  puede  quedar  al  margen  de  estas
iniciativas y debe dar respuesta a este reto, dando la posibilidad de disfrutar de
actividades de ocio en general y de ocio en espacios naturales en particular a todos
los ciudadanos, independientemente de sus características personales. Gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz de Cidadáns. 

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. Pues efectivamente,
esta propuesta es una propuesta que tiene que ver con un tema que en realidad
como sociedad nos afecta a todos.
Y es un tema que como sociedad no podemos mirar hacia otro lado. Es cierto, y
hay  que  reconocer  que  en  Lugo  han  existido  muchos  avances  en  cuanto  a  la
accesibilidad, pero eso no significa que no quede trabajo pendiente.
Existen muchas cosas por hacer y cuando desde un punto de vista político se dice
que se cree en la igualdad, el movimiento se demuestra andando. Y precisamente
la igualdad tiene que ver con poder crear oportunidades a todas las personas por
igual. Más allá del infortunio o la desgracia que hayan podido tener, que les haya
postrado pues en una silla de ruedas o les haya reducido la movilidad en el grado
que sea. Si no recuerdan mal hace ya un tiempo, no demasiado, se invitaba a todos
los portavoces, que muchos de ellos están hoy aquí sentados y precisamente lo
hacía la asociación Auxilia,  invitaba a todos los portavoces a que se dieran una
vuelta en silla de ruedas por Lugo.
Después de ese paseo, las declaraciones de todos los portavoces y de todos los
vecinos  que  tuvieran  ocasión  de  acudir  a  ese  paseo  fueron  unánimes.  Fueron
unánimes en cuanto a que las medidas que hay que tomar no son, no han sido
suficientes y queda mucho por hacer. En este sentido sí me gusta recordar que
incluso en algunas manifestaciones la alcaldesa decía que un simple bordillo que
puede ser de un solo centímetro y no se visualiza, no se visualiza como una barrera
arquitectónica, puede llegar a serlo.
Y tenía razón, efectivamente. Cosas que para el común de los mortales no pueden
suponer ningún tipo de problemas para alguien con una movilidad reducida sí lo
son.  Por  eso  el  hecho  de  que  el  parque  que  está  en  las  Gándaras  no  tenga
accesibilidad  o  tenga  un  pequeño  bordillo  para  acceder  es  un  impedimento,
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entendemos que importante para la gente que tiene movilidad reducida,  que en
parques de la ciudad como puede ser el  Parque de Frigsa,  no existan accesos
adecuados y no existan paradas de vehículos cerca de estas zonas para que pueda
acceder la gente con movilidad reducida.
También son problemas importantes y creo que este es el punto de vista desde el
que hay que ver este tipo de problemas.  Problemas muy pequeños que no nos
suponen, muy pequeños para la gente que no tiene problemas y que a lo mejor no
nos damos cuenta y quizás hay que abrir un poco las miras y tratar de proyectar
esta  visión  que  asociaciones  como  Auxilia  Lugo  nos  la  dan  y  ¿Por  que  no?
Hacerles caso y seguir el camino que nos van marcando.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz do Gobierno, o concelleiro de Cohesión Territorial. 

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Moitas grazas de novo. Pois o primeiro que se
bota en falta nesta proposición é cando menos un pouquiño máis de concreción á
hora de formular. Porque expresións como "As zonas verde da cidade", "Os casos
máis curiosos" ou incluso "Os espazos naturais" así, en xeral, son o suficientemente
xenéricos como para que non saibamos exactamente do que están a falar. 
Porque imos a ver ¿Vostedes onde din a atopar esas deficiencias? ¿No parque de
Frigsa? ¿No paseo do Miño? ¿En Penarrubia? ¿Nos máis de 1.400.000 metros
cadrados de zonas verdes do ámbito urbán? Miren, é algo así como, pois sendo
necesario un canalón,  nos soliciten que cambiemos a totalidade dos tellados de
tódolos edificios municipais. Porque vostedes non concretan.
De modo que, coincidindo coa filosofía da proposición, como non podía ser doutra
maneira,  agradeceríamos  neste  e  noutros  moitos  temas  un  pouquiño  máis  de
traballo, algo máis de rigorosidade por parte do Partido Popular á hora de presentar
este  tipo  de  debates.  E  por  descontado  que  coincidimos  en  defender  que  as
persoas  con  diversidade  funcional  teñen  os  mesmos  dereitos,  faltaría  máis.
Recórdolles que foron os gobernos socialistas deste concello os que levan anos,
décadas executando iniciativas e tomando medidas nesta liña.
Dunha  forma  ademais  pois  absolutamente  transversal  entre  distintos
departamentos. E con avances importantes como acaba de recoñecer o señor Vidal
Pardo, que ademáis llo agradezo. A tal punto que fomos merecedores de diferentes
distincións de recoñecido prestixio coma o Premio Reina Sofía no 2006, distinción
Destino  Turístico  Accesible  no  2015,  Cidade  Máis  Accesible  tamén  no  2015,
mención especial da Comunidade Europea no 2017. 
E recordarlles tamén que en tódolos proxectos que se aproban se ten en conta de
forma  prioritaria  o  compoñente  de  accesibilidade,  como  no  podía  ser  de  outra
maneira.
Por outra banda, é sabido que a alcaldesa non só mantén contacto con tódolos
colectivos da cidade, senón que o seu despacho está sempre, permanentemente
aberto  para  recibir  cantas  proposicións  e  cantas  suxerencias  se  considere.  E
ademais  recórdolles  tamén  que  existe  un  gabinete  municipal  de  Accesibilidade
onde se poden presentar todas as demandas.
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Efectivamente se teñen atendido e solucionado temas de accesibilidade en relación
a deportes, servizos sociais, etcétera, etcétera... Non existindo neste momento, ou
polo menos a min non me consta, peticións pendentes a este respecto no que se
refire ás zonas verdes da cidade. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Desculpen, que estaba silenciado. Digo que iniciamos a
segunda quenda de intervencións por parte do grupo propoñente, a portavoz do
Partido Popular. 

- MARÍA CARMEN LÓPEZ SILVA: Señor Fernández, si desconoce los problemas
será porque a lo mejor usted no escuchó a los vecinos. Nosotros los escuchamos y
le podemos señalar un montón de problemas. Yo le invito a venir conmigo. Yo lo he
hecho esta semana, recorrer los parques y zonas verdes de Lugo. Hablamos en
general porque en todos hemos encontrado problemas.
El  Parque  del  Miño,  el  parque  de  Rato,  Rosalía,  Sagrado  Corazón...  dice  que
hemos conseguido un montón de premios. Es cierto, se ha parado en el 2017 ¿Qué
ha ocurrido a partir del 2017? Por si tiene alguna duda del recorrido y de lo que está
ocurriendo en Lugo, le puedo enseñar fotos del estado en el que hemos encontrado
nuestros parques.
Le invito también a pasarse por nuestro grupo municipal  y se las paso. No hay
problema  ninguno.  Pero  creemos  que  esta  necesidad  es  prioritaria  en  nuestra
ciudad.  Queremos  ser  constructivos  apoyando  nuestra  ciudad  y  planteando
medidas en positivo. Para eso estamos aquí. No venimos con el ánimo de discutir
esta propuesta y "por qué tú más y tú más".
Es necesario proporcionar acceso universal a las zonas verdes y lo es lograr que
nuestra ciudad sea 100% inclusiva. Hay que garantizar el uso de los parques al
mayor número de personas, teniendo en cuenta todos los tipos de discapacidad:
física,  sensorial,  intelectual,  psíquica,  múltiple...  Recordemos,  aproximadamente
hoy en día el 15 de la población mundial  vive con algún tipo de discapacidad y
aumenta la prevalencia conforme vamos todos y todas cumpliendo años.
Es  necesario  una  gestión  de  estos  espacios  centrada  en  la  accesibilidad,
especialmente si  la intención es avanzar hacia un modelo de sostenibilidad que
reduzca la desigualdad ambiental en nuestra ciudad. Señor Fernández, le reitero mi
propuesta  de  recorrer  con  usted  todas  las  zonas  verdes  de  Lugo  la  próxima
semana.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:Moi  ben.  Moitas  grazas.  Segunda  quenda  para  o
portavoz de Cidadáns.

-  JUAN MANUEL VIDAL-PARDO  GARCÍA:  Sí,  muy  brevemente.  Simplemente
para insistir  y recordar la necesidad de seguir trabajando en este sentido que el
trabajo realizado no puede ser, o sea, no nos podemos felicitar solo por el trabajo
realizado y abandonar el trabajo que nos queda en el futuro. Que si una asociación
como Auxilia sigue exigiendo, pidiendo que se sigan haciendo cosas, será por algo
y efectivamente, como aquello que me criticó una vez un concejal que ya no está, a
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veces  hay  que  pasearse  un  poco  más  por  Lugo  para  darse  cuenta  de  las
necesidades que tenemos y esperamos sinceramente que se siga trabajando en
este sentido y por eso apoyaremos esta propuesta. Nada más y muchas gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben, moitas grazas. Pois segunda quenda para o
portavoz do Gobierno, o tenente da alcaldesa e de Cohesión Territorial.

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ:  Moitas  grazas.  Señora  López  Silva,  amiga
Macamen, eu agradézolle que me convide a unha excursión. Iría encantado, pero
asegúrolle que para ter coñecemento da situación das zonas verdes e dos parques,
non necesito iso porque os recorremos permanentemente, porque ademais temos
información de primeira man, tanto dos técnicos municipais como das empresas
encargadas do mantemento. E sexamos serios, este Concello leva feito e está a
facer múltiples iniciativas en relación á accesibilidade. Teño aquí unha ampla lista
de proxectos que se están executando ou en execución: Gallego Tato, República
Arxentina, Perímetro da ponte das Lavandeiras, parques infantís de Novo Freire,
Augas Férreas, Avenida das Américas, Avenida de San Roque, con incorporación
ademais de solo adaptado, varandas de madeira, etcétera, etcétera.
De maneira que, se realmente queren ser útiles como dixo na intervención, sabe
que  hai  moitos  mecanismos  para  facernos  chegar  esas  demandas  e  esas
esixencias, que lle din que lle trasladan os veciños e veciñas, e en todo caso o noso
despacho, os nosos despachos de distintos departamentos sempre abertos para
que,  nesa actitude constructiva  que di  que teñen nos fagan chegar  todas esas
demandas que lle aseguro que as estudaremos e, no seu caso, as resolveremos co
máximo interese. E ese paseo que di que fixo pode amplialo un pouquiño, se acaso,
e  acercarse  ós  Lagos  de  Teixeiro,  ó  Horteiro  dos  Muíños  do  Mera,  ambos  de
titurlaridade...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben. moitas grazas. Quenda agora para o grupo
propoñente para clausurar este debate, trinta segundos. 

- MARÍA CARMEN LÓPEZ SILVA: Señor Fernández, como alguien dijo, no es la
discapacidad lo que hace difícil la vida, sino los pensamientos y acciones de los
demás. Espero que todos hoy votemos a favor de hacer más fácil  la vida de la
ciudadanía de Lugo y se olviden de los rodillos al PP. Gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Non lle deu tempo ó portavoz do Goberno, xa digo eu, a
quen facían referencia, eses espazos verdes tamén eran dependentes da Xunta de
Galiza e que ó mellor, si se pasa por alí, visualiza mellor e tamén pon deberes na
súa propia casa.
Eu quédome co positivo, que é que se dixo aquí que se está facendo moito e que
Lugo  é  unha  cidade  accesible,  porque  aparte  así  tamén  nolo  recoñeceron  en
distintos galardóns dende fai anos onde se está traballando, levase moitos anos
traballando e como moi ben se dixo por parte do Goberno pero tamén da oposición
nesa mesa de accesibilidade onde se marcan alí as prioridades, e tamén somos
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conscientes de que queda moito por facer, porque calquera impedimento que poida
impedir a unha persoa acceder a algún lugar evidentemente é un centímetro que
hai que eliminar, e temos que traballar para ter esa cidade a cota cero, que é un
dos grandes obxectivos. Pero non se fai nin en un día, nin en dous nin en tres; é un
proceso, un proceso onde levamos inmersos anos, un proceso onde todo proxecto
de nova creación xa avanza con esa liña de cota cero e polo tanto xa son zonas
accesibles e polo tanto non hai que intervir aí.
E todo o que viña con anterioridade, porque é certo que as cidades non estaban
pensadas  antaño  para  ser  accesibles,  igual  que  eran  cidades  que  estaban
pensadas para o coche e non para as persoas, e polo tanto estamos nesa gran
transformación e quedan cousas por facer pero, claro, falar así, dentro do abstracto
de  "mellorar",  de  "plans  de  accesibilidade  a  zonas  verdes"...  sen tampouco  nin
concretar a qué lle denominamos unha zona verde ¿Un parque infantil é unha zona
verde ou é unha zona de ocio, ou é unha zona saudable?
Porque é que facer un batiburrillo de todo... Eu anímolles a que fagan propostas
concretas de verdade, porque todas as propostas concretas serán ben recibidas,
que aproveiten esa mesa de accesibilidade onde alí se marcan as prioridades e
onde se ten moi presente ós colectivos como Auxilia que aquí se citou neste debate
e  que  son  quen  realmente  van  fixando  basicamente  as  prioridades  dentro  das
dispoñibilidades existentes que intentamos que cada vez sexan mais. Porque como
digo o obxectivo, e créame que creo que o compartimos todos é que teñamos esa
cidade de cota cero, pero anímolles a que cando fagan propostas as concreticen
para poder ser mais útiles.
Procedemos entón a votar esta proposta.

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

PERSOAL

9/61  DACIÓN  DE  CONTA  DOS  DECRETOS  DE  ALCALDÍA  SOBRE
LEVANTAMENTO  DE  REPARO  DE  LEGALIDADE  POLOS  SERVIZOS
EXTRAORDINARIOS DURANTE OS MESES DE NOVEMBRO E DECEMBRO DE
2021

Examinado  o  expediente  tramitado  para  os  efectos  e  visto  o  informe
proposta do Servizo de Persoal, do 1 de abril de 2022, conformado pola Tenenta de
Alcaldesa Delegada da Área respectiva, e cuxo teor literal é o seguinte:

“Asunto.-  Dación de conta ó Pleno dos Decretos da Alcaldía:
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-  Número  11261/2021,  de  vinte  e  un  de  decembro,  relativo ao 
levantamento de reparo efectuado pola Excma.  Sra.  Alcaldesa de Lugo ao
informe  emitido  polo  Interventor  Municipal  de  ref.  2021/2022  (16-12-2021),
no expediente  de  solicitude  de  aboamento  pola  realización  de  servizos
extraordinarios  levados a cabo por persoal funcionario (don Pablo Fariñas
Franco) do Parque Móbil no mes de novembro de dous mil vinte e un, por
superar o límite establecido no Regulamento Interno de Persoal. 

- Número 976/2022, de vinte e oito de xaneiro, relativo ao  levantamento
de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido
polo  Interventor  Municipal  de  ref.  2022/22  (17-01-2022),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo por persoal funcionario do Servizo de Extinción de Incendios no mes
de novembro de dous mil  vinte  e  un,  por  superar  o  límite  establecido no
Regulamento Interno de Persoal.

- Número 1171/2022, de catro de febreiro, relativo ao  levantamento de
reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor  Municipal  de  ref.  2022/112  (02-02-2022),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo por persoal funcionario da Policía Local no mes de outubro de dous
mil vinte e un, por superar o límite establecido no Regulamento Interno de
Persoal.

- Número 1172/2022, de catro de febreiro e número 1227/2022, de catro
de febreiro, relativo ao  levantamento de reparo efectuado pola Excma. Sra.
Alcaldesa  de  Lugo  ao  informe  emitido  polo  Interventor  Municipal  de  ref.
2022/113  (02-02-2022),  no expediente  de  solicitude  de  aboamento  pola
realización  de  servizos  extraordinarios  levados  a  cabo  por  persoal
funcionario da Policía Local no mes de novembro de dous mil vinte e un, por
superar o límite establecido no Regulamento Interno de Persoal.

 - Número 1498/2022, de dez de febreiro, relativo ao  levantamento de
reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor  Municipal  de  ref.  2022/139  (07-02-2022),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo polo traballador laboral de Conserxería don Victor Rodríguez Castedo
no mes de novembro de dous mil vinte e un por superar o límite establecido
no Convenio Colectivo Único e no Estatuto dos Traballadores.

- Número 1634/2022, de quince de febreiro, relativo ao  levantamento de
reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor  Municipal  de  ref.  2022/184  (10-02-2022),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo por persoal funcionario do Parque Móbil (don Pablo Fariñas Franco)
no mes de decembro de dous mil vinte e un, por superar o límite establecido
no Regulamento Interno de Persoal.

-  Número  2032/2022,  de  vinte  e  tres  de  febreiro,  relativo ao 
levantamento de reparo efectuado pola Excma.  Sra.  Alcaldesa de Lugo ao
informe  emitido  polo  Interventor  Municipal  de  ref.  2022/243  (17-02-2022),
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no expediente  de  solicitude  de  aboamento  pola  realización  de  servizos
extraordinarios  levados a cabo polo traballador laboral de Conserxería don
Victor Rodríguez Castedo no mes de decembro de dous mil vinte e un, por
superar o límite establecido no Convenio Colectivo Único e no Estatuto dos
Traballadores.

-  Número 2539/2022,  de oito de marzo,  relativo ao  levantamento de
reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor  Municipal  de  ref.  2022/312  (03-03-2022),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo por persoal funcionario da Policía Local (don Jesús Piñeiro Santos) no
mes de novembro de dous mil vinte e un, por superar o límite establecido no
Regulamento Interno de Persoal.

-  Número 2414/2022,  de tres de marzo,  relativo ao  levantamento de
reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor  Municipal  de  ref.  2022/301  (01-03-2022),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo por persoal funcionario da Policía Local no mes de decembro de dous
mil vinte e un, por superar o límite establecido no Regulamento Interno de
Persoal.

- Número 2893/2022, de dezasete de marzo, relativo ao  levantamento
de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido
polo  Interventor  Municipal  de  ref.  2022/192  (10-02-2022),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo por persoal funcionario do Servizo de Extinción de Incendios no mes
de decembro de  dous  mil  vinte  e  un,  por  superar  o  límite  establecido no
Regulamento Interno de Persoal.

Examinado  o  expediente  de  referencia  neste  obran,  entre  outros,  os
seguintes:

ANTECEDENTES
Polos Decretos da Excma. Sra. Alcaldesa Presidenta do Excmo. Concello de

Lugo  número  11261/2021  do  vinte  e  un  de  decembro  de  dous  mil  vinte  e  un;
976/2022 do vinte e oito de xaneiro de dous mil vinte e dous; 1171/2022 do catro de
febreiro de dous mil vinte e dous; 1172/2022 e 1227/2022 do catro de febreiro de
dous mil  vinte e dous;  1498/2022 do dez de febreiro de dous mil  vinte e dous;
1634/2022 do quince de febreiro de dous mil vinte e dous; 2032/2022 do vinte e tres
de febreiro de dous mil vinte e dous; 2539/2022 do oito de marzo de dous mil vinte
e dous;  2414/2022 do tres de marzo de dous mil  vinte e dous e 2893/2022 do
dezasete  de  marzo  de  dous  mil  vinte  e  dous,  formulase  o  levantamento  de
reparo/discrepancia  formulada  pola  Intervención  Municipal,  en  relación  cos
expedientes  de  aprobación  e  pagamentos  de  gratificacións  por  servizos
extraordinarios  realizados  polo  persoal  sinalado  nos  parágrafos  anteriores  nos
meses de outubro, novembro e decembro de dous mil vinte e un.

CONSIDERACIÓNS XURÍDICAS
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O  levantamento  de  reparo  por  parte  da  Alcaldía  é  unha  cuestión  que
aparece regulada nos artigos  215 e seguintes do Real  decreto 2/2005 de 5 de
marzo, polo que se aproba o texto refundido da Lei de facendas locais,  na súa
redacción formulada pola Lei 27/2013, do 27 de decembro de Racionalización e
sostibilidade da  Administración local, nos seguintes termos:
            “Artículo 215. Reparos.

Si  en  el  ejercicio  de  la  función  interventora  el  órgano  interventor  se
manifestara en desacuerdo con el fondo o con la forma de los actos, documentos o
expedientes  examinados,  deberá  formular  sus  reparos  por  escrito  antes  de  la
adopción del acuerdo o resolución.

Artículo 216. Efectos de los reparos.
1. Cuando la disconformidad se refiera al reconocimiento o liquidación de

derechos  a  favor  de  las  entidades  locales  o  sus  organismos  autónomos,  la
oposición se formalizará en nota de reparo que, en ningún caso, suspenderá la
tramitación del expediente.

2.  Si  el  reparo  afecta  a  la  disposición  de  gastos,  reconocimiento  de
obligaciones u ordenación de pagos, se suspenderá la tramitación del expediente
hasta que aquél sea solventado en los siguientes casos:

a)  Cuando  se base en la  insuficiencia  de crédito  o  el  propuesto  no sea
adecuado.

b) Cuando no hubieran sido fiscalizados los actos que dieron origen a las
órdenes de pago.

c)  En  los  casos  de  omisión  en  el  expediente  de  requisitos  o  trámites
esenciales.

d)  Cuando  el  reparo  derive  de  comprobaciones  materiales  de  obras,
suministros, adquisiciones y servicios.

Artículo 217. Discrepancias.
1. Cuando el órgano a que afecte el reparo no esté de acuerdo con este,

corresponderá al presidente de la entidad local resolver la discrepancia, siendo su
resolución ejecutiva. Esta facultad no será delegable en ningún caso.

2. No obstante lo dispuesto en el apartado anterior, corresponderá al Pleno
la resolución de las discrepancias cuando los reparos:

a) Se basen en insuficiencia o inadecuación de crédito.
b)  Se  refieran  a  obligaciones  o  gastos  cuya  aprobación  sea  de  su

competencia.
Artículo 218. Informes sobre resolución de discrepancias.
1.- El órgano interventor elevará informe al Pleno de todas las resoluciones

adoptadas  por  el  Presidente  de  la  Entidad  Local  contrarias  a  los  reparos
efectuados,  así  como  un  resumen  de  las  principales  anomalías  detectadas  en
materia de ingresos. Dicho informe atenderá únicamente a aspectos y cometidos
propios del ejercicio de la función fiscalizadora, sin incluir cuestiones de oportunidad
o conveniencia de las actuaciones que fiscalice.

Lo  contenido  en  este  apartado  constituirá  un  punto  independiente  en  el
orden del día de la correspondiente sesión plenaria.
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El  Presidente  de  la  Corporación  podrá  presentar  en  el  Pleno  informe
justificativo de su actuación.

2.- Sin perjuicio de lo anterior, cuando existan discrepancias, el Presidente
de la Entidad Local podrá elevar su resolución al órgano de control competente por
razón de la materia de la Administración que tenga atribuida la tutela financiera.

3.- El órgano interventor remitirá anualmente al Tribunal de Cuentas todas
las resoluciones y acuerdos adoptados por el Presidente de la Entidad Local y por
el  Pleno  de  la  Corporación  contrarios  a  los  reparos  formulados,  así  como  un
resumen de  las  principales  anomalías  detectadas en materia  de  ingresos.  A  la
citada documentación deberá acompañar,  en su caso,  los informes justificativos
presentados por la Corporación local”.

Convén  sinalar,  ademais,  que tanto o  levantamento  de reparo  efectuado
pola Excma. Sra.  Alcaldesa a través dos Decretos da Alcaldía número 11261/2021
do vinte e un de decembro de dous mil vinte e un;  976/2022 do vinte e oito de
xaneiro de dous mil vinte e dous; 1171/2022 do catro de febreiro de dous mil vinte e
dous;  1172/2022  e  1227/2022  do  catro  de  febreiro  de  dous  mil  vinte  e  dous;
1498/2022 do dez de febreiro de dous mil vinte e dous; 1634/2022 do quince de
febreiro de dous mil vinte e dous; 2032/2022 do vinte e tres de febreiro de dous mil
vinte e dous; 2539/2022 do oito de marzo de dous mil vinte e dous; 2414/2022 do
tres de marzo de dous mil vinte e dous e 2893/2022 do dezasete de marzo de dous
mil vinte e dous, ten a súa xustificación legal  na reiterada doutrina xurisprudencial
dictada polo Tribunal Supremo e polos Tribunais Superiores de Xustiza relativa á
interdicción  do  enriquecemento  inxusto  (Sentenzas  do  Tribunal  Supremo  de
11/05/89,  13/07/84,  20/10/87,  11/02/91,  19/11/92,  etc,  e  Sentenza  do  Tribunal
Superior de Xustiza de Cantabria de 20/07/2000), máxime tendo en conta que no
referido  expediente  consta  plenamente  acreditado  que  os  precitados  servizos
extraordinarios foron realizados no seu día  polo persoal deste Concello polo que
lle corresponde á  Administración municipal proceder o seu pagamento.

Resulta  especialmente  significativa,  neste  senso, a  reiterada  doutrina
xurisprudencial  ditada polo Tribunal Supremo en canto contempla a doutrina do
enriquecemento inxustificado tanto como aplicación dun principio xeral propiamente
dito,  como aplicación dunha institución xurídica autónoma, como así o recoñece
expresamente a Sentenza do Tribunal Supremo  nº 82/2016, de 19 de febreiro ( RJ
2016/710), en canto sinala literalmente, entre outros extremos, no seu Fundamento
de de Dereito Segundo, que:

“SEGUNDO.-  1.  La  parte  demandada,  al  amparo  del  ordinal  tercero  del
artículo 477. 2       LEC      (RCL 2000, 34, 962 y RCL 2001, 1892)   , interpone recurso de
casación que articula en dos motivos, habiendo sido inadmitido el primero de ellos. 

En el  motivo segundo,  que ha resultado admitido,  denuncia  la aplicación
indebida  de  la  doctrina  del  enriquecimiento  injustificado,  particularmente  de  su
carácter subsidiario; con cita de la  STS de 7 de diciembre de 2011      (RJ 2012, 31)    .

2.  En  el  presente  caso,  por  la  fundamentación  que  a  continuación  se
expone, el motivo planteado debe ser desestimado.

3. Con carácter general la doctrina jurisprudencial de esta Sala contempla la
doctrina  del  enriquecimiento  injustificado  tanto  como  aplicación  de  un  principio
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general, propiamente dicho, como aplicación de una institución jurídica autónoma.
En este sentido, la  STS de 13 de enero de 2015 (núm. 768/2015      (RJ 2015, 267)   ),
entre otros extremos, declara: 

«[...]  En  realidad;  como  hemos  recordado  en  otras  ocasiones,  el
enriquecimiento injusto «tiene en nuestro ordenamiento no sólo la significación de
un principio de Derecho aplicable como fuente de carácter subsidiario,  sino muy
acusadamente  la  de  una  institución  jurídica  recogida  en  numerosos  preceptos
legales aunque de forma inconexa» ( Sentencia de 1 de diciembre de 1980      (RJ  
1980, 4732) , con cita de la anterior de 12 de enero de 1943). 

Como principio  general  del  derecho,  cuya formulación  sería «nadie  debe
enriquecerse  injustamente  o  sin  causa  a  costa  de  otro»,  se  aplica  de  forma
subsidiaria,  en  defecto  de  ley  y  de  costumbre,  y  también  informa  el  Derecho
patrimonial,  para  evitar  que  puedan  producirse  enriquecimientos  injustos,  y
contribuye a su interpretación en tal  sentido. Como institución jurídica autónoma
(enriquecimiento sin causa), y sin perjuicio de las eventuales previsiones legales, su
aplicación descansa sobre la concurrencia de un elemento económico (la ganancia
de uno, correlativa al empobrecimiento de otro, mediando un nexo de causalidad
entre ambas), y una condición jurídica (la ausencia de causa justificativa)».

Por conseguinte, vistos os antecedentes anteriormente expostos, procede
darlle  conta  ó  Pleno  do  Concello  de  Lugo  dos  Decretos  da  Alcaldía  número
11261/2021 do vinte e un de decembro de dous mil vinte e un;  976/2022 do vinte e
oito de xaneiro de dous mil vinte e dous; 1171/2022 do catro de febreiro de dous mil
vinte e dous; 1172/2022 e 1227/2022 do catro de febreiro de dous mil vinte e dous;
1498/2022 do dez de febreiro de dous mil vinte e dous; 1634/2022 do quince de
febreiro de dous mil vinte e dous; 2032/2022 do vinte e tres de febreiro de dous mil
vinte e dous; 2539/2022 do oito de marzo de dous mil vinte e dous; 2414/2022 do
tres de marzo de dous mil vinte e dous e 2893/2022 do dezasete de marzo de dous
mil vinte e dous, relativo ao  levantamento de reparo efectuado pola Excma. Sra.
Alcaldesa  de  Lugo  aos  informes  emitidos  polo  Interventor  Municipal  de  ref.
2021/2022 (16-12-2021), 2022/22 (17-01-2022), 2022/112 (02-02-2022), 2022/113
(02-02-2022),  2022/139  (07-02-2022),  2022/184  (10-02-2022),  2022/243  (17-02-
2022),  2022/312  (03-03-2022),  2022/301  (01-03-2022)  e  2022/192  (10-02-2022)
nos  expedientes  de  solicitude  de  aboamento  pola  realización  de  servizos
extraordinarios por exceder o límite establecido no Regulamento Interno de Persoal,
a funcionarios do Servizo de Extinción de Incendios correspondente aos meses de
novembro e decembro de dous mil vinte e un; ao traballador laboral de Conserxería
don  Victor  Rodríguez  Castedo  por  superar  o  límite  establecido  no  Convenio
Colectivo  Único  e  no  Estatuto  dos  Traballadores  nos  meses  de  novembro  e
decembro de dous mil vinte e un; ao funcionario do Parque Móbil don Pablo Fariña
Franco por superar o límite establecido no Regulamento Interno de Persoal nos
meses de novembro e decembro de dous mil vinte e un; a funcionarios da Policía
Local correspondentes aos meses de outubro, novembro e decembro de dous mil
vinte e un por superar o límite establecido no Regulamento Interno de Persoal.

Con  base  no  anteriormente  exposto  proponse,  de  conformidade  co
establecido no artigo 217.2 do Real decreto legislativo 2/2004, do  5 de marzo polo
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que se aproba o texto refundido da Lei de facendas locales,  que polo Concello
Pleno de Lugo  se adopten  os seguintes acordos:

Primeiro.-  Dar conta ó Pleno do Concello de Lugo do Decreto da Alcaldía
número 11261/2021 do vinte e un de decembro de dous mil vinte e un, relativo ao 
levantamento de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe
emitido polo Interventor Municipal de ref. 2021/2022 (16-12-2021) no expediente de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios que superaban
o límite establecido no Regulamento Interno de Persoal, ó funcionario do Parque
Móbil  correspondentes ao mes de novembro de dous mil vinte e un; Decreto da
Alcaldía  número 976/2022 do vinte e oito de xaneiro de dous mil  vinte e dous,
relativo ao  levantamento de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo
ao  informe  emitido  polo  Interventor  Municipal  de  ref.  2022/22  (17-01-2022)
no expediente  de  solicitude  de  aboamento  pola  realización  de  servizos
extraordinarios  que  superaban  o  límite  establecido  no  Regulamento  Interno  de
Persoal, a funcionarios do Servizo de Extinción de Incendios correspondentes ao
mes de novembro de dous mil vinte e un; Decreto da Alcaldía número 1171/2022 do
catro de febreiro de dous mil  vinte e dous,  relativo ao  levantamento de reparo
efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo Interventor
Municipal de ref. 2022/112 (02-02-2022) no expediente de solicitude de aboamento
pola  realización  de  servizos  extraordinarios  a  funcionarios  da  Policía  Local
correspondentes ao mes de outubro de dous mil vinte e un  por superar o límite
establecido  no  Regulamento  Interno  de  Persoal;  Decreto da  Alcaldía  número
1172/2022 e 1227/2022 do catro de febreiro de dous mil vinte e dous, relativo ao 
levantamento de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe
emitido polo Interventor Municipal de ref. 2022/113 (02-02-2022) no expediente de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios a funcionarios
da Policía Local correspondentes ao mes de novembro de dous mil vinte e un por
superar o  límite  establecido  no  Regulamento  Interno  de  Persoal;  Decreto da
Alcaldía número 1498/2022 do dez de febreiro de dous mil vinte e un, relativo ao 
levantamento de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe
emitido polo Interventor Municipal de ref. 2022/139 (07-02-2022) no expediente de
solicitude  de  aboamento  pola  realización  de  servizos  extraordinarios  realizados
polo traballador laboral de Conserxería don Victor Rodríguez Castedo no mes de
novembro de dous mil  vinte e un por  superar  o límite establecido no Convenio
Colectivo  Único  e  no  Estatuto  dos  Traballadores;  Decreto da  Alcaldía  número
1634/2022 do quince de febreiro de dous mil vinte e dous, relativo ao  levantamento
de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor Municipal de ref. 2022/184 (10-02-2022) no expediente de solicitude de
aboamento  pola  realización  de  servizos  extraordinarios  que  superaban  o  límite
establecido no Regulamento Interno de Persoal, ó funcionario do Parque Móbil don
Pablo Fariñas Franco correspondentes ao mes de decembro de dous mil vinte e un;
Decreto da Alcaldía número 2032/2022 do vinte e tres de febreiro de dous mil vinte
e dous, relativo ao  levantamento de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa
de Lugo ao informe emitido polo Interventor Municipal  de ref.  2022/243 (17-02-
2022)  no expediente  de  solicitude  de  aboamento  pola  realización  de  servizos
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extraordinarios que superaban o límite establecido no Convenio Colectivo Único e
no Estatuto dos Traballadores,  ao traballador  laboral  de  Conserxería  don Victor
Rodríguez Castedo correspondentes ao mes de decembro de dous mil vinte e un;
Decreto da Alcaldía número 2539/2022 do oito de marzo de dous mil vinte e dous,
relativo ao  levantamento de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo
ao  informe  emitido  polo  Interventor  Municipal  de  ref.  2022/312  (03-03-2022)
no expediente  de  solicitude  de  aboamento  pola  realización  de  servizos
extraordinarios  ó  funcionario  da  Policía  Local  don  Jesús  Piñeiro  Santos
correspondentes ao mes de novembro de dous mil vinte e un por superar o límite
establecido  no  Regulamento  Interno  de  Persoal;  Decreto  da  Alcaldía  número
2414/2022 do tres de marzo de dous mil vinte e dous, relativo ó levantamento de
reparo  efectuado  pola  Excma.  Alcaldesa  de  Lugo  ao  informe  emitido  polo
Interventor Municipal de ref. 2022/301 (01-03-2022) no expediente de solicitude de
abono  pola  realización  de  servizos  extraordinarios   que  superaban  o  límite
establecido no Regulamento Interno de Persoal,  a funcionarios  da Policía  Local
correspondentes ao mes de decembro de dous mil vinte e un e Decreto da Alcaldía
número 2893/2022  do dezasete  de marzo de dous mil  vinte  e  dous,  relativo  ó
levantamento  de  reparo  efectuado  pola  Excma.  Alcaldesa  de  Lugo  ao  informe
emitido polo Interventor Municipal de ref. 2022/192 (10-02-2022) no expediente de
solicitude de abono pola realización de servizos extraordinarios  que superaban o
límite establecido no Regulamento Interno de Persoal, a funcionarios do Servizo de
Extinción de Incendios correspondentes ao mes de decembro de dous mil vinte e
un.

Segundo.-  Dar traslado do acordo plenario que se adopte ao Servizo de
Intervención Municipal co  fin de que lle remita anualmente ao Tribunal de Contas 
todas as resolucións e acordos adoptados pola Alcaldesa e polo Pleno contrarios
aos reparos formulados, e isto de conformidade co previsto no artigo 218.3 do Real
Decreto 2/2005, do 5 de marzo, polo que se aproba o texto refundido da Lei de
Facendas Locais.”

De todo o cal o Excmo. Concello Pleno quedou informado para os oportunos
efectos.

ACTAS E GOBERNO

10/62  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 21 DE MARZO DE 2022, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS E CORRESPONDENTES AO ANO 2022 (Exp.
2022/G004/000304)

En conformidade co informe do Secretario Xeral do Pleno en substitución do
Vicesecretario  municipal,  obrante  no  expediente,  e  para  dar  cumprimento  ao
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establecido no artigo 42 do Regulamento de organización, funcionamento e réxime
xurídico das entidades locais  aprobado polo Real  decreto 2568/1986,  do 28 de
novembro, así como ao disposto no artigo 22 do Regulamento orgánico municipal
do Pleno do Concello de Lugo, ao Excmo. Concello Pleno DÁSELLE CONTA das
resolucións ditadas pola Alcaldía e polos seus Delegados e Delegadas, que obran
no Servizo de Actas e Goberno dende o día 21 de marzo de 2022, coa numeración
3216/2022 a 4013/2022, na plataforma electrónica TECOL, recollidas no Libro único
de resolucións correspondente ao ano 2022.

De todo o cal, a Excma. Corporación quedou informada para os oportunos
efectos.

ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:

A)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
150/2022 DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN COS PUNTOS DE CARGA
E DESCARGA

Visto o referido rogo, do teor literal seguinte:

 A pandemia e as restricións dos últimos anos deixaron tras de si un rego de
dificultades  para  diversos  sectores  económicos.  Na  nosa  cidade  o  sector  da
distribución  é  un  dos  afectados  que  está  a  solicitar  medidas  que  faciliten  o
desenrolo  da  súa  actividade.  O auxe  do  comercio  electrónico  está  a  aumentar
exponencialmente, o que a menudo provoca unha maior conxestión e a necesidade
de  actualizar  as  ordenanzas  que  regulan  a  mobilidade  urbana,  xa  que  o  uso
inadecuado ou a falta de zonas de carga e descarga dificultan as tarefas cotidianas
de reparto. 

O Grupo Municipal do Partido Popular trae ante o PLENO un ROGO para
que se tomen as seguintes medidas:

 Ampliar os puntos de carga e descarga no casco histórico da cidade,
favorecendo e axilizando as tarefas dos distribuidores e reducindo as
aglomeracións  de  vehículos.  Unha  primeira  medida  podería  ser
habilitar  o  carril  bus  da  rúa  Montevideo  para  carga  e  descarga
(mentres  non  se  lle  da  outro  uso a  esa  rúa),  por  tratarse  dunha
ubicación  estratéxica  dentro  do  casco  histórico  e  unha  rúa  con
amplitude suficiente para albergar dita dotación.
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 Revisar  os  horarios  de  carga  e  descarga  en  función  dos  puntos
habilitados  para  elo  de  xeito  que  se  eviten  aglomeracións  e  se
garanta o servizo aos hosteleiros e comerciantes.

 Elaboración dun plan municipal que analice as estratexias de reparto,
contando co sector,  e que permita a optimización e eficiencia dos
servizos, resolvendo ademáis problemas históricos do sector dos dis-
tribuidores. Alcanzar unha mellor xestión da mobilidade urbana, tra-
ducirase nun mellor servizo, menores costes, menor conxestión da
cidade e unha maior sostenibilidade.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois se o Partido Popular quere facer uso para motivar o
rogo.

-  ANTONIO  AMEIJIDE OSORIO:  Grazas,  alcaldesa.  Dicía  a  alcaldesa  que  se
éramos concretos coas nosas propostas que se terían en consideración ou que
polo menos se estudarían. E esta é unha proposta concreta á que traemos hoxe
aquí.  Ademais non é nosa,  senón que como xa dixemos nestes últimos meses,
estamos  poñendo  a  disposición  as  nosas  iniciativas,  tanto  en  Pleno  como  en
comisións, para trasladar demandas dos distintos sectores, dos distintos veciños,
tanto dos barrios como das parroquias de Lugo, pero tamén dos sectores industriais
da nosa cidade para que as poidan traer a este Concello en vista de que non se lles
responden desde as distintas concellerías.
E esta é unha demanda feita polos representantes dos distribuidores, que como
ben sabe a alcaldesa e o resto do equipo de goberno debería saber, sufriron de
forma notable o impacto da crise do COVID, de forma moi grave ademais. E non
contaron con todas as axudas coas que si contaron a veces as persoas ás que eles
lles  daban  servizo,  por  exemplo  a  hostalería,  cando  eles  tamén  estiveron
paralizados e nos dende o Partido Popular, por exemplo, propuxemos no seu día
esa modificación no imposto de rodaxe cando algúns deles tiñan mais de vinte
furgonetas  paradas  durante  meses  porque  os  bares  e  os  restaurantes  estaban
pechados. Dito isto, un dos principais problemas que nos trasladan nese contacto
diario, nese contacto que temos periódico con este colectivo é o problema da carga
e descarga no casco histórico, e o que plantexan é a necesidade de máis puntos de
carga e descarga dentro do casco histórico para facilitar esas labores de carga e
descarga,  para axilizalas  sobre  todo.  É dicir,  mais puntos de carga e descarga
acondicionados dentro das zonas peatonais da cidade e tamén revisar ese horario
porque non se adapta ó servicio para hostelería. 
E tamén nos propoñen que a rúa Montevideo, en tanto en canto non cambie a súa
configuración e non se faga unha penalización ou outra actuación dese ou doutro
calibre, sempre que ese carril bus que a día de hoxe non ten utilidade, como zona
de carga e descarga, e estacionamento.
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Entendemos que é unha petición sinxela que se pode arranxar apenas cun bote de
pintura e que durante uns meses ou durante un tempo pode dar unha solución a
esta carga e descarga no casco histórico.
E piden tamén que se lles escoite. Un plan municipal que analice as estratexias de
reparto do sector na cidade de Lugo contando co sector. Algo que parece unha
perogrullada pero que neste Concello non sempre se da. Escoitar a quen realmente
o necesite. Neste caso falamos de distribuidores, falamos de carga e descarga, hai
que escoitar  a quen conduce esas furgonetas,  a quen ten esas empresas e ós
autónomos que traballan neste sector. Moitas grazas, alcaldesa.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:Moi  bien,  pois  por  parte  do  Goberno  o  tenente  de
alcaldesa e de Cohesión Territorial.

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ:  Ben,  pois  señor  Ameijide,  a  esa  proposta
concreta  voulle  contestar  concretamente,  comezando  por  darlles  a  benvida  ós
señores do Partido Popular á preocupación polo estado dos sectores productivos
desta cidade tralas restriccións derivadas da pandemia.
Porque non só se dedican a  criticar  todos e cada un dos plans de axuda que
puxemos en marcha desde o goberno,  senón que non sabemos onde estiveron
cando este goberno apoiou o comercio local con axudas directas por valor de seis
millóns de  euros  a  través  dos  programas  Reanima  e  Reactiva,  xa  que  quero
recordarlles que para este último plan, o Reactiva, pedimoslle á Xunta de Galicia,
do  Partido  Popular,  que  colaborase  coa  mesma  porcentaxe  económica  que
mobilizaba o Concello e a Xunta ¿Sabe que fixo, señor Ameijide? Negouse e non
colaborou  ¿Onde  estiveron  entonces  os  do  Partido  Popular  de  Lugo  nesa
situación? 
Agora  veñen  cunha  nova  petición  sobre  temas  nos  que  o  Concello  xa  está  a
traballar. Deberían de saber que xa se está a traballar como son os horarios de
carga e descarga ou a elaboración dun plan municipal para a mobilidade urbana do
centro  histórico.  Como  xa  deberían  saber,  este  goberno  está  ultimando  a
modernización do control de accesos no centro histórico para axilizar as entradas e
saídas do tráfico rodado e tamén reducir o tempo de estancia dos vehículos co
obxectivo, co fin de reducir os niveis de contaminación ambiental e acústica e as
vibracións para protexer precisamente a zona histórica.
Neste senso, xa abordamos na Comisión de Tráfico os novos horarios que rexerían
para a carga e descarga co obxectivo de manter un equilibrio entre, por una banda
as necesidades dos residentes e dos establecementos comerciais da zona, e tamén
as esixencias que temos que cumprir para a protección do patrimonio.
Este tema foi, así mesmo, abordado pola propia alcaldesa co sector da distribución,
cos que se comprometeu ademais a estudar o comportamento dos horarios e das
zonas de carga e descarga unha vez postos en marcha e como sempre abertos ós
cambios que se vexan necesarios por parte de todos, e que así no lo fagan ver.
Ademais,  e  como tamén deberían saber,  estamos a impulsar  a creación dunha
zona de baixas emisións no casco histórico, grazas precisamente a eses fondos
europeos ós que concorremos e moitas veces ganamos grazas ó traballo noso e
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dos técnicos, eses que tamén non paran de criticar, e fondos que acadamos para
peatonizar a zona histórica na súa totalidade.
A creación das zonas de baixa emisión son, non sei se o saben, un imperativo legal
para los concellos de más de 50.000 habitantes, como é o caso, e a súa creación
implica a elaboración de estudos e análises de movementos de tráfico rodado en
parque móbil, precisamente para da...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, finalizou o seu tempo, é o que teñen os plenos
telemáticos, que dende o sistema de control rigorosamente controlan os tempos
das distintas intervencións.

B) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO 151/2022
DE REXISTRO DE PLENO, RELATIVO A AMPLIACIÓN DE FIBRA ÓPTICA AOS
NÚCLEOS DE OS CAMPOS E SAN VICENTE NA PARROQUIA DE PÍAS

Visto o referido rogo, do teor literal seguinte:

O Núcleo de Os Campos e San Vicente, na parroquia de Pías vese privado
do servizo de fibra óptica pese a que os núcleos darredor están incluidos no Plan
Estatal  de  despliegue  deste  servizo,  presentado  pola  empresa  Telefónica  e
aprobado polo Concello de Lugo. 

Esta exclusión dixital afecta aos veciños desta parroquia que ven as súas
vivendas,  a  escola  municipal  que  se  emprega  como  local  social  ou  mesmo  o
entorno da igrexa parroquial privados dun servizo que a día de hoxe faise esencial
na vida cotiá de moitos veciños.

O Grupo Municipal do Partido Popular presenta un ROGO A PLENO para
que  o  Concello  de  Lugo  leve  a  cabo  as  xestións  oportunas  para  ampliar  a
instalación da fibra óptica aos núcleos de Os Campos e San Vicente na parroquia
de Pías,  xa  que como recolle  o  propio  decreto,  asinado  pola  concelleira  Paula
Alvarellos, existe a posibilidade de aumentar a cobertura deste servizo simplemente
con entregar a correspondente documentación de ampliación do plan.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: ¿O Partido  Popular  quere  facer  uso para  motivar  o
rogo? ¿Si? Pois ten quenda de palabra o señor Pérez.

- MANUEL RAFAEL PÉREZ PRADOS:  Bos días. Grazas, señora alcaldesa. Don
Miguel, hoxe vai ter moita sorte comigo e con nós. Porque resulta que vímoslle a
facer o traballo.  Mire, vostede dixo antes, cando votou en contra da proposición
nosa de implantación de fibra óptica completamente á zona rural, de que lles era
imposible ir casa por casa a tódalas parroquias.
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Ben, pois nos vamos a facer iso ¿Vale? De feito xa empezamos, e co cal vamos a
verificar cales son as zonas de sombra das distintas parroquias do rural, para que
complete  vostede  o  libriño  ese  que  ensinou  antes  aí  á  pantalla  que  o  ten
incompleto. Pero vámosllo facer, un día á semana voulle pasar,voulle ensinar unha
comisión polo rexistro, as zonas de sombra de cada parroquia. Voulle facer hoxe a
primera entrega, en directo. Parroquia de Pías. Mire, os núcleos, anote, Os Campos
e San Vicente están sen fibra óptica e por riba alí é onde está o local social onde
fan as reunións que vostedes teñen alí eso moi ben coidadiño. Pois alí estanlle sen
fibra óptica e sen cobertura de nada, a trescentros metros do CEAO.
Tamén preto da igrexa están tamén sen fibra óptica. Vaian por alí  e pregunten.
Acórdese, Os Campos e San Vicente. Polo tanto, non é que o diga eu,é que temos
cento  cincuenta  firmas  dos  veciños  que  seguro  que  coñecen  a  algún  deles  e
pódelles ir a preguntar. Co cal, nos o que facemos é este rogo ó Pleno para que o
Concello de Lugo leve a cabo ás xestións oportunas para ampliar a instalación da
fibra óptica nos núcleos de San Vicente e Os Campos na Parroquia de Pías, xa que
como recolle o propio decreto ó respecto asinado pola concelleira Paula Alvarellos,
existe  a  posibilidade  de  aumentar  a  cobertura  deste  servizo,  simplemente  con
entregar a correspondente documentación de ampliación do plan. Como lle digo,
semanalmente dareille a información. Moitas grazas, señora alcaldesa.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:Moi  ben,  pois  é  quenda  da  réplica  por  parte  do
Concelleiro de Cohesión Territorial.

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ:  Pois  señor  Rafael,  a  verdade  é  que  lle
agradezo ese ofrecemento de traballar porque é exactamente o que votamos en
falta en nesta cuestión: Traballo, esforzo e dedicación.
Porque mire, aparte de acudir ós actos oficiais e de criticar, é necesario informarse,
estudar os temas e traballar. Traballar. Polo tanto, tómolle a palabra. Mire, neste
rogo  vaime  a  sobrar  tempo,  polo  que  me  vou  a  remitir  á  resposta  dada  na
proposición sobre o mesmo tema que debatimos anteriormente.
Sen embargo non me resisto a, ben, pois facer un pequeno comentario en relación
o  modus  operandi que  sobre  este  tema  mantén  o  Partido  Popular  e  que  é  o
seguinte. Mire, vostedes entéranse de que algún núcleo concreto queda pendente
de  ampliación  de  fibra  óptica  co  actual  plan.  Inmediatamente  convocan  unha
xuntanza. Non nos trasladan a necesidade para que tratemos de topar solucións,
que sería o razoable,  nin nos recaban máis información ¡Que va!  Non,vostedes
convocan unha xuntanza. E ofrécense ós veciños dicindo que van a presentar un
rogo neste  Concello  dándolles  a  entender,  é  dicir,  manipulándoos,  que con iso
queda resolto o problema ¿Vale? É dicir, vendéndolles a moto.
Pois xa lles digo que escusan facelo. Primeiro, porque coñecemos perfectamente
as necesidades de cada parroquia e de cada lugar. E segundo, porque seguimos
traballando  na  medida  das  nosas  capacidades,  do  orzamento  e  da
responsabilidades que temos para solucionalo. Igual ese ímpeto podía utilizalo o
señor Rafael tamén para presionar un pouquiño á Xunta de Galicia para que ese
despregue de antenas por todo o territorio, grazas á colaboración dos concellos, se
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faga  dunha  vez  e  comecemos  a  solucionar  esa  falla  de  cobertura  e  esa
conectividade que ocorre nos núcleo de Pías e en outros moitos núcleos de Lugo,
da provincia e de toda Galicia. Moitas grazas.

C)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
152/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  CON  DIVERSAS
ACTUACIÓNS NA ZONA DA GARABALLA DEMANDADAS POLOS VECIÑOS

Visto o referido rogo, do teor literal seguinte:
 

O  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular  trae  a  PLENO  un  ROGO  para
trasladar as demandas dos veciños da Garaballa que solicitan do Concello de Lugo:

*O acondicionamento dun paso de peóns no cruzamento das rúas Fisterra,
Pedáneo Xoán Diego e Garaballa de Abaixo. Unha petición moi necesaria xa que
este é un punto no que adoitan cruzar bastantes peóns polo que é preciso regular
este tránsito de persoas deste barrio.

*A  colocación  de  máis  colectores.  Actualmente  só  hai  colectores  para
residuos  orgánicos  pero  o  número  destos  é  escaso  polo  que  se  fai  preciso
aumentar a cantidade e engadir colectores para recollida selectiva.

*A  urbanización  dun  treito  da  rúa  Garaballa  de  Abaixo,  que  está
completamente en terra, sen esquecer o arranxo e pavimentación da pista que une
a rúa Garaballa de Abaixo coa rúa Camiño do Souto, unha pista que se atopa en
moi mal estado e pola que non poden pasar dous coches ao mesmo tempo. O
Concello de Lugo xa realizou unha actuación nesta pista hai uns anos, pero non
serviu para paliar as deficiencias que presentaba naquel intre xa que como se pode
comprobar o estado no que se atopa na actualidade é prácticamente intransitable.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Novamente, o Partido Popular, se quere facer uso para
motivar o rogo.

- ÓSCAR POY FRANCO: Moitas grazas, señora alcaldesa. O certo é que este está
sendo un pleno moi interesante. Unha vez máis decide vostede intervir para suplir
as carencias  no discurso dos seus propios  concelleiros,  ou incluso no tema do
tempo.
E non teño moi claro quen pode respostar a este rogo, porque xa en outro rogo
anterior parecía que era competencia do BNG en sen embargo respostou o señor
Miguel Fernández. Como dixo o meu compañeiro Antonio Ameijide, se vostede xa
dixo hoxe,  isto é  o  que ten deixarme para falar  ó  final,  que claro  escoito  todo
primeiro; xa dixo hoxe que se traemos medidas concretas ou propostas concretas a
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este Pleno vostedes van a aprobalas, ben, agardo que nesta ocasión neste rogos si
teñan a ben telas en conta, porque son tremendamente concretas.
E agardo, sexa o señor Miguel Fernández ou outro que me conteste, que ninguén
me diga "É que, ben, fan xuntanzas e tal". Só faltaba. Un día quéixanse de que non
estamos  na  rúa  e  non  falamos  cos  veciños,  e  ó  día  seguinte  que  facemos
xuntanzas cos veciños. Eu cada vez estou máis sorprendido en todo isto.
Ben,  de xuntanza cos veciños da Garaballa  solicitamos ó Concello  de Lugo os
vecinos  de  Garaballa  e  máis  nós,  o  acondicionamento  dun  paso  de  peóns  no
cruzamento das rúas Fisterra, Pedáneo Xoán Diego de Garaballa de Abaixo, unha
petición necesaria xa que este é un punto no que adoitan a cruzar bastantes peóns,
é e preciso regular este tránsito de persoas deste barrio, non necesariamente en
altura, non fai falla escalar, a colocación de máis colectores. Actualmente só hai
colectores para residuos orgánicos, pero o número destes é escaso e faise preciso
aumentar a cantidade e engadir colectores para recollida selectiva e a urbanización
dun treito da rúa Garaballa de Abaixo que está completamente en terra, en terra.
Isto sen dúbida non é algo polo que na capital da provincia podamos votar moito
peito, sen esquecer o arranxo e pavimentación da pista que une a rúa Garaballa de
Abaixo coa rúa Camiño do Souto, unha pista que se atopa en moi mal estado e pola
que  non  poden  pasar  ben  os  coches.  O  Concello  de  Lugo  xa  realizou  unha
actuación  nesta  pista  hai  un  anos,  pero  non  serviu  para  paliar  as  deficiencias
porque seguramente foi un destes arranxos en proceso electoral que tanto adoitan
empregar. Moitas grazas a todos.
 
-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Para que non haxa ningunha  dúbida ó  respecto,  hai
algunhas  cuestións  que  poden  ser  transversais  e  incluso  poderían  contestar
distintos concelleiros. Véxase a última proposición presentada polo Partido Popular
en canto pois á accesibilidade das zonas verdes, como zonas verdes o responsable
é un, como accesibilidade pois a responsable é outra compañeira da corporación.
Polo tanto, o que si lle transmito, lle digo para que non quede ningunha dúbida, que
quen resposta é o Goberno de Lugo.
Entón en esa calidade de resposta a ese rogo pois vai a intervenir agora o delegado
da área de Infraestructuras Urbanas. 

- ALEXANDRE PENAS ROIBÁS: Nada, moi boas. Vamos a contestar logo a este
rollo do gran traballo que fixo o Partido Popular polos veciños e veciñas de Lugo,
como tan ben expuxo o compañeiro Óscar Poy. E en canto ó segundo e terceiro
punto,  os  colectores  e  a  armonización  e  a  pavimentación  pois  tómase  en
consideración, analizarase tecnicamente a pertinencia de facer estes traballos e se
é así pois con aval técnico, dende logo non teremos ningún problema pero, ben, hai
que estudialo, digamos, tanto polas dispoñibilidades orzamentarias, polo momento
como pola viabilidade técnica e a necesidade. Entón comprometémonos a estudialo
e a telo en consideración.
E  con  respecto  ó  primeiro  punto,  pois  é  un  punto  menos  técnico  e  pois  si,
efectivamente  é  perigoso,  é  preciso  realizar  de feito  actuacións de calmado de
tráfico.  Polo  que  eu  entendo,  neste  punto  dadas  as  circunstancias  de  que  a
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titularidade desa vía é da administración autonómica,  pois  sería necesaria unha
colocación  de lombos  e  inclusive  algún  paso de  peóns  elevado,  pois  sería  bo.
Compromete, digamos, a tramitalo con esa administración. 
E un consello, un consello e non o tomen a mal, pero creo que é mais eficaz o
traballo  que  se  tivéramos  un  concelleiro  deputado  do  PP  que  o  traslade
directamente  ó  PP,  para  que  nolo  fixera.  Pero  non  se  preocupen,  que  eu
persoalmente comprométome a xestionalo coa Xunta de Galicia,  titular dese vial
como todo o mundo coñece, hai pouco que fixo alí unha actuación de tirar, de tirar
un  edificio.  Comprométome a  xestionalo  dende  o  Concello  de  Lugo.  Paréceme
menos práctico, pero ben se vostedes están moi ocupados, dende a Concellería de
Infraestructuras, dende o Concello de Lugo, xestionaremos esta cuestión.

D)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
153/2022  DE REXISTRO  DE PLENO,  EN RELACIÓN COA A REALIZACIÓN
DUNHA  VALORACIÓN  E  AVALIACIÓN  DOS  SERVIZOS  MUNICIPAIS  DO
CONCELLO DE LUGO

Visto o referido rogo, do teor literal seguinte: 

Nos últimos tempos estanse a manifestar numerosas queixas por parte de
usuarios  dos  servizos  sociais  municipais.  Uns  servizos  que  son  o  sistema  de
protección  social  máis  próximo  ao  cidadán  e  que  por  iso  deberían  ser  unha
prioridade para o  goberno municipal.  Día  tras  día se  trasladan  deficiencias  nas
diferentes actuacións deste servizo, pero non por falta de traballo do persoal, ao
revés están desbordados, e iso leva a que non se poda sacar todo adiante, é un
problema de organización dun servicio que pouco ou nada se modificou nos últimos
anos.

O Grupo Municipal do Partido Popular presenta un ROGO A PLENO  para
que se proceda a realizar  unha valoración e avaliación dos Servizos Sociais  do
Concello de Lugo, co obxectivo de levar a cabo unha reorganización e reforzo do
sistema actual  de  funcionamento,  creando  un  grupo  de  traballo  que  conte  con
técnicos  do  servizo  e  con profesionais  expertos  en planificación  e  organización
social.  Este traballo debe permitir  un reforzo dos equipos de traballo municipais,
elaborar unha bolsa de emprego efectiva que permita a substitución casi inmediata
dos traballadores ausentes, así como permitir levar a cabo cantas accións sexan
precisas  para  dar  resposta  as  novas  esixencias  sociais  que  xorden  en  base  a
necesidades e demandas da sociedade.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois por parte do Partido Popular para motivar o rogo.

- MARÍA CARMEN LÓPEZ SILVA:  Gracias, alcaldesa. Hoy traemos al pleno un
ruego para pedir  la  actualización  de los  servicios  sociales.  La Ley de Servicios
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Sociales  de Galicia  estructura el  sistema gallego en forma de red con distintos
niveles  de  atención,  uno  de  los  cuales  son  los  servicios  sociales  comunitarios
básicos  que  por  su  carácter  local  y  polivalente  constituyen  el  canal  normal  de
acceso de la ciudadanía a los servicios sociales.  En el  Concello  de Lugo estas
prestaciones se llevan a cabo en las zonas de trabajo social  de los centros de
convivencia mediante equipos multidisciplinares. Hasta aquí todo bien pero, para el
Partido Popular, en la actualidad el gobierno local ampara un modelo organizativo
con muchas carencias.  Sí  es cierto y hay que reconocer que desde 2017 hubo
algún avance, sobre todo en cuanto a recursos y programas informáticos.
Pero  es  necesario  dar  un paso  más y  avanzar  también  en la  organización  del
Servicio de Protección Social más próxima al ciudadano. Con poner un filtro que
recoja llamadas y papeles, abrir una carpeta que pasa a una mesa, no se organiza
ni se tramita diligentemente, en los servicios sociales.
No se vuelvan a escudar en que el retraso de los trámites es culpa de la Xunta. No
sigan lanzando balones fuera. Por ejemplo, una de su mala gestión: Sólo el servicio
de atención al hogar, de las 18.776 horas que se les asignan al mes, ustedes dejan
237 horas mensuales sin adjudicar.  Asimismo,  por la falta de diligencia  en este
Concello  hay  a  día  de  hoy  325  expedientes  de  dependencias  sin  resolver,
esperando una respuesta de los servicios sociales del Concello.  Entre ellos hay
diez de grado tres, cincuenta y siete de grado dos y doscientos cincuenta y siete de
grado uno, después de habernos dicho en comisión que iban al día absolutamente
en todo. Quiero dejar claro mi apoyo al personal de este servicio. Sabemos las
dificultades de su trabajo,  muy complicado en estos tiempos de pandemia y de
crisis. Con 13 trabajadores sociales, parte de ellos dedicados a labores de jefatura,
es complicado resolver a buen ritmo todos los expedientes.
Por eso, por el Grupo Municipal del Partido Popular presenta un ruego a Pleno para
que se proceda a realizar una valoración y evaluación de los servicios sociales del
Concello de Lugo, con el objetivo de llevar a cabo una reorganización y refuerzo del
sistema actual  de funcionamiento,  creando un grupo de trabajo que cuente con
técnicos de servicio y con profesionales expertos en planificación y organización
social.
Este  trabajo  debe  permitir  un  refuerzo  de  los  equipos  de  trabajo  municipales,
elaborar una bolsa de empleo efectiva que permita la sustitución casi inmediata de
los trabajadores ausentes, así como permitir llevar a cabo cuantas acciones sean
precisas para dar respuesta a nuevas exigencias sociales que surjan en base a
necesidades y demandas de la sociedad. Gracias. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois para darlle réplica a este
rogo ten a palabra a concelleira de Benestar.

-  OLGA LÓPEZ RACAMONDE:  Bo día  a  todas e  a  todos.  Ben,  se  xa estaba
perplexa co documento que nos presentaron, coa súa exposición quedo máis. E
vou  a  empezar  non  como  tiña  previsto,  senón  contestándolle  á  referencia  que
vostede fai da axuda no fogar. Direille que o Concello de Lugo non ten lista de
agarda en SAF de libre concorrencia. Direille que as horas que nos facilita a Xunta
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de Galicia están adxudicadas, e esas horas que vostede di están pendentes de que
os usuarios as acepten ou non. Non se enteran, señora Macamen. De verdade, de
verdade que señora López Silva, o seu é grave. 
Direilles que as trescentas vinte e cinco persoas que están en lista de agarda é
porque faltan horas da Consellería de Política Social que nos transfire ós concellos
¿Vostede sabe iso? É que de verdade que o seu non ten nome, non ten nome. É
gravísimo o que vostede acaba de afirmar. Pero mire, voulles a dicir, é gravísimo
porque faltan á verdade de xeito intencionado, de xeito malicioso. 
Mire ¿Onde están as queixas que vostedes plantexan nos Servizos Sociais? ¿Onde
as teñen por escrito? ¿Onde están as deficiencias que vostedes manifestan nas
actuacións  do  servizo?  ¿Onde  as  teñen?  Póñanmas,  pero  póñanmas  cunha
argumentación e con datos e eu contestareilles. Vostedes fan políticas patéticas.
Mire, o nome élle patéticas.
Vostede di "Non se pode sacar todo adiante". Eu tamén lle digo: Dígame, dígame
con feitos,  con feitos  certeiros,  argumentados,  que é o  que non se pode sacar
adiante. Direille que se fixeron protocolos, que se fixeron axendas ¿Saben quen as
fixo? As técnicos. As técnicos, ós que vostedes parecen minusvalorar ¿Sabe por
que? Porque eu creo na xestión transversal, nunha xestión transversal. E vostedes
só entenden dunha xestión e dun facer vertical.
Pero iso é problema seu, eu aí entendo que teñen difícil amaño. Vostedes din que
non se fai nada nos últimos anos, e eu cando din esto digo: Ou a súa capacidade
de faltar á verdade non ten límites ou a súa incompetencia de traballo é irreparable.
Calquera dos dous feitos son gravísimos. E que son gravísimos. Eu direilles, miren,
vin  á  política  a traballar  cunha maleta de traballo  que traio  do meu transcorrer
profesional e coa que me irei cando me vaia de aquí, e vostedes veñen á política a
facer dano ós cidadáns cunha política totalmente populista, porque é o único que
hai neste rogo.
Pero vou irlles máis adiante. Vostedes din "Non se fai nada". Ben, pois eu voulles a
explicar, nos case tres anos que aínda non os fai e con unha pandemia por riba
¿Que se fixo? Mire, non só atendemos ás demandas chegadas pola pandemia,
atendendo ós máis vulnerables nun momento que ninguén prevíamos, senón que
incorporamos...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Pois  como  dicía,  a  situación  telemática  fai  que  se
apaguen os botóns e finalicen os tempos.

PREGUNTAS:

A) PREGUNTAS DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
159/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  COAS  ACCIÓNS
LEVADAS A CABO CON MOTIVO DA BANDERA COLOCADA NA FACHADA
DO CUARTEL DE SAN FERNANDO

Visto o citado escrito, do teor literal seguinte:
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O pasado 2  de abril o cuartel de San Fernando presentaba na súa fachada
unha bandeira anticonstitucional. Como se puido comprobar por diversos medios,
este acto acto propagandístico  e premeditado foi  realizado por  membros dunha
organización asociativa durante o transcurso dun acto reivindicativo. Así se reflicte
no escrito que este grupo remitiu á sra. Alcaldesa o pasado 5 de abril.
Estos  feitos,  que  poderían  ser  constitutivos  de  sanción,  requiren  que  a  sra.
Alcaldesa,  como  máxima  responsable  do  Concello  e  da  Policía  Local,  dea  as
indicacións oportunas para que se proceda a iniciar as investigacións precisas para
iniciar o expediente sancionador.

O Grupo Municipal do Partido Popular presenta ante o PLENO as seguintes
PREGUNTAS: 

1. Que accións se levaron a cabo ao respecto?

2. O Goberno municipal  ten previsto tomar algunha medida respecto aos
feitos mencionados, ou pola contra as medidas a tomar dependen de quen leve a
cabo os feitos relatados?

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois se o Partido Popular quere motivar a pregunta.

- ÓSCAR POY FRANCO: ¡Bos días outra vez! Non é mais, non é realmente unha
motivación, senón mais ben insistir no mesmo, aínda que lles moleste a algúns pois
estes Plenos do Concello tamén son os Plenos da marmota.
Xa non é a primeira vez que traemos aquí as nosas dúbidas sobor de determinadas
actuacións  que  levan  a  cabo  os  amigos  do  Ilustrísimo Tenente  sen  que  teñan
ningún tipo de consecuencia.
A pesares de que evidentemente pois non é aceptable para outros veciños que se
lles permita, por exemplo, poñer mesas de venda na rúa ou facer pintadiñas. Por
iso, por iso, a pregunta realmente, aínda que está e xa a leron todos vostedes, qué
actuacións  se  levaron  a  cabo  ó  respecto  da  colocación  dunha  bandeira  anti-
constitucional nun edificio público, ó goberno municipal se ten previsto tomar desta
volta algunha medida, etcétera...
Realmente  a pregunta é ¿Por  que temos que seguir  a asumir  en Lugo que os
amigos  do  Ilustrísimo  Teniente  teñen  una  superioridade  sobor  do  resto  dos
veciños?¿Vale? Que lles permite facer ó que os demais lucenses teñen prohibido.
E xa sabemos que é unha pregunta retórica porque xa sabemos todos o motivo de
que  neste  Concello  o  goberno  entenda  que  existen  veciños  con  privilexios,  os
amigos do Ilustrísimo, e veciños de segunda. Grazas, señora alcaldesa.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Moi bien, pois vaille contestar o concelleiro de Cohesión
Territorial a resposta. 
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-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ:  Grazas,  alcaldesa.  Miren,  as preguntas  que
formulan resultan tan obvias que en realidade requiren escasa argumentación. Din
¿Que accións levaron a cabo? Pois ordear a retirada da bandeira. ¿Teñen previsto
tomar algunha medida? Si, e xa se fixo. Puxéronse os feitos en coñecemento da
autoridade  quen  en  aplicación  da  Lei  de  Seguridade  Cidadá  da  Administración
Estatal, impoñerá as sancións que correspondan. É dicir, cumprir a lei. 
Tamén,  de  todas  maneiras,  señor  Poy,  e  dígollo  desde  o  aprecio  persoal
independentemente desa elocuencia, desa capacidade comunicativa radiofónica e
desa vehemencia que o caracteriza, que a min me encanta porque nos evoca, nos
traslada a todos reminiscencias do pasado, e sen restarlle un ápice de importancia
ó asunto da bandeira,  que aquí cada quen daralle á importancia que considere,
pero prima a legalidade, si me sorprende profundamente que non faga ningunha
referencia nin ó edificio ni ós fins para os que estaba destinado.
Un edificio,  ben cultural  no ano 2009,  que o Concello  fixo un investimento moi
importante de 2,6 millóns de euros para poñer a disposición da Xunta de Galicia
para  ese  museo  demandado  por  tódolos  colectivos,  arqueólogos,  historiadores,
conservacionistas, comerciantes...
Unha ubicación privilexiada,  capacidade para albergar as mais de 15.000 pezas
museísticas pendentes de estudo e catalogación, chamado a ser pois un referente
museístico no noroeste peninsular,  non só en Galicia,  e ter un destacado papel
expositivo,  de  investigación,  de  divulgación...  e  mesmo como  reclamo  turístico.
Proxecto, para o que a alcaldesa vén de anunciar a concorrencia do Concello ás
subvencións do Plan de Recuperación por un valor de doce millóns de euros. E
mentres a Xunta de Galicia, con competencias na materia, aparcou primeiro, logo
de gastar 221.000 euros de todos nun proxecto, ignora e mesmo rexeita agora o
que é unha demanda colectiva de todos os lucenses.
Había un acordo no seu día Xunta de Galiza - Concello de Lugo, chegou Feijóo.
mandou parar e aí se quedou. Pero ó Partido Popular de Lugo parece que lle dá
igual.  Non  lle  importa  o  mantemento  do  edificio  nin  o  deterioro  que  sofre,
despreocúpalle  a  imprescindible  conservación  e  rehabilitación,  esquécese  do
compromiso  adquirido  con  todos  os  veciños,  preocúpalle  unicamente  se  o
procedemento para retirar  a bandeira  foi  todo o áxil  e  efectivo que consideran.
¿Que  cae  o  edificio?  Pois  qué  mais  dá,  xa  lle  botaremos  a  culpa  ó  goberno
municipal.  E  se  pode  ser,  á  alcaldesa  directamente,  moito  mellor  todo.  Moitas
grazas.

B)  PREGUNTAS  DO  GRUPO  MUNICIPAL  CIUDADANOS  LUGO,  NÚMERO
161/2022 DE REXISTRO DE PLENO, SOBRE AS NÓMINAS ABONADAS CON
REPARO DE LEGALIDADE

Vistas as referidas preguntas do seguinte teor literal:

O  Grupo  Municipal  Ciudadanos  do  Concello  de  Lugo,  ao  abeiro  da
normativa vixente, presenta as seguintes preguntas para o pleno.
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Preguntas relativo ao pago reiterado das nóminas do persoal municipal con
reparo de legalidade:
 

1. Cales son os motivos polo que todos os expedientes de nóminas mensuais
están sendo obxecto de reparo de legalidade?

2. Cales  son  os  motivos  polos  que  están  sendo  obxecto  de  reparo  de
legalidade  diferentes  expedientes  relativos  a  servizos  extraordinarios  de
persoal municipal?

3.  Que ten pensado facer este Goberno para solucionar esta irregularidade?

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  ...Ciudadanos quen é o grupo propoñente, se queren
tomar a palabra ¿Si?

- OLGA LOUZAO ALDARIZ:  Si, por favor,  e antes de nada gustaríame, señora
alcaldesa, que vostede aplicara a mesma vara de medir aquí para o seu concelleiro
portavoz, o señor Fernández.
Do mesmo xeito que a nós nos pedía concreción e que non nos fóramos polas
ramas cando falamos dunha determinada proposta, que estábamos a falar dunha
bandeira nacionalista, non do Museo da Romanización. Sinxelamente que espero
que tamén lle bote os mesmos rapapolvos que nos bota aquí porque o interese é o
mesmo e a situación é a mesma.
E agora vou a centrarme na miña exposición das preguntas. Sinxelamente era para
concretar este asunto.
Que agora parece que a alcaldesa xa non levanta reparos de facturas que supoñen
millóns de euros pagados de xeito irregular, senón que agora pois se suman as
nóminas  de  persoal  municipal  e  tamén  os  pagos  dos  servizos  extraordinarios.
Situacións estas que son unha auténtica e absoluta anomalía.  Máis na área de
persoal, das que tamén se fan referencia e chaman a atención dende o informe de
control interno desta administración por parte da intervención municipal.
Dende  o  noso  grupo  queremos que  a  señora  Alvarellos  explique  cales  son os
motivos polos que se están a dar estas irregularidades e que se está a facer para
porlles remedio, para así amosar que a nosa preocupación ante esta situación que
se  repite  mes  a  mes  con  múltiples  expedientes  de  reparo  que  merecen  unha
explicación,  unha solución  tendo en conta  ademais  que se acaba  de poñer  en
marcha o control horario e que se funcionase correctamente pois estas situacións
non deberían estar acontecendo, así que queremos que se nos diga cales son os
motivos e, sobre todo, cales son as solucións que este bi-goberno quere elevar.
 
-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Moi ben,  pois  moitas grazas,  señora Louzao.  E dálle
contestación a concellería de Gobernanza, portavoz do Goberno neste caso. 
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- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO:  Moitas grazas, señora alcaldesa.
Pois os motivos do expediente de nómina, dos expedientes de nómina mensuais
que están sendo obxeto de reparo de legalidade, son os motivos que constan nos
expedientes de nóminas de cada mes, ós que vostede ten acceso, e aparecen os
distintos informes tanto de persoal como de intervención.
Polo tanto pode acceder a eles e se non pode acceder a eles por algunha razón
pode pedirmos. O que está claro é que fan preguntas que poñen de manifesto que
non se exerce a función fiscalizadora que tanto demandan dende a oposición.
Hai  que  traballar,  é  evidente  que  non  se  fai,  non  se  cumpre  con  esa  función
fiscalizadora. Voulle dicir que ultimamente incluso teño peticións por escrito que son
escandalosas. Así xa lle poño un exemplo para sabelo. O outro día chegou unha
petición dun dos grupos da oposición pedindo que si lle trasladaba un expediente
de licitación dun contrato. Para iso está a plataforma pública de licitación. O que
parece  ser,  parece  que  ultimamente  traballar  nada.  Sentarse  na  mesa,  ver  o
ordenador "¿Qué vou a pedir hoxe?. A ver se me cola e mo dan".
Mire, eu teño moitas horas que traballar. Se vostedes non traballan ou teñen tanto
tempo, pois estuden os expedientes, porque a segunda pregunta aínda me parece
peor.  A  segunda  pregunta  está  pedindo  cales  son  as  causas  dos  reparos  nos
servizos extraordinarios de personal municipal.
Pero é que señora Louzao, o asunto nove deste Pleno, o asunto nove trata diso, e
ven a explicación e as causas. Polo tanto, fagan a súa labor fiscalizadora, que nos
estamos e parécenos o mellor que poden facer, pero está claro que, non me gusta
dicirllo a vostede concretamente, pero en xeral  e ese exemplo que puxen antes
evidentemente non era para vostede, pero é que é así. Parece que me sento pola
mañá e digo "A ver, que vou a pedir para que traballen?" Chega a ser unha broma. 
O que está claro é que se fan a comparativa dos levantamentos de reparo xa ven,
xa ven cal é a evolución. Xa ven cal é a evolución. Fundamentalmente nas horas
extraordinarias.  Só  teñen  que  mirar,  por  exemplo,  os  anos  anteriores  e  ver  a
evolución. Xa lle poño un exemplo que tamén o saben perfectamente, ó haberse
posto o control horario pois é moi sinxelo que se controle todo o que son horas
extras  e,  ademais,  toda a  mellora  que houbo  no servizo  de persoal,  a  RPT,  a
dotación... Cada vez hai menos necesidades, fundamentalmente servizos como a
Policía ou Extinción de Incendios, que son onde fundamentalmente están. Pero iso
digo, fagan a función fiscalizadora e traballen.

E non habendo máis asuntos de que tratar, a Excma. Sra. Alcaldesa dá
por rematada a sesión, sendo as doce horas e cincuenta e un minutos do
expresado día vinte e oito de abril de dous mil vinte e dous, estendéndose
esta acta que, de acordo co establecido no artigo 110.2 do Regulamento de
organización,  funcionamento  e  réxime  xurídico  das  entidades  locais,
aprobado  polo  Real  decreto  2568/1986,  do  28  de  novembro,  unha  vez
aprobada  polo  Excmo.  Concello  Pleno,  transcribirase  ó  Libro  de  Actas,
autorizándoa coas  sinaturas  da  Excma.  Sra.  Alcaldesa,  dona Lara  Méndez
López, e do Secretario. De todo o cal, eu, don Rafael José del Barrio Berbel,
Secretario Xeral do Pleno, dou fe.
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